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ObiektywnieObiektywnie
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Odeszli od nas

Serdeczne podziękowania 
dla TAKSÓWKARZY 

biorących udział 
w Uroczystościach Pogrzebowych 

ALEKSANDRA CHOMICZUKA 
– pierwszego taksówkarza w powojennej 

Nysie.
- żona i córki

5477

Kłamstwo 
was 
zniewoli!

Telewizja Polska – jako instytucja publiczna utrzymy-
wana jest z podatków pobieranych od wszystkich obywa-
teli. I tych co głosują na PiS, i tych co na Platformę. Misją 
mediów publicznych jest realizacja wolności słowa, a tak-
że prawa obywateli do informacji. Misji powinna pilno-
wać Krajowa Rada Radiofonii i Telewizji – konstytucyjny 
organ, którego zadaniem jest stać „na straży interesu pu-
blicznego” – o czym mówi art. 213 Konstytucji.

Skoro zatem media publiczne mają realizować interes 
publiczny, a „publiczność” polska jest politycznie zróżni-
cowana to i przekaz medialny powinien być zróżnicowa-
ny, czyli obiektywny. 

Tymczasem od czasu kiedy media publiczne zostały w 
kadencji 2015-2019 podporządkowane Radzie Mediów 
Narodowych wybieranej politycznie przez Sejm, o żadnej 
tam „różnorodności” czy pluraliźmie nie ma co marzyć. 
Widać to szczególnie w okresie kampanii wyborczej, któ-
rą obecnie przeżywamy. Urzędujący prezydent reprezen-
tant partii rządzącej przedstawiany jest w polskim radiu 
i polskiej telewizji wedle wzorca rumuńskiej telewizji za 
czasów Ceau?escu. Andrzej Duda wychylający się do Po-
laka z ekranu TVP to wzór cnót obywatelskich, patriota, 
mędrzec, troskliwy ojciec Narodu co to i o żołnierzach 
wyklętych pamięta i o emerytach nie zapomni.

Wad Pan Andrzej nie ma żadnych w odróżnieniu 
do jego konkurentów. Konkurenci Andrzeja Dudy do 
urzędu Prezydenta RP pokazywani w TVP, to z gruntu 
podejrzane albo i śmieszne okrutnie indywidua. Kidawa 
ledwie czyta z kartki, Kosiniak podnosił wiek emerytalny, 
a pozostali nie zasługują na poważne traktowanie w ogó-
le. I – jeśli nawet programy publicystyczne nie domalują 
czarnej gęby temu i owemu politykowi opozycji - to zro-
bią to prześmiewcy w programie satyrycznym (Patrz: „W 
tyle wizji”).

I tak oto widz polskiej TVP i słuchacz polskiego radia 
24 godziny na dobę dostaje przekaz czarno-biały, w któ-
rym „Andrzej Duda jest cacy, a Opozycja jest beee!”.

Jest jasne, że taki przekaz z gruntu nie może być 
prawdziwy. Nikt nie jest bowiem doskonały. Nie jestem 
zwolennikiem Platformy Obywatelskiej, w wyborach 2015 
r. w drugiej turze głosowałem na Andrzeja Dudę, ale dziś, 
po pięciu latach prezydentury mogę wyliczyć całą listę po-
litycznych błędów obecnego prezydenta, wskazać na jego 
brak samodzielności, czy na rażący brak kompetencji, 
kiedy ów doktor prawa proponował wpisanie do Konsty-
tucji wieku emerytalnego!

Także cechy charakteru obecnego prezydenta nada-
ją się z łatwością do obśmiania, co zauważył znakomity 
autor kabaretowy Robert Górski tworząc prześmiewczy 
serial pt. „Ucho Prezesa”. Serialowy prezydent - niejaki 
pan Adrian pokornie czeka pod gabinetem prezesa (w 
domyśle Kaczyńskiego) aż go wezwą i ani mu w głowie 
wykazać się jakąkolwiek samodzielnością.

Rola Adriana na dobre przylgnęła do Andrzeja Dudy 
na tyle, że jeden z jego konkurentów zapowiada, że „nie 
pozwoli z siebie zrobić pana Adriana”.

Serial „Ucho Prezesa” cieszy się ogromną popularno-
ścią w internecie, ale do publicznej telewizji jakoś się nie 
przedarł. Jakże tak wyśmiewać Andrzeja Dudę? Wyśmie-
wać to można, albo i nawet trzeba jego konkurentów: Ko-
siniaka, Kidawą i innych. 

Każdy program publicystyczny w TVP jest stronni-
czy – prowadzący dziennikarze przerywają rozmówcom 
reprezentującym partie opozycyjne, i odwrotnie - wręcz 
podlizują się politykom z obozu rządzącego. 

Nie trzeba wielkiej wnikliwości, żeby zobaczyć, że w 
przypadku mediów publicznych pod rządami PiS mamy do 
czynienia nie z rzetelnym, bezstronnym dziennikarstwem, 
ale z prorządową propagandą nieliczącą się z kryterium 
bezstronności i prawdy. Taka propaganda wykorzystująca 
monopol władzy, to w swej istocie instrumentalne kłam-
stwo służące utrzymaniu władzy w warunkach formalnie 
demokratycznych. 

Wolność polityczna nie da się bowiem oddzielić od 
prawdy w życiu publicznym. Propaganda uniemożliwiają-
ca prawdziwą ocenę faktów wyklucza także wolny wybór. 
Za czasów komuny do pozbawiania obywateli informacji 
służyła cenzura. Jak widać nie jest ona potrzebna. 

„Nie całujcie się z ni-
kim, kto wykazuje objawy 
infekcyjne i nie jest mę-
żem”

Jadwiga Caban-
Korbas, szefowa 

sanepidu w Słubicach

ponad 
600 tys. zł
trafi ło w minionym roku 
do 14 nyskich siatkarzy 
w ramach stypendium 

sportowego wypłacanego 
przez gminę

Po remoncie na Po remoncie na 
ulicy Celnej ulicy Celnej 
drzewa posadzono drzewa posadzono 
na chodniku, na chodniku, 
zwężając jegozwężając jego
 szerokość  szerokość 

Kolejny szef gminnej 
spółki spoza Nysy 

Nowy 
prezes 
Ekomu 

Jerzy Hajduga z 
Głuchołaz został nowym 
prezesem spółki EKOM. 
Zastąpił na stanowisku 
Damiana Nowakowskie-
go, który został wicesta-
rostą nyskim. Nowy pre-
zes został zatrudniony 
w gminnej spółce przez 
swojego poprzednika.

Jerzy Hajduga zwią-
zany jest z PiS. Z ramienia 
tej partii w 2010 r. kandy-
dował na burmistrza Głu-
chołaz. Przegrał wtedy z 
urzędującym do dzisiaj 
Edwardem Szupryczyń-
skim, a także Kamilem 
Bortniczukiem, obecnym 
posłem PiS - Porozumie-
nie. W Ekomie Hajduga 
był dyrektorem Zakładu 
Higieny Komunalnej, od-
powiadał m.in. za wywóz 
odpadów i oczyszcza-
nie. To już trzeci kolejny 
prezes gminnej spółki od 
2018 r. po Jacku Chwale-
ni i Damianie Nowakow-
skim. Wszystkich łączyła 
rekomendacja PiS na to 
stanowisko. 
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Nie ma pieniędzy ani pomysłu 

Stadion: Co władze Nysy zrobiły, żeby ratować obiekt?

Z panem przewodniczą-
cym spotkaliśmy się, żeby 
dowiedzieć się, dlaczego 
wnioski mieszkańców w 
sprawie stadionu są z auto-
matu wrzucane do kosza. 
Nie chcemy, żeby wysiłek i 
zaangażowanie paru tysięcy 
mieszkańców zostały skaso-
wane przez radnych jednym 
machnięciem ręki. Okazuje 
się, że między mieszkań-
cami a burmistrzem i jego 
radnymi zionie dosłownie 
przepaść w sprawie stadio-
nu Stali. Oni uważają, że 
ten obiekt jest niepotrzebny 
i oddanie go deweloperowi 
wydaje się być jedynym roz-
wiązaniem. Nasze argumen-
ty o potrzebie wspólnej prze-
strzeni zacieśniającej więzi 
społeczne między mieszkań-
cami, służącej szkołom i 
całemu miastu, nasza wizja 
nowoczesnego obiektu - je-
dynego takiego miejsca w 
całym województwie są dla 
nich mrzonką. Odpowiadają 
na to jednym zdaniem - nie 
mamy pieniędzy. A jako 
jedyną alternatywę widzą 
stadion nadal popadający w 

W ubiegły poniedziałek przedstawiciele komitetu „Bronimy sta-
dionu Stali Nysa” spotkali się z przewodniczącym Rady Miejskiej 
w Nysie. Paweł Nakonieczny jako główny argument za zabudową 
stadionu podawał brak pieniędzy na jego modernizację. Drugi, to 
brak pomysłu, co z nim zrobić.

ruinę i pytają, czy nam się 
to podoba?

Pytamy: To ile potrze-
bujecie pieniędzy, żeby nie 
likwidować stadionu? Od-
powiedź brzmi” nie wiem. 
Po prostu nikt, nigdy się 
nie zastanawiał co zrobić i 
ile to miałoby kosztować. 
Nie wystąpiono też do Mi-
nisterstwa Sportu z wnio-
skiem o możliwość dofi -
nansowania modernizacji. 
Przez ostatnie lata inwesto-
wano setki tysięcy złotych 
w boiska wiejskie, stadion 
na Podzamczu, siatkówkę, 

straty w Agencji Rozwoju 
Nysy, itp., a na utrzymanie 
i remont stadionu nie prze-
znaczono ani złotówki.

Pytamy: Jaki jest pozy-
tywny scenariusz dla sta-
dionu? Odpowiedź brzmi: 
Wzruszenie ramion, cisza. 
Nikt o tym nigdy nie my-
ślał.

Szanowni Mieszkańcy, 
po tym spotkaniu jedno 
jest pewne - ratowanie sta-
dionu Stali przed likwida-
cją nie będzie łatwe. Wal-
czymy! 

Krzysztof Centner

Krzysztof Centner z przewodniczącym Rady Miejskiej Krzysztof Centner z przewodniczącym Rady Miejskiej 
w Nysie, Pawłem Nakoniecznymw Nysie, Pawłem Nakoniecznym
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Wydarzenia: Prezydent podpisał 
specustawę w nyskim szpitalu

Powiat nyski: Wzrasta liczba obserwowanych w kierunku wirusa COVID-19 

Z Nysy na wojnę z koronawirusem
Prezydent RP podczas wizyty w Nysie podpisał specustawę do walki z koronawirusem. Poinformował o tym na konferencji prasowej, 
która odbyła się w sobotę przed nyskim szpitalem. Daje ona m.in. możliwość zaangażowania wojska i przeprowadzania przymusowej 
kwarantanny u podejrzanych o chorobę. 

- Mam nadzieję, że już w naj-
bliższych dniach w oparciu o tę 
ustawę będzie możliwe działanie 
dyrektorów szpitali, starostów, 
marszałków, wszystkich tych, 
którzy za szpitale odpowiadają, 
po to, żebyśmy byli jeszcze lepiej 
przygotowani i jeszcze bardziej 
bezpieczni - powiedział prezydent 
Andrzej Duda. Szpital Powiatowy 
w Nysie był pierwszym punktem 
jego odwiedzin w naszym mieście. 
To tam podpisał ustawę i zapoznał 
się z przygotowaniami na wypadek 
konieczności przyjęcia zarażonych 
pacjentów. 

Ustawa o szczególnych rozwią-
zaniach związanych z zapobiega-
niem, przeciwdziałaniem i zwalcza-
niem koronawirusa (COVID-19) 
i innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzy-
sowych, została uchwalona przez 
Sejm RP 2 marca br. Zdaniem wi-
ceprzewodniczącego sejmowej ko-
misji zdrowia Rajmunda Millera, 
rząd obudził się w tej sprawie za 
późno. - O wybuchu epidemii wia-
domo było już pod koniec grud-
nia 2019 r. Był czas na to, żeby 
się przygotować i nie dopuścić do 
tego, żeby np. zabrakło środków 
ochronnych i odkażających w skle-
pach i aptekach. Gdzie rząd był od 

stycznia? - komentuje nyski poseł. 
Zdradza też, że projekt ustawy, 
jeszcze przed zaplanowanym w tej 
sprawie posiedzeniem nie był zna-
ny. - Pojawił się dopiero po godz. 
23.00 w niedzielę, a głosowanie 
zaplanowano w poniedziałek. 

Tymczasem ustawa wpro-
wadza prawo, które w pewnych 
sytuacjach ogranicza wolność i 
swobody obywatelskie. - Włącznie 
z możliwością użycia policji i woj-
ska, czyli coś w rodzaju stanu nad-
zwyczajnego - dodaje Miller. - Tyl-
ko ze względu na bezpieczeństwo 
życia i zdrowia Polaków zagłoso-
waliśmy za tą ustawą, natomiast 
tryb jej przygotowania był skanda-
liczny - komentuje przedstawiciel 
sejmowej opozycji. 

Specustawa przewiduje m.in. 
możliwość wprowadzenia zdal-
nej pracy w czasie kwarantanny 
lub nadzoru epidemiologicznego, 
wypłatę zasiłków dla rodziców 
za czas zamknięcia szkół, przed-
szkoli i żłobków; wydawanie po-
leceń przez wojewodę organom 
administracji i przedsiębiorcom, a 
także wyłączenia przepisów prawa 
budowlanego czy ustawy o zamó-
wieniach publicznych. To ostatnie 
rozwiązanie ma pomóc w zakupie 

lekarstw i środków medycznych 
bez przetargu. 

Na mocy podpisanej w Nysie 
ustawy „w celu zapobiegania sze-
rzeniu się zakażeń i chorób za-
kaźnych, osoby chore na chorobę 
zakaźną albo osoby podejrzane o 

zachorowanie na chorobę zakaź-
ną mogą podlegać obowiązkowej 
hospitalizacji”. Również „oso-
by zdrowe, które pozostawały w 
styczności z osobami chorymi na 
choroby zakaźne podlegają obo-
wiązkowej kwarantannie lub nad-
zorowi epidemiologicznemu, jeże-

li tak postanowią organy inspekcji 
sanitarnej”. Specustawa dopusz-
cza też użycie wojska w razie 
niebezpieczeństwa szerzenia się 
zakażenia lub choroby zakaźnej, 
które może stanowić zagrożenie 
dla zdrowia publicznego.# 

pw

Koronawirus: 29 osób pod nadzorem
Na terenie nyskiego powiatu pod nadzorem epidemiologicznym z powodu koronawirusa jest już 29 osób. Wróciły one z krajów tzw. ryzyka, gdzie 
wystąpiły ogniska tej choroby. 5 z nich przebywa w kwarantannie. Nie mogą wychodzić z domu i mają zakaz kontaktowania się z innymi osobami. 

Osoby te pozostają w swoim miej-
scu zamieszkaniu i prowadzą sa-
mokontrolę - badają temperaturę 
ciała i obserwują stan zdrowia. 
Również pracownicy nyskiego sa-
nepidu dwa razy dziennie telefo-
nicznie sprawdzają, jak czują się 
pozostający pod nadzorem. Oso-

by przebywające w kwarantannie 
miały kontak z osobami zarażony-
mi na oddziale zakaźnym szpitala 
we Wrocławiu. 
Jak poinformował „Nowiny” Ja-
nusz Trzęsimiech - dyrektor sta-
cji sanitarno-epidemiologicznej, 
obecny stan zdrowia nadzorowa-

nych osób nie wskazuje na typowe 
objawy koronawirusa.
Nyska stacja uruchomiła całodobo-
wy telefon alarmowy dla nyskiego 
powiatu: 602 654 656. Obowiązuje 
on po godzinie 15.00 i w dni wolne 
od pracy, a w dni robocze do godzi-
ny 15.00 - tel. 77 435 25 53, 

77 435 28 83, 77 433 00 78.
Tam mogą dzwonić ci, którzy po 
powrocie z zagranicy (do 2 tygo-
dni) np. z Włoch, Niemiec, mają 
objawy podobne do koronawirusa: 
gorączkę, kaszel, duszności, czy 
problemy z oddychaniem. Abso-
lutnie nie należy udawać się do 

lekarza rodzinnego lub na SOR 
(Szpitalny Oddział Ratunkowy). 
Liczba mieszkańców nyskiego po-
wiatu pozostających pod szczegól-
nym nadzorem sanepidu stale wzra-
sta. W miniony czwartek było ich 8, 
a następnego dnia 16, a w ponie-
działek juz 29.#                         dw

Podpisana w nyskim szpitalu ustawa daje m.in. możliwość 
zaangażowania wojska i przeprowadzania przymusowej 

kwarantanny u podejrzanych o chorobę

Spotkanie z lekarzami i dyrekcją szpitala  

Prezydent w rozmowie 
z nyskimi ratownikami
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Kontrowersje: W gronie podejrzanych są już 4 osoby

Nysa: Namioty pozostały pod szpitalem 

Wpłacili po 150 tys. zł poręczenia

Koronawirus. Ćwiczenia w Nysie

Jest kolejny podejrzany w sprawie nyskiej dziupli, w której odkryto luksusowe, kradzione samochody. 
W tym gronie są m.in. matka i syn.

Dziuplę odkryto w styczniu 
minionego roku na terenie byłej 
Fabryki Samochodów Dostawczych 
w Nysie. To tam trafi ło pięć samo-
chodów o wartości od 142 tys. zł do 
600 tys. zł. Luksusowe pojazdy po-
chodziły z kradzieży. Były to cztery 
mercedesy oraz audi. Wszystkie 

one zostały skradzione (w miej-
scowościach: Koskowice, Bielany 
Wrocławskie, Kiełczów i Wrocław a 
także na terenie Niemiec), a zosta-
ły ujawnione w momencie gdy były 
demontowane.

Początkowo sprawa nyskiej 
dziupli samochodowej trafi ła do 

Prokuratury Rejonowej w Nysie 
jednak w związku z faktem, że cho-
dzi o znaczną wartość mienia prze-
kazano ją do wydziału śledczego 
Prokuratury Okręgowej w Opolu. 
W charakterze podejrzanych w 
tym postępowaniu występowały 
początkowo 3 osoby (wszyscy są 
mieszkańcami powiatu nyskiego) 
Sebastian K. (47 l.), Justyna B.(44 
l.) oraz Jakub W. (30 l.). Śledztwo 
obecnie toczy się przeciwko 4 oso-
bom. Zarzut paserstwa samochodu 
marki audi model A6 (wartości 23 
500 euro), który został skradzio-
ny na terenie Niemiec, usłyszała 
bowiem Mieczysława K. (matka 
Sebastiana K.), której zarzuca się 
również oszustwo popełnione przy 
sprzedaży tego samochodu. 

W pierwszym etapie śledz-
twa trójka podejrzanych trafi ła 
do aresztu. Prokurator wystąpił z 
europejskim nakazem dochodze-
niowym do organów ścigania w 
Niemczech, w zamiarze uzyskania 
tą drogą materiałów dotyczących 
przestępstwa popełnionego na te-
renie tego kraju,

- Na obecnym etapie śledztwa 
wobec żadnego z podejrzanych nie 
jest stosowane tymczasowe areszto-
wanie - poinformował nas Stanisław 
Bar, rzecznik prasowy Prokuratury 
Okręgowej w Opolu. - W miejsce 
tego środka zapobiegawczego za-
stosowano poręczenie majątkowe, 
sięgające kwoty 150 tys. zł, dozór 
policji i zakaz opuszczania kraju.

ag

Nyski szpital jest jednym z dwóch na Opolszczyźnie, w którym znajduje się oddział chorób zakaźnych. Decyzją wojewody opolskiego 
są one w stanie podwyższonej gotowości na wypadek pojawienia się koronawirusa. Jak informują służby wojewody odpowiedzialne 
za bezpieczeństwo, w ramach ćwiczeń Państwowej Straży Pożarnej zostaną przed dwoma szpitalami rozstawione dodatkowe, mobil-
ne izby przyjęć dla pacjentów z podejrzeniem zarażenia koronawirusem. Ćwiczenia są organizowane na wypadek, gdyby wystąpiła 
konieczność uruchomienia dodatkowych powierzchni pod badanie osób z podejrzeniem bądź zakażeniem.

Na mobilne izby przyjęć za-
adaptowano dmuchane namioty. 
Przyjechały w specjalnym strażac-
kim kontenerze z Opola. Nyska 
straż nie posiada takiego sprzętu 
- kontener jest na wyposażeniu 
Komendy Miejskiej PSP w Opo-
lu. Mieści 6 namiotów z wyposa-
żeniem dodatkowym. Jest dyspo-
nowany na teren województwa, a 
nawet kraju, jeżeli zaistnieje taka 
potrzeba - poinformował nas Pa-
weł Gotkowski, wicekomendant 
nyskiej PSP. - Namioty, które po-

stawiliśmy przy szpitalu, zgodnie 
z poleceniem odgórnym, pozo-
stają do odwołania. W jaki sposób 
ZOZ będzie z nich korzystał trze-
ba pytać służbę zdrowia. My, czyli 
PSP tylko dostarczyliśmy sprzęt - 
dodaje brygadier Gotkowski. 

Szpital planuje zorganizować 
w nich izbę przyjęć i izolatkę dla 
chorych z podejrzeniem na ko-
ronawirusa. Wszystko po to, aby 
takie osoby nie dostały się do 
szpitala.

pw

Zgodnie 
z najświeższymi 

danymi, na terenie 
woj. opolskiego 
hospitalizowane 

są 3 osoby a 
poddanych nadzorowi 
epidemiologicznemu 

35 osób

Pod nyskim szpitalem rozstawiono dmuchane 
namioty, które mają służyć jako izba przyjęć

Sprzęt przywieziono z Opola. 
Nysa nie ma takiego wyposażenia 

Ćwiczenia przyciągnęły polityków na czele 
z poseł Violetą Porowską z PiS

Straż pożarna została włączona 
w ewentualną walkę z koronawirusem
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Wydarzenie: Głos Czytelników jest 
dla nas najważniejszy

Finał Ligi Krzyżówkowicza „Nowin”
W minioną środę w restauracji „Lucia” 
odbyło się doroczne podsumowanie Ligi 
Krzyżówkowicza „Nowin Nyskich”. Z 
zaproszenia naszej redakcji skorzystali 
wierni Czytelnicy, którzy nie wyobrażają 
sobie tygodnia bez rozwiązania krzyżów-
ki i dostarczenia jej do naszej redakcji.

Wszystkich przybyłych 
przywitała autorka krzy-
żówek publikowanych co 
tydzień w naszej gazecie 
Bogumiła Piasek oraz za-
stępca redaktora naczel-
nego „Nowin Nyskich” 
Agnieszka Groń.

Spośród Krzyżówkowi-
czów, którzy zgromadzili 
największą ilość punktów 
rozlosowano trzy atrakcyjne 
nagrody. Demokratyczną 
decyzją samych zaintereso-
wanych trafi ły one do osób 
obecnych na spotkaniu. 
Szczęśliwe losy z puli wycią-
gnęła Weronika Oleksyk, 
uczennica pierwszej klasy 
Diecezjalnej Szkoły Pod-
stawowej w Nysie. Pierwsza 
nagroda – grill elektryczny - 
trafi ł do Pani Gurgul Barba-
ry druga nagroda – żelazko 
do Pana Henryka Nowaka, 
a trzecia - czajnik elektrycz-
ny do Pani Zofi i Mazur. 
Rozlosowaliśmy także dwie 
nagrody pocieszenia. Ich 
właścicielami stali się Józef 
Kędelski i Eugeniusz Lule-
wicz.

Dla wszystkich pozosta-
łych uczestników Ligi Krzy-
żówkowicza nasza redakcja 
przygotowała upominki.

Miło było usłyszeć ze 
strony naszych Czytelni-

ków tyle ciepłych słów na 
temat naszej gazety i pracy 
redakcji. Spotkanie przy 
poczęstunku upłynęło w 
miłej, rodzinnej atmosfe-
rze, w czasie której rozma-
wialiśmy m.in. na temat 
oczekiwań w stosunku 
do „Nowin Nyskich”. Za 
wszystkie sugestie jeszcze 
raz bardzo dziękujemy, bo 
głos naszych Czytelników 
był i jest dla nas zawsze naj-
ważniejszy.

ag

Najwierniejsi uczestnicy Ligi Krzyżówkowicza. Od lewej siedzą: Barbara Gurgul, Maria Puchalska, Zofi a Mazur, Janina Kościelniak 
Stoją od lewej: Mieczysław Białkowski, Józef Kędelski, Henryk Nowak, Zbigniew Krupa, Józef Król, Halina Magdziarz, Jadwiga 

Lulewicz, Agnieszka Pejas, Danuta Setla, Bogumiła Bunkowska, Jan Politański, Marian Kasztelaniec

Weronika wylosowała 
karteczki z nazwiskami 

zwycięzców

Główna nagroda trafi ła do Barbary Gurgul Zofi a Mazur
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Kontrowersje: Jaka będzie decyzja sądu? Droga: Zatrzymany dzięki zgłoszeniu nysanki

Sąd: Była dyrektor NDK 
była szantażowana

Ratownik kontra lekarka

Sąd Okręgowy w Opolu utrzymał w mocy wyrok Sądu Rejonowego w Nysie 
skazującego Marcina M. na grzywnę za próbę szantażu wobec Marty Klubo-
wicz, ówczesnej dyrektor Nyskiego Domu Kultury.

Do zdarzenia objętego aktem 
oskarżenia doszło 1 marca 2017 roku 
w Nysie. Wtedy to Marta Klubowicz 
pełniła funkcję dyrektora Nyskiego 
Domu Kultury. Z kolei Marcin M. 
za poprzedniej dyrektorki NDK pra-
cował w tej instytucji jako kierownik 
techniczny. Prowadził tu także pry-
watną telewizję. Marta Klubowicz 
zaraz po objęciu stanowiska dyrekto-
ra wypowiedziała mu umowę najmu. 
Nowej dyrektor nie udało się jednak 
rozwiązać umowy zawartej przez jej 
poprzedniczkę z fi rmą Presmedial na 
obsługę ekranu ledowego umieszczo-
nego na budynku NDK. Nyski Dom 
Kultury zaangażował nawet prawni-
ków, by wyplątać się z niekorzystnej 
umowy dotyczącej obsługi monitora. 

Jednak według nich wcześniejsze ze-
rwanie umowy oznaczałoby dotkliwe 
konsekwencje fi nansowe.

Presmedial zatrudnił Marcina 
M., który kręcił materiały z imprez 
w NDK i wyświetlał na tym ekranie. 
Sęk w tym, że wszystkie te czynności 
(przygotowanie, emisja materiałów 
i obsługa techniczna) byli w stanie 
wykonać sami pracownicy NDK w 
ramach swoich obowiązków, a więc 
bez dodatkowego obciążania bu-
dżetu gminnej instytucji. Presmedial 
(zgodnie z umową podpisaną przez 
poprzedniczkę Marty Klubowicz) 
otrzymywał za usługę ponad 7 tys. 
zł miesięcznie. Taka sytuacja trwała 
pięć lat. 

Kiedy kończył się termin nie-

korzystnej umowy Marcin M. miał 
złożyć nową ofertę na dalszą obsłu-
gę ekranu połączoną z reklamą jego 
telewizji (za 5 tys. zł miesięcznie). 
Marta Klubowicz odmówiła, a M. 
wówczas miał jej grozić, że „nie po-
wstrzyma pewnych procesów, przy 
okazji których zostanie zgnieciona 
jak walcem”. Opublikował również 
materiały, które sąd uznał za uwła-
czające czci aktorki.

Marta Klubowicz zgłosiła spra-
wę do prokuratury, która pierwot-
nie zdecydowała o umorzeniu tego 
postępowania nie znajdując wystar-
czających dowodów na stwierdzenie, 
że do przestępstwa w ogóle doszło. 
Marta Klubowicz, która po kilku 
miesiącach zrezygnowała z pełnienia 

funkcji szefowej NDK odwołała się 
jednak od tej decyzji, a sąd podzielił 
jej stanowisko.

We wrześniu minionego roku 
przed Sądem Rejonowym w Nysie 
zapadł wyrok w tej sprawie. Sąd uznał 
Marcina M. za winnego popełnienia 
przestępstwa polegającego na stoso-
waniu groźby bezprawnej - zniesła-
wienia za pomocą środków masowe-
go przekazu i zasądził karę grzywny w 
wysokości stu stawek dziennych po 30 
zł. Oprócz tego M. miał pokryć kosz-
ty procesowe poniesione przez Martę 

Klubowicz i koszty postępowania.
M. odwołał się od wyroku. Sąd 

Okręgowy w Opolu uznał jednak, 
że Sąd Rejonowy prawidłowo ocenił 
dowody w tej sprawie, a kara jest ade-
kwatna do czynu.

Marta Klubowicz zapowiada jed-
nak, że teraz będzie się domagać od 
Marcina M. publicznych przeprosin i 
usunięcia szkalujących ją materiałów. 
Jeśli M. tego nie zrobi była dyrektor 
NDK zapowiada, że skieruje prze-
ciwko niemu pozew cywilny o znie-
sławienie.                                           ag

Przed Sądem Okręgowym w Opolu wkrótce ma się odbyć proces odwoławczy 
od wyroku Sądu Rejonowego w Nysie dotyczący ataku jakiego miała dopuścić 
się lekarka nyskiego szpitala w stosunku do ratownika medycznego.

Tym ratownikiem jest Piotr 
Zima, który pracuje w Opolskim 
Centrum Ratownictwa Medycz-
nego w Opolu od 1982 roku, 
wcześniej jako sanitariusz, a od 
2008 roku jako ratownik medycz-
ny. Jeździ także karetką transpor-
tując i opiekując się pacjentami 
m.in. na trasie z ich miejsca za-
mieszkania do placówek lecz-
nictwa. 30 maja 2018 roku wraz 
z kolegą przewoził pacjenta do 
szpitala w Nysie. Razem z pa-
cjentem jechała jego żona, córka, 
zięć. 

Według relacji ratownika 
przyszło im czekać na korytarzu 
kilkadziesiąt minut, gdy tymcza-
sem mieli kolejny pilny transport. 
Kiedy na miejsce dotarła doktor 
wywiązała się awantura. - Powie-
działa w nerwach do kolegi, żeby 
jej nie pospieszał, bo ona wie co 
robi. Ja się wtedy odezwałem – 
relacjonował zajście Piotr Zima. - 
Powiedziałem, żeby nie krzyczała 
na kolegę, nie podnosiła głosu, bo 
najważniejszy jest w tym wszyst-
kim pacjent - nim trzeba się zająć. 

A ona wtedy do mnie: „WYJDŹ!” 
- chociaż nie byliśmy na TY. Ja na 
to nie zareagowałem. Wtedy ona 
chwyciła mnie za mundurek, wy-
pchnęła z gabinetu i uderzyła dwa 
razy drzwiami. Doznałem urazu 
kolana i łokcia, bo ona pchała 
tymi drzwiami na moje ciało. Uda-
ło mi się jednak wejść i zapytałem 
ją: „Co ty wyprawiasz kobieto?!”. 
Ale to co zrobiła sekundę później 
to był już totalny szok! Uderzyła 
mnie dwa razy w twarz z otwartej 
dłoni i wykrzyczała potworne wul-
garyzmy – opowiadał ratownik.

Po tym zajściu Piotr Zima wy-
konał obdukcję oraz badania na 
zawartość alkoholu i narkotyków 
(aby później nie zarzucono mu, że 
w trakcie tego co się stało był pod 
ich wpływem). Przez osiem dni 
przebywał na zwolnieniu lekar-
skim, ale psychicznie boryka się z 
tym do dzisiaj. Dodawał, że przez 
lata pracy wiele widział, wiele razy 
udzielał pomocy pijanym pacjen-
tom, którzy zachowują się wul-
garnie, padają z ich strony różne 
słowa, ale z takim zachowaniem 

lekarza się nie spotkał.
Sprawa trafi ła do sądu z urzę-

du, gdyż Piotr Zima podczas tego 
zajścia był na służbie, a napaść na 
niego zgodnie z prawem ma mieć 
takie same konsekwencje jak w 
przypadku napaści np. na poli-
cjanta. Lekarka została oskarżona 
o naruszenie nietykalności ciele-
snej poprzez dwukrotne uderzenie 
go ręką w twarz oraz trzymanie za 
odzież i jednoczesne wypchanie 
drzwiami z pomieszczenia służ-
bowego, w wyniku czego ratownik 
doznał lekkich obrażeń ciała oraz 
za to, że znieważyła go słownie.

Lekarka nie przyznała się do 
zarzutów. Sąd uznał, że to co zro-
biła lekarka ma niską szkodliwość 
społeczną, a kosztami procesu 
obciążył Skarb Państwa. Z taką 
decyzją nie zgodził się Piotr Zima 
i odwołał się od decyzji nyskiego 
sądu. Na wyznaczenie terminu 
rozprawy czekał od lata minione-
go roku. Rozprawa ma się odbyć 
w Opolu 31 marca.

ag

Kontrowersje: Marta Klubowicz będzie teraz domagała się 
od M. publicznych przeprosin i usunięcia 

szkalujących ją materiałów 

Jeździł po 
mieście 

z 3 promilami
Mieszkanka gminy Nysa powiadomiła dyżurnego 
policji o kierującym citroenem, którego sposób 
poruszania się wzbudził jej podejrzenie. Jak się 
okazało kobieta miała rację, bo kierowca samo-
chodu miał 3 promile alkoholu we krwi.

Kiedy siedzący za kierowni-
cą mężczyzna, zaparkował swój 
samochód na ul. Sienkiewicza 
w Nysie, kobieta nie pozostała 
obojętna i podeszła do pojazdu. 
Wtedy też potwierdziły się jej 
przypuszczenia. Policjanci, któ-
rzy przyjechali na miejsce zba-
dali stan trzeźwości 52-latka. 
Okazało się, że miał w organi-

zmie blisko 3 promile alkoholu. 
Mieszkaniec powiatu nyskiego 
stracił już swoje uprawnienia, 
teraz odpowie przed sądem. Za 
kierowanie pojazdem w stanie 
nietrzeźwości grozi mu kara do 
2 lat więzienia, sądowy zakaz 
prowadzenia pojazdów oraz 
wysoka grzywna.

ag

Po wygranym pro-
cesie sądowym była 
dyrektor NDK Marta 
Klubowicz czeka teraz 
na publiczne prze-
prosiny i usunięcie z 
internetu szkalujących 
ją materiałów

Ogłoszenie Redakcji

„Nowiny” w bibliotece pedagogicznej
Informujemy Szanownych Czytelników, że „Nowiny Nyskie” są dostępne w czytelni Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej w Nysie 
przy ul. Kościuszki 10 (byłe Gimnazjum nr 3). Biblioteka czynna jest w godzinach: poniedziałek – wtorek: 10.00 – 17.00; środa: 8.00 
– 15.00 czwartek: 10.00 – 17.00; piątek: 8.00 – 15.00, a także w 1 i 3 sobotę miesiąca: 8.00 – 15.00. 

Redakcja
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OKNA � ROLETY
MARKIZY � KARNISZE

PARAPETY � MOSKITIERY
ŻALUZJE � PLISY

774355389 � 605160122 � 692328774

NYSA ul. Sudecka 11a

czynne od pon.-pt. 9-17,  sob.10-13

Śledztwo w sprawie wadliwego 
wykonania modernizacji obwałowań 
zostało wszczęte cztery lata temu - w 
stycznia 2016 roku przez Prokuratu-
rę Okręgową w Katowicach, po czym 
przekazane tamtejszej Prokuraturze 
Regionalnej. Do tej pory zarzuty w 
tej sprawie usłyszało 11 osób. Proku-
ratura nie zaprzeczała, że może się 
okazać, że zarzutów będzie więcej. 
Nieprawidłowości dotyczą faktu za-
niechania wykonania prac określo-
nych w dokumentacji projektowej, 
względnie wykonania tych prac w nie-
pełnym zakresie - przy zastosowaniu 
metod sprzecznych z wymogami bu-
dowlanymi i jakościowymi. Poza tym, 
dla ukrycia tych nieprawidłowości, 
oskarżeni poświadczali nieprawdę 
w dokumentacji na poszczególnych 
etapach realizacji inwestycji.

Treść zarzutów prokuratorskich 

dotyczy sprowadzenia niebezpie-
czeństwa dla życia i zdrowia wielu 
osób oraz mienia w wielkich rozmia-
rach, w związku z realizacją projek-
tów przebudowy i udrożnienia wa-
łów przeciwpowodziowych poprzez 
wykonanie tych prac niezgodnie z 
projektem i sztuką budowlaną, m.in. 
na terenie woj. opolskiego. Z uwagi 
na dobro śledztwa prokuratura nie 
zdradza kim są podejrzani, ani za 
jaki zakres prac byli odpowiedzialni. 
- Okres trwania śledztwa jest prze-
dłużony do lipca 2020 roku i cały czas 
trwają czynności procesowe, które 
mają na celu wyjaśnienie wszystkich 
okoliczności związanych z popełnie-
niem czynów objętych postępowa-
niem - informuje Agnieszka Wicha-
ry, rzecznik prasowy Prokuratury 
Regionalnej w Katowicach.

ag

Do lipca 2020 roku Prokuratura Regionalna w Kato-
wicach przedłużyła śledztwo w sprawie nieprawidło-
wości przy przebudowie wałów na Nysie Kłodzkiej.

Śledztwo w sprawie wałów przedłużoneŚledztwo w sprawie wałów przedłużone
Kontrowersje: Do tej pory zarzuty w tej sprawie usłyszało 11 osób

Śledztwo w sprawie wadliwego wykonania modernizacji obwałowań Śledztwo w sprawie wadliwego wykonania modernizacji obwałowań 
zostało wszczęte cztery lata temu i nadal trwazostało wszczęte cztery lata temu i nadal trwa

R E K L A M A

48-300 Nysa ul. Bohaterów Warszawy 17 
tel. 77 433 79 71  tel. kom. 602 625 108

Proponujemy wiele zabiegów, między innymi:

PLASMA IQ - bezpieczne rozwiązanie do bezinwazyjnego liftingu powiek oraz drobnych 
zmarszczek wokół oczu

LASERY PALOMAR - zamykanie naczyń na twarzy i nogach, usuwanie przebarwień 
i naczyniaków rubinowych, fotoodmładzanie

CGF - regeneracja, odmłodzenie i ujędrnienie skóry czynnikami wzrostu i komórkami 
macierzystymi

ULTRAFORMER III - nieinwazyjny lifting twarzy i ciała, bez operacji i rekonwalescencji 
dzięki zastosowaniu najnowszej technologii HIFU

KARBOKSYTERAPIA REALOGY 2 - mikroiniekcja medycznego dwutlenku węgla, 
pomaga w leczeniu cellulitu i redukcji rozstępów skóry

ENDERMOLOGIE LPG ALLIANCE - naturalna, bezinwazyjna i bardzo skuteczna metoda 
redukcji cellulitu, tkanki tłuszczowej i odmładzania skóry

PELLEVÉ - redukcja zmarszczek i poprawa jędrności skóry dzięki najnowszej technologii 
fal radiowych

STORZ MEDICAL - fala akustyczna, dzięki której następuje redukcja cellulitu, 
tkanki tłuszczowej, poprawa jędrności i odmładzanie skóry

WYPEŁNIANIE, POWIĘKSZANIE I MODELOWANIE UST 
WOLUMETRIA TWARZY, LIPOFILLING, TOKSYNA BOTULINOWA, 

OSOCZE BOGATOPŁYTKOWE

To tutaj spełnia się 
Twoje marzenie 
o byciu zdrowym, 

pięknym i zadbanym.knyyym i zad y
Barbara Myśliwy

Zapraszamy do naszego Centrum.

, między innymi:

BOGATA OFERTA 

ZABIEGÓW 

Z ZAKRESU 
KOSMETOLOGII 

I MEDYCYNY 
ESTETYCZNEJ
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Polityka zgubiło 
poczucie bezkarności

Przed Sądem Rejono-
wym w Nysie toczy się spra-
wa przeciwko Arkadiuszowi 
Sz. o to, że przez cztery lata, 
tj. od 18 maja 2015 roku do 
26 stycznia 2019 r., kierował 
samochodem nieustaloną 
ilość razy, mimo decyzji z 
2007 roku odbierającej mu 
prawo jazdy za przekrocze-
nie liczby punktów karnych. 

Zapewne mężczyzna 
nadal jeździłby bez upraw-
nień po polskich drogach, 
ale zgubiło go poczucie bez-
karności. Znany wówczas 
opolski polityk, doradca wo-
jewody opolskiego i radny 
Rady Miejskiej w Opolu, 26 
stycznia 2019 r. zaparkował 
auto na pasach przed nyską 
komendą policji. Mężczy-
zna nie miał prawa jazdy i 
tłumaczył się, że zapomniał. 
Po sprawdzeniu okazało się, 
że zostało mu ono zatrzy-
mane 12 lat wcześniej. Czyn 
ten jest przestępstwem za-
grożonym od kary grzywny 
do 2 lat więzienia. Nyscy 
policjanci zamierzali wsz-
cząć śledztwo, ale - jak po-
skarżyli się „Nowinom Ny-
skim” - były na nich naciski 
z Komendy Wojewódzkiej 
w Opolu, żeby zatuszować 
sprawę. 

Po otrzymaniu sygnału, 
dziennikarka „Nowin” skie-
rowała pytania do organów 
kontrolujących pracę poli-
cji, tj. do Biura Spraw We-
wnętrznych Policji w Opolu 
i Warszawie. I wtedy się za-
częło... 

 - Zrobił się popłoch w 
naszej komendzie, bieganina 
od biura do biura, kserowa-
nie dokumentów. W Opolu 
robią wszystko, żeby ukręcić 
łeb sprawie i pozamiatać ją 
pod dywan - sygnalizowali 
nam wówczas nasi informa-
torzy. 

Rzeczniczka prasowa 
wojewódzkiego komendan-

ta policji Jarosława Kalety 
potwierdziła „Nowinom”, 
że odstąpiono od ukarania 
Arkadiusza Sz.: „Z uwagi na 
fakt, że w samym momencie 
podejmowania interwencji 
kierowca wycofał już pojazd 
z miejsca gdzie wcześniej za-
parkował i tłumaczył, że nie 
zauważył pasów z uwagi na 
zalegający śnieg, został przez 
funkcjonariuszy pouczony 
odnośnie nieprawidłowego 
parkowania”. 

Rzeczniczka zapewniła 
też, że nie było żadnych na-
cisków na nyskich policjan-
tów, a wojewódzki komen-
dant policji i jego zastępcy 
nie rozmawiali o sprawie 
Arkadiusza Sz. i nie byli w 
Nysie. 

Policjanci z nyskiej ko-
mendy nazwali te wyjaśnie-
nia „dalekie od prawdy”, 
informując że w trakcie 
ich interwencji Arkadiusz 
Sz. zadzwonił do komendy 
wojewódzkiej i zaraz do ny-
skiego komendanta i jego 
zastępców rozdzwoniły się 
telefony z Opola, a potem 
była wizyta komendanta 
wojewódzkiego ze swoimi 
zastępcami w Nysie. 

Arkadiusz Sz. w rozmo-
wie z „Nowinami” potwier-
dził, że dzwonił do komendy 
wojewódzkiej policji, ale 
tylko... „po informację”. 
Nie chciał ujawnić, do kogo 
dzwonił.

Policjanci z Nysy 
wiedzą więcej

Sąd Rejonowy w Nysie, 
który wszczął proces, po-
wołał na świadka jednego 
z zastępców komendanta 
wojewódzkiego w Opolu. 
Na rozprawie 4 marca br. 
wicekomendant przyznał, 
że to do niego oskarżony 
zadzwonił w trakcie inter-
wencji nyskich policjantów i 
pytał co ma robić. Zastrzegł, 
że Arkadiusz Sz. dzwonił do 
niego jako do prywatnego 

znajomego, gdyż znają się 
od 2016 r. Wicekomendant z 
Opola zeznał też, że widywał 
polityka za kierownicą, kie-
dy ten przyjeżdżał autem na 
policyjną strzelnicę. Dodał, 
że nie miał wiedzy o tym, że 
miał wtedy zatrzymane pra-
wo jazdy. 

- Szkoda, że sąd nie 
powołał na świadków poli-
cjantów z nyskiej komendy, 
którzy mają wiedzę na te-
mat nacisków - mówią nyscy 
funkcjonariusze. Jednym z 
nich jak wskazują, mógłby 
być jeden z zastępców ko-
mendanta powiatowego po-
licji w Nysie, który po telefo-
nach przełożonych z Opola 
nie chciał się zgodzić na za-
miatanie sprawy Arkadiusza 
Sz. pod dywan. Świadkiem 
mógłby być też ofi cer dyżur-
ny pełniący służbę 26 stycz-
nia 2019 r., który skierował 
policjantów na interwencję. 
- Potem za karę został skie-
rowany na patrol - informują 
nas policjanci. Podtrzymują 
też to, co powiedzieli na po-
czątku ubiegłego roku:

- Po interwencji z dorad-
cą wojewody, do Nysy przyje-
chał komendant wojewódzki 
i jego zastępca. Zastępca ko-
mendanta wojewódzkiego 
powiedział do komendanta 
Jarosława Kalety, wskazując 
na nyskiego policjanta: „To 
ten dyżurny!”

Policjanci z Nysy są obu-
rzeni faktem, że za próbę 
tuszowania sprawy wysoko 
postawionego kolegi nikt z 
Opola nie poniósł konse-
kwencji służbowych.

- Śmiech na sali. Zwy-
kłego policjanta dawno by 
zwolnili, a tu mówią, że do-
radca wojewody chciał się 
tylko poradzić (!?). Pewnie 
sprawie ukręcono by łeb, 
gdyby „Nowiny” o tym nie 
napisały, a za nimi temat nie 
podjęły ogólnopolskie me-
dia - podkreślają.

•

Kontrowersje: Co wyrzucono do rzeki?

Pragnę podziękować LEKARZOM i PIELĘGNIARKOM Oddziału Chirur-
gii Ogólnej i Oddziału Inensywnej Opieki Medycznej, Szpitala Powiatowego im. 
Błogosławionej Siostry Elżbietanki Marii Merkert w Nysie, za kompleksową i pro-
fesjonalną opiekę nad moim Mężem – GUSTAWEM BĄK.

Ordynator tego Oddziału daktor nauk medycznych, KRZYSZTOF KAMIŃ-
SKI, stworzył oddział, w którym pracują lekarze z powołani: profesjonalni, sym-
patyczni, pełni empatii. Ich ciężka  praca, bo w chirurgii jest wiele cierpienia, 
zasługuje na podziw i ogromny szacunek.

Dziękuję Wam za okazaną pomoc. Obyście zawsze mieli moc kochania ludzi, 
życia, niesienia pomocy potrzebujacym.

   Wyrazy szacunku, poważania 
   składa Lucyna Bąk z rodziną

5479

Choć wymagania formalne przeszli 
wszyscy kandydaci, to na rozmowę kwali-
fi kacyjną zgłosił się tylko Tomasz Szurmak. 
Nowy naczelnik do niedawna był dyrekto-
rem Domu Pomocy Społecznej w Prudniku. 

Wcześniej był komendantem Ochotniczych 
Hufców Pracy w Opolu, a także kierował 
wydziałem polityki społecznej urzędu wo-
jewódzkiego. Związany jest z PiS. 
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Tomasz Szurmak z Kluczborka jest nowym naczelnikiem wydzia-
łu bezpieczeństwa i polityki społecznej Starostwa Powiatowego 
w Nysie. Wygrał konkurs, do którego zgłosiło się 4 kandydatów. 
Zastąpi Henrykę Wołochacz, która przeszła na emeryturę.

Nowy naczelnik w powiecie
Powiat: Wybrano kandydata z Kluczborka 

- Strażnicy podjęli szybkie i skuteczne 
działania. W okolicy mostu kolejowego 
i rzeki Mora jest wiele odpadów: stare 
znicze, meble, opakowania po napojach, 
puszki, worki foliowe nawet stroje kar-
nawałowe - informuje sołtys Morowa. 
Wszystko to w ładnej krajobrazowo okoli-
cy, gdzie na rowerach i pieszo przemiesz-
czają się w wolne dni nie tylko mieszkańcy 
wsi Morów. Rzeka jest w tej chwili kry-

stalicznie czysta, są ptaki, ryby, chronione 
gatunki krzewów i drzew, to aż zaskaku-
jące, jak można w takim miejscu wyrzucić 
śmieci? 

- Chciałbym podziękować zastępcy ko-
mendanta Straży Miejskiej w Nysie Panu 
Andrzejowi Jakubowskiemu za tak szyb-
kie i skuteczne działania w tej sprawie - 
mówi sołtys Morowa Artur Pieczarka.

r

Straż Miejska w Nysie ustaliła sprawcę podrzutu odpadów w 
okolicy rzeki Mora i mostu kolejowego w Morowie. Sprawcę 
ukarano mandatem i nakazano uprzątnąć śmieci. Straż została 
poinformowana o zdarzeniu przed tygodniem.

Śmieci 
w górskiej rzece Mora

Kontrowersje: Sprawę usiłowano 

zamieść pod dywan. Nie stało się tak 
tylko dzięki „Nowinom”

Arkadiusz Sz. Arkadiusz Sz. 
dzwonił do dzwonił do 
wojewódzkiego wojewódzkiego 
wicekomendanta wicekomendanta 
policjipolicji

Danuta Wąsowicz-Hołota
Zastępca wojewódzkiego komendanta policji w Opolu przyznał 
się w nyskim sądzie do prywatnej znajomości z Arkadiuszem Sz. 
- byłym doradcą wojewody i politykiem PiS. To do niego męż-
czyzna zadzwonił, kiedy został zatrzymany przez nyskich poli-
cjantów na złamaniu prawa. Sprawa ujrzała światło dzienne, bo 
funkcjonariusze poskarżyli się „Nowinom”, że są naciski przeło-
żonych z Opola, aby wszystko zatuszować.

W okolicy mostu kolejowego i rzeki Mora W okolicy mostu kolejowego i rzeki Mora 
było wiele odpadówbyło wiele odpadów
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Decyzję o przebudowanie drogi Go-
świnowice - Grądy podjęto w 2017 roku. 
W związku z tym zdecydowano o wycięciu 
170 drzew. Niestety ani władze wsi Goświ-
nowice ani jej mieszkańcy nie byli o ich 
wycięciu poinformowani. Część miesz-
kańców jest oburzona wycinką ponad 
100-letnich drzew. Jednak zdecydowana 
większość popiera decyzję o wycięciu, ar-
gumentując ją zaniedbaniem alei kaszta-
nowców. Są oni zbulwersowani zaprzesta-
niem prac. Wyrażają również obawy wobec 
pozostawionego drzewostanu, który może 
stwarzać zagrożenie dla dzieci bawiących 
się na znajdującym się obok placu zabaw.

Zaprzestanie prac nastąpiło po wy-
daniu decyzji przez Regionalną Dyrekcję 
Ochrony Środowiska w Opolu w związ-
ku ze znalezieniem siedliska chronio-
nej pachnicy dębowej i możliwością jej 
występowania w kolejnych drzewach. W 
zeszłym tygodniu Arkadiusz Jagieło, któ-

ry jest powiatowym naczelnikiem drogo-
wnictwa spotkał się na miejscu budowy z 
entomologiem. - Na tę chwilę nie można 
ani wykluczyć ani potwierdzić występo-
wania larw pachnicy dębowej w wyciętych 
drzewach - twierdzi badający sprawę na-
ukowiec.

Starostwo będzie odwoływać się do 
opolskiego RDOŚ o wznowienie wycinki 
drzew pod ścisłym nadzorem entomolo-
ga. - Będzie on na bieżąco informował jak 
ciąć drzewa, tak aby mógł przeprowadzić 
analizę. Jeśli znajdzie larwy pachnicy dę-
bowej powiadomimy o tym RDOŚ, któ-
ra wyda instrukcję co należy dalej robić, 
czyli gdzie przenieść larwy, żeby mogły 
one rozpocząć kolejny cykl życia - doda-
je Arkadiusz Jagieło. Prace mogą zostać 
wznowienie dopiero po wydaniu pozytyw-
nej opinii ze strony Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska. 
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Nysanie dobrze pamię-
tają, jak tuż przed wybora-
mi samorządowymi padły 
konkretne deklaracje, że 
naczyniówka ruszy w Ny-
sie w listopadzie 2019 r. 
Obiecali to politycy PiS, w 
tym nyski starosta. Potem 
okazało się, że naczyniów-
ki jednak nie będzie. Na-
rodowy Fundusz Zdrowia 
w Opolu unieważnił kon-
kurs, bo oferta nyskiego 
szpitala nie spełniła wa-
runków formalnych. Za-
brakło ważnych atestów 
na sprzęt, który ZOZ za-
mierzał wynająć od Pol-
sko-Amerykańskich Klinik 
Serca (PAKS).

Z tego powodu opozy-
cja chciała nawet odwołać 
starostę Andrzeja Krucz-
kiewicza. Na sesji, kiedy 
padł ten wniosek Robert 
Bryk - dyrektor opolskiego 
NFZ zapewnił, że mimo 
odwołanego konkursu 6 
mln zł nadal pozostanie 
zabezpieczone na prowa-

dzenie chirurgii naczynio-
wej. 

- Postępowanie kon-
kursowe ogłosimy bez 
zbędnej zwłoki - deklaro-
wał.

Od tej deklaracji minę-
ło kilka miesięcy. Zapytali-
śmy więc opolski NFZ, czy 
znany jest termin nowego 
konkursu na prowadzenie 
chirurgii naczyniowej i na 
jaką kwotę. 

- Opolski Oddział Wo-
jewódzki NFZ widzi po-
trzebę zakontraktowania 
drugiego w województwie 
oddziału chirurgii naczy-
niowej i jest gotowy na 
przeprowadzenie takiego 
postępowania. Szczegóły 
dotyczące fi nansowania 
oraz daty ogłoszenia po-
stępowania konkursowego 
będą znane w późniejszym 
czasie - odpowiedziała 
„Nowinom” Barbara Paw-
los, rzeczniczka prasowa 
Opolskiego OW NFZ.

dw

Nysa: Poczekamy do 
kolejnego listopada? 

Kiedy w Nysie zostanie otwarty oddział 
chirurgii naczyniowej? A może ubiegło-
roczne obietnice polityków to tylko puste 
słowa! - pytają zbulwersowani mieszkań-
cy naszego miasta.

Jego konferencja praso-
wa odbyła się w sobotę, tuż 
przed wizytą prezydenta w 
Nysie. - Pieniądze na onko-
logię są niezbędne, bowiem 
w Polsce co roku umiera 100 
tys. osób z powodu chorób 
nowotworowych. Trzeba być 
człowiekiem bez serca, aby 
zdecydować się na fi nanso-
wanie telewizji, która będzie 
tak naprawdę narzędziem 
w wyborach prezydenckich. 
Myślę, że pan prezydent 
Duda nie widział tych dra-
matycznych apeli rodziców 

o fi nansowanie bardzo dro-
gich terapii dzieci, które są 
nieodstępne dla polskich 
pacjentów - mówił poseł 
Miller. Przypomniał, że pań-
stwowe media otrzymały 
już 2 mld zł w minionych 3 
latach. - A nie są to media 
bezstronne, realizujące mi-
sję zapisaną w ustawie, tylko 
upolitycznione - podkreślał. 

Poseł przypomniał też, 
że do dnia dzisiejszego nie 
powstał oddział chirurgii 
naczyniowej. - W kampa-

nii wyborczej obiecywali to 
koledzy pana prezydenta z 
PiS i zbili na tym kapitał po-
lityczny. Brak tego oddzia-
łu to zagrożenie dla życia 
i zdrowia pacjentów z po-
wiatu nyskiego - zaznaczał. 
Odniósł się też do zwięk-
szenia przez rząd środków 
na służbę zdrowia i onko-
logię. Chciałem tylko przy-
pomnieć, że pochodzą one 
z podniesionych składek na 
ubezpieczenie zdrowotne, 
które płacimy my wszyscy. 
To nie są pieniądze rządu, 

bo rząd żadnych swoich pie-
niędzy nie ma - podkreślał 
wiceprzewodniczący sejmo-
wej komisji zdrowia. - I w 
tym kontekście przypomnę, 
że jesteśmy na przedostat-
nim miejscu w Europie, jeśli 
chodzi o środki na onkolo-
gię. A z drugiej strony jeste-
śmy na 2 miejscu jeśli chodzi 
o śmiertelność osób chorych 
na nowotwory. W dodatku 
za czasów tego rządu spadła 
ilość badań profi laktycznych 
u kobiet - wyjawił. 
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- To haniebna decyzja - mówi poseł Rajmund Miller o podpisaniu przez prezydenta An-
drzeja Dudę ustawy o wsparciu fi nansowym mediów publicznych. Zgodnie z jej zapisa-
mi, co roku przez 10 lat z kasy państwa na ten cel trafi ą 2 mld zł. - Trafi ą do pisowskiej 
telewizji, która szerzy nieprawdę i nienawiść, zamiast do osób leczonych onkologicznie 
- twierdzi nyski parlamentarzysta.

To haniebna decyzja - mówi poseł Rajmund Miller o podpisaniu przez prezydenta An-
zeja Dudę ustawy o wsparciu fi nansowym mediów publicznych. Zgodnie z jej zapisa-

Poseł ostro Poseł ostro 
o Andrzeju Dudzieo Andrzeju Dudzie

Kontrowersje: Trzeba być człowiekiem bez serca - mówi Rajmund Miller 

Cisza 
w sprawie 

naczyniówki

Goświnowice: Co dalej z powiatową inwestycją? 

Chrząszcze wstrzymały przebudowę drogi
W związku z przebudową drogi w Goświnowicach pod topór miało pójść 170 drzew. Starostwo nyskie jednak wstrzymało pra-
ce. Przyczyną było znalezienie siedliska chronionej pachnicy dębowej i przypuszczenie występowania jej w kolejnych drzewach. 
Mieszkańcy Goświnowic nie kryją niezadowolenia związanego z wstrzymaniem prac. Starostwo sprowadziło na miejsce inwestycji 
entomologa, naukowca zajmującego się badaniami owadów. 

Możliwość występowania chronionej Możliwość występowania chronionej 
pachnicy dębowej w  korze drzew pachnicy dębowej w  korze drzew 
jest powodem wstrzymania jest powodem wstrzymania 
przebudowy drogi przebudowy drogi 
w Goświnowicachw Goświnowicach

- Pieniądze trafi ą do - Pieniądze trafi ą do 
pisowskiej telewizji, pisowskiej telewizji, 
która szerzy nieprawdę która szerzy nieprawdę 
i nienawiść - twierdzi i nienawiść - twierdzi 
nyski parlamentarzystanyski parlamentarzysta
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Drodzy Czytelnicy! Drodzy Rodacy!
Jesteśmy w ogniu kampanii prezydenc-

kiej. Każdy z nas ma swój punkt widzenia, 
każdy ma swoich ulubionych kandydatów i 
takich, na których nie odda głosu. Zauwa-
żyłem, że w dyskusjach internetowych – ale 
także w tych codziennych – bardzo emocjo-
nujemy się i często „nerwy puszczają”. Dro-
dzy! Szanujmy się wzajemnie, choćbyśmy 
mieli całkiem odmienne poglądy politycz-
ne. Przypomnijcie sobie ileż to razy szliśmy 
za tym albo za tamtym, a potem okazywało 
się, że sprawy miały się całkiem inaczej niż 
przedstawiała to jedna czy druga strona. 
Czy ktoś jeszcze pamięta jakim poparciem 
cieszył się Lech Wałęsa, czy potem Alek-

sander Kwaśniewski? A po kilkunastu mie-
siącach ich poparcie topniało szybciej niż 
wiosenny śnieg.

Ja mam swoje polityczne preferencje, 
ale oświadczam, że nie zamierzam się zło-
ścić na tych z Państwa, którzy mają całkiem 
odmienne. Podawajmy argumenty, szanuj-
my punkt widzenia partnerów, bo jesteśmy 
jedną rodziną, jednym narodem. Czeka nas 
jeszcze wiele politycznych wyborów i… roz-
czarowań. 

Zatem nie dajmy się opanować złości i 
nienawiści, szanujmy się i lubmy niezależnie 
od tego czy głosujemy na tego czy innego. 

Proszę o to!
Janusz Sanocki

Na liście mediów opła-
canych przez gminę, oprócz 
fi rmy Marcina Miłkowskie-
go znajdują się Radio Nysa 
z kwotą 45 000 zł, a także 
portale nysainfo.pl - 10 000 
zł oraz ilovenysa.pl - 5000 zł. 
Wszystkie otrzymały gminne 
kontrakty na prowadzenie 
kampanii informacyjnych z 
wolnej ręki. To zaś oznacza, 
że nie odbył się przetarg czy 
konkurs ofert. 

Szczególne kontrowersje 
budzi opłacanie z pieniędzy 
podatników telewizji RTO, 
której szefem jest Marcin 
Miłkowski prawomocnie 
skazany za szantażowanie 
byłej dyrektor NDK Marty 

Klubowicz. Władze Nysy na 
czele z burmistrzem Kordia-
nem Kolbiarzem były świad-
kami w sprawie, a więc do-
skonale wiedzą komu płacą. 
I nie przeszkadza im to, bo 
za gminne pieniądze RTO 
chwali pana burmistrza. Po-
dobnie jak inne opłacane 
media. 

A to nie jedyne me-
dialne wydatki gminy, bo w 
ciągu roku podpisywane są 
dodatkowe umowy. Do tego 
gmina utrzymuje kronikę fi l-
mową, a także gazetę TAK, 
wydawaną przez Agencję 
Rozwoju Nysy. Za jej skład 
odpowiada... Miłkowski!
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Ponad sto tysięcy 
na prawników 
Ponad 100 tys. zł kosztuje gminę obsługa 
prawna dwóch kancelarii radcowskich. 
Oprócz tego w urzędzie zatrudniony jest 
etatowy radca prawny. 

Jak wynika z rejestru umów, gmina ma podpisane 
umowy z radcą prawnym Krzysztofem Furtanem z Wro-
cławia o wartości 60 tys. zł, a także radczynią Grażyną 
Jankowską-Mazgułą ze Skorochowa za ponad 50 tys. zł. 
Ponadto na etacie pracuje w urzędzie radczyni Aleksandra 
Markiewicz. 
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Kontrowersje: Gmina dzieli 
sportowców

Nowe ambulatorium to 
efekt współpracy 7 gmin: 
Nysa, Prudnik, Paczków, 
Otmuchów, Głuchołazy, 
Niemodlin i Skoroszyce. Do 
tej pory psy ze schroniska 
w Konradowej były prze-
wożone do zewnętrznych 
gabinetów weterynaryjnych. 

Nysa: Burmistrz więcej wydaje na dziennikarzy, niż na hospicjum

Pokorne media Nysę ssą
Gmina Nysa płaci skazanemu za szantażowanie Marty Klubowicz Marcinowi Miłkow-
skiemu. Jego telewizja RTO ma całoroczną umowę na promocję o wartości 28 tys. zł. 
A to nie jedyne medium opłacane z pieniędzy nyskich podatników. W sumie miasto na 
„kampanie informacyjne” wyda w 2020 r. 88 tysięcy zł. Na hospicjum przeznacza led-
wie 50 tys.

Komu płaci władza
Radio Nysa Agencja Sp. z o.o.  45 000 zł
C3PO Sp. z o.o. (RTO)    28 800 zł
Tomasz Perfi kowski (www.nysainfo.pl)  10 000 zł
Protectal sp. z o.o. (www.ilovenysa.pl) 5000 zł

Stypendia sportowe to 
pomysł burmistrza Nysy na 
ukryte fi nansowanie zawo-
dowej siatkówki w Nysie. 
Ich regulamin tak skon-
struowano, że mogli się o 
nie ubiegać tylko medaliści 
Mistrzostw Polski, Europy 
czy Świata. Poza jednym 
wyjątkiem, którym był 
udział w ogólnopolskich 
rozgrywkach ligowych, co 
najmniej na drugim pozio-
mie rozgrywkowym. Takie 
kryterium spełniali tylko 
siatkarze Stali Nysa. Kwota 
stypendiów nie była mała, 
bo można było otrzymać 
od 3000 do 10 000 zł. Więk-
szość siatkarzy otrzymywa-
ła tę drugą kwotę. 

W tym roku stypen-
diów gmina nie przyznaje, 
gdyż zwrócił na nie uwagę 
Rzecznik Praw Obywatel-
skich. Uznał, że regulamin 
łamie zasady równości i 
dyskryminuje innych spor-
towców, a zasady ich przy-
znawania nie są transpa-
rentne. 

Po tych uwagach gmina 
zrezygnowała ze stypen-
diów dla wszystkich spor-
towców, nawet uczniów i 
studentów. Finansowanie 
siatkarzy wzięły na siebie 
spółki gminne, o wsparciu 
dla amatorów zapomnia-
no? 
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637 450 zł wydała gmina Nysa na sty-
pendia sportowe w 2019 roku. Z tej kwo-
ty tylko 26 900 zł nie trafi ło do siatkarzy 
Stali Nysa. Reszta, czyli ponad 600 tys. zł 
trafi ło do 14 zawodników drużyny, która 
od lat nie może znaleźć sponsora.

Setki tysięcy 
dla siatkarzy, 
grosze dla reszty

Szanujmy się wzajemnie!

Nysa: Gmina potrzebuje aż trzech

Aktualności: Schronisko w Konradowej ma już własne ambulatorium

Szybka pomoc!
Od kilku tygodni w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Konradowej działa już w pełni 
wyposażone ambulatorium. Współpracujący z ośrodkiem lekarze weterynarii nie muszą 
już, przy każdej interwencji zabierać psów do lecznicy. Na budowę ambulatorium prze-
znaczono 60 tysięcy złotych. Na tę chwilę w obiekcie przebywa 38 bezdomnych psów.

Nowe ambulatorium to efekt współpracy 
7 gmin, które na ten cel przeznaczyły 
łącznie 60 tys. zł

Od kilku tygodni więk-
szość badań oraz zabiegów 
takich jak kastracja czy 
sterylizacja są wykonywa-
ne na miejscu. - Dzięki 
ambulatorium jesteśmy 
w stanie zagwarantować 
szybką pomoc potrzebują-

cym zwierzętom - dodaje 
współpracujący ze schro-
niskiem lekarz weterynarii 
Jacek Opara. 

Zakres wykonanych 
prac obejmował adaptację 
dwóch pomieszczeń, salę 
zabiegową i poza zabiego-

wą. W ramach zgromadzo-
nej kwoty zakupiono także 
niezbędny sprzęt m.in. stół 
chirurgiczny, stół diagno-
styczny, lampy zabiegową 
i bakteriobójczą, autoklaw 
oraz narzędzia. 
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Na liście dziennikarzy opłacanych z pieniędzy Na liście dziennikarzy opłacanych z pieniędzy 
podatników jest Marcin Miłkowski, prawomocnie podatników jest Marcin Miłkowski, prawomocnie 
skazany za szantażowanie byłej dyrektor NDKskazany za szantażowanie byłej dyrektor NDK

Dzięki ambulatorium jesteśmy w stanie zagwa-
rantować szybką pomoc potrzebującym zwierzę-
tom - twierdzi lekarz weterynarii Jacek Opara
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Mirosław Cichewicz jest 
właścicielem kilku punktów 
gastronomicznych w naszym 
regionie. W lipcu 2019 roku 
jego restaurację w Otmu-
chowie odwiedził Seweryn 
G. przedstawiający się jako 
przedstawiciel fi rmy Tauron. 
Pan Mirek od zawsze współ-
pracował z Tauronem, stąd 
też wizyta przedstawiciela 
tej fi rmy nie była dla niego 
zaskoczeniem. Właściciel 
otmuchowskiej pizzerii oba-
wiał się podwyżek związa-
nych z cenami prądu. Tu z 
pomocą przyszedł Seweryn 
G., który zaproponował roz-
wiązanie tego problemu jeśli 
tylko podpisane zostaną od-
powiednie dokumenty. Pan 
Cichewicz był 
wtedy prze-
konany, że 
p o d p i s u j 
dokumen-
ty ze swoim 
dotychcza-
sowym do-

stawcą prądu, fi rmą Tauron, 
gwarantującą mu stałą cenę 
prądu przez 4 lata. 

Gdy po miesiącu Mi-
rosław Cichewicz otrzymał 
nową umowę na prąd, w 
dodatku z fi rmą Fortum, 
był tym ogromnie zaskoczo-
ny oraz zbulwersowany. - 
Przedstawiciel patrząc mi w 
oczy mówił, że współpracuje 
z Tauronem. Mówił, że będę 
miał jedną fakturę oraz stałe 
ceny prądu! Dałem się wte-
dy nabrać! - mówi zdener-
wowany właściciel pizzerii. 
- Obdarzyłem go zaufaniem. 
Kilka razy rozmawialiśmy, a 
ja jeszcze konsultowałem się 
z nim w sprawie opłat. Nigdy 
nie powiedział mi, że pracu-
je dla Fortum, nigdy nie mó-
wił, że podpisujemy nową 
umowę! - dodaje. Przypo-
mnijmy, Fortum to fi ńska 
fi rma zajmująca się dostawą 

prądu oraz gazu na terenie 
całej Polski. 

Jak twierdzi Pan Ciche-
wicz, natychmiast po otrzy-
maniu umowy próbował 
kontaktować się z przedsta-
wicielem fi rmy Fortum Se-
werynem G, jednak ten nie 
chciał rozmawiać i przestał 
odbierać od niego telefon. 
Również prośba o rozwią-
zanie umowy z Fortum w 
związku z wprowadzeniem 
klienta w błąd, spotkała się 
z odmową. Pan Mirek wyna-
jął prawnika i tak zaczęła się 
bitwa, która trwa do dziś. Po-
czątkowo fi rma zażądała po-
nad 30 tys. zł odszkodowania 
za odstąpienie od umowy. Po 
czasie zeszła do kwoty 15 tys. 
Jednak pan Mirek nie zamie-

rza zrezygnować z tej bitwy. 
Chciał również podzielić się 
swoją historią, aby już nikt 
inny nie dał się nabrać. Za-
mierzą również oddać spra-
wę do prokuratury, gdyż jak 
twierdzi czuje się oszukany.

Przypomnijmy, Seweryn 
G. pojawił się już w opi-
sywanym przez „Nowiny” 
materiale dotyczącym pani 
Magdy Majerskiej, właści-
cielki salonu fryzjerskiego 
z Bukowa. Pani Magdalena 
jak twierdzi, również dostała 
oszukana przez tego przed-
stawiciela podpisując doku-
menty, które później okazały 
się nową umową z Fortum. 
O wyjaśnienie tej sprawy 
poprosiliśmy przedstawicieli 
fi rmy Fortum.

Jacek Ławrecki, który 
jest dyrektorem ds. komu-
nikacji oraz głównym rzecz-

nikiem prasowym Fortum 
twierdzi, że warunki umo-
wy są zawsze dokładnie 
opisane. Ponadto - każdy 
przedsiębiorca ma swobo-
dę podpisywania umów, ale 
jednocześnie odpowiada za 
to, co podpisał. Niezależnie 
od faktu, że pan Mirosław 
Cichewicz, nie miał prawa 
do odstąpienia od umowy, 
zaproponowaliśmy mu po-
lubowne załatwienie spra-
wy i umorzenie części kary 
umownej - dodaje Jacek 
Ławrecki. 

Firma Fortum nadal jest 
otwarta na polubowne roz-
wiązanie sprawy, natomiast 
nie zgadza się na anulowa-
nie kary w całości. Z związ-

ku z podejrzeniem 
związanym z 

niewłaściwymi 
praktykami 
handlowymi 
przez przed-
s tawic ie la 
S e w e r y n a 

G. rzecz-

nik Fortum dodaje - mamy 
świadomość, że zdarzają się 
niesłuszne oskarżenia ze 
strony niektórych klientów. 
Obowiązuje nas uczciwość 
zarówno w stosunku do 
klientów, jak też do naszych 
współpracowników. Oskar-
żenie handlowca przez klien-
ta na pewno jest powodem, 
żeby dokładnie przyjrzeć się 
pracy takiej osoby, co za-
mierzmy zrobić - zapewnia 
Jacek Ławrecki. 

Mirosław Cichewicz na-
dal toczy rozmowy z fi rmą 
Fortum i jak twierdzi nie 
zamierza odpuścić. Jeśli Ty 
również spotkałeś się z po-
dobną historią i chcesz się 
nią z nami podzielić, napisz 
do nas na daria@nowiny-
nyskie.com.pl lub zadzwoń 
na numer telefonu + 48 889 
816 916. 
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Projekt budowy kana-
lizacji wsi został bowiem 
opracowany w latach 2011 
- 2012, kiedy jeszcze w tym 
miejscu były wyłącznie 
pola. Tymczasem rzeczy-
wistą budowę kanalizacji 
w Sidzinie i Giełczycach 
przeprowadzono dopiero 

w ostatnich latach.
Podczas dyskusji na 

ten temat na ostatniej sesji 
mówiono, że z pewnością 
w najbliższym czasie będą 
powstawały w tym miejscu 
kolejne domy. Kosz tej do-
datkowej inwestycji, tj. bu-
dowy dodatkowej nitki ka-

nalizacji do nowych domów 
to 60 tys. zł.

Dodajmy, że miesz-
kańcy, którzy do tej pory 
korzystali z przydomowych 
oczyszczalni również przy-
łączają się do kanalizacji 
wybudowanej przez gminę.
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Mroczkowa: Czy wieś doczeka się drogi

Korfantów: Smutna demografi a gminy…

Interwencje: nie chodzi mi o pieniądze, 

nie chcę żeby ktoś jeszcze dał się nabrać...

Kolejny oszukany 
przedsiębiorca!

O przedsiębiorcach z powiatu nyskiego, którzy jak twierdzą zostali 
oszukani przez fi rmę Fortum pisaliśmy już kilkakrotnie. Tym razem 
z chęcią nagłośnienia swojej historii zgłosił się do redakcji „Nowin” 
Mirosław Cichewicz, właściciel pizzerii Grześ w Otmuchowie.

wtedy prze-
konany, że 
p o d p i s u j 
dokumen-
ty ze swoim 
dotychcza-
sowym do-

Jednak pan Mirek nie zamie- związanym z 
niewłaściwymi 
praktykami 
handlowymi 
przez przed-
s tawic ie la 
S e w e r y n a 

G. rzecz-

n M

Mirosław Cichewicz 
właściciel 

otmuchowskiego „Grzesia”
oraz Katarzyna Drzewiecka 

jego pracownica 

Z przedstawionych da-
nych ostatniej ewidencji 
gminy Korfantów jasno wy-
nika, że mieszkańców uby-
wa. Znacząco zmniejszyła 
się liczba urodzeń w sto-
sunku do 2018 roku, kiedy 
to urodziło się 87 dzieci. 
W 2019 roku urodziło się 
zaledwie 54 dzieci. Dla po-
równania w 2009 roku na 
świat w gminie Korfantów 
przyszło 92 dzieci. 

Mniejsza ilość urodzeń 
w przyszłości przełoży się 
na konieczność zmian w 
gminnej oświacie. Rosnąca 
średnia wieku mieszkań-
ców gminy oraz jej starze-
nie wymusi zmiany w po-

staci zapewnienia osobom 
starszym nowych miejsc w 
domach pomocy społecznej 
oraz zwiększenie wydatków 
na opiekę geriatryczną. 

Burmistrz Korfantowa 
Janusz Wójcik twierdzi, 
że gmina robi co może w 
celu zwiększenia popula-
cji mieszkańców. Niestety 
prawda jest taka, że w tej 
chwili w Polsce większość 
gmin ma dokładnie ten 
sam problem. – W gminie 
Korfantów mamy kilku-
procentowe bezrobocie. 
Otwieramy nowe żłobki 
oraz tworzymy dodatko-
we miejsca w przedszko-
lach, starając się sprostać 

potrzebom młodych mał-
żeństw. Gminy niestety nie 
stać na bon tak jak to jest 
w przypadku gminy Nysa. 
Natomiast biorąc pod 
uwagę spadek urodzeń w 
2019 roku, program rządo-
wy 500+ w naszej gminie 
też na niewiele się zdał. W 
tej chwili są osoby, które 
oczekują na mieszkanie, 
ale jest to naprawdę kilka 
osób. Jesteśmy w trakcie 
planowania strategii gminy 
na następne 10 lat a wzrost 
liczby mieszkańców będzie 
jednym głównych celów, 
do których będziemy dążyć 
– zapewnia Janusz Wójcik. 
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Najnowsze informacje dotyczące demografi i gminy Korfantów, 
nie dają zbyt wiele powodów do radości. Dane z ostatniej ewi-
dencji, niestety nie pozostawiają złudzeń – mieszkańców gminy 
jest coraz mniej.

Robimy co możemy!

Takie słowa padły na piąt-
kowej sesji rady gminy kiedy 
to wójt Barbara Dybczak 
relacjonowała radnym dys-
kusję jaka na temat remontu 
dróg powiatowych wywiązała 
się podczas ostatniego kon-
wentu starosty, burmistrzów 
i wójtów naszego powiatu. - 
W ubiegłym roku byliśmy za-
pewnieni o etapowaniu bu-
dowy drogi ze Skoroszyc do 
Mroczkowej – mówiła wójt 
podczas sesji. - Droga ta ma 
ok. 2 km. Najpierw miało być 
remontowane 400 metrów. 

Okazało się, że w ogóle tej 
drogi nie ma w planach po-
wiatu – stwierdziła wójt.

Barbara Dybczak doda-
ła, że zaraz po tej informa-
cji spotkała się osobiście ze 
starostą nyskim Andrzejem 
Kruczkiewiczem i na tym 
spotkaniu padły deklaracje, 
że pierwszy etap remontu 
tej drogi zostanie przepro-
wadzony przez powiat w 
2021 roku, a drugi w roku 
następnym. - Poprosiłam 
pana starostę o przekazanie 
mi tej informacji na piśmie. 

Do dzisiaj nie mam odpo-
wiedzi. Jesteśmy umówieni 
z panem sołtysem Mrocz-
kowej, że wspólnie napisze-
my jeszcze jedno pismo, bo 
chcemy, aby pan starosta 
miał świadomość, że ta spra-
wa jest bardzo ważna – do-
dała wójt.

Dodajmy, że sprawa 
dziurawej drogi między Sko-
roszycami a Mroczkową była 
także tematem kilku artyku-
łów, które ukazały się w „No-
winach Nyskich”.
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Wójt Skoroszyc Barbara Dybczak oczekuje od starosty Andrzeja 
Kruczkiewicza pisemnej deklaracji o rozpoczęciu remontu drogi po-
wiatowej między Skoroszycami a Mroczkową. Pismo w tej sprawie 
(po raz kolejny) ma do starostwa wystosować rada sołecka wsi.

Miał być remont

Sidzina: Między powstaniem projektu 

a jego realizacją minęło wiele lat

Mieszkańcy chcą 
kanalizacji

Mieszkańcy nowo wybudowanych domów w Sidzinie leżących 
na działkach przy drodze w kierunku Lasocic wystąpili do gminy 
o przedłużenie do ich domów kanalizacji.
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Ludzie: Ze Skoroszyc do Nowego Jorku

Wywiad: - Wzięłam udział także w Paradzie Pułaskiego, która jest bardzo 
wielką uroczystością, największą manifestacją polskości w USA

Amerykański sen, który się spełnił
Pochodząca ze Skoroszyc Katarzyna Sperczyńska ukończyła elitarną szkołę – nowojorską 
akademię fi lmową, gdzie kształciła zarówno warsztat aktorski jak i musicalowy. Wcześniej 
ukończyła Akademię Muzyczną w Katowicach na wydziale wokalno-aktorskim, gdzie 
studiowała śpiew operowy. Na początku jej muzycznej drogi była jednak Państwowa 
Szkoła Muzyczna II stopnia w Nysie, gdzie również ukończyła śpiew operowy.

Młodą mieszkankę 
Skoroszyc (a obecnie War-
szawy) zawsze fascynował 
musical. Po ukończeniu 
studiów Kasia Sperczyń-
ska zaczęła podróżować 
wychodząc z założenia, że 
jeżeli wie co chce robić, to 
musi poznać środowiska, 

w których może to reali-
zować. Poleciała więc do 
Nowego Jorku, by poznać 
jego specyfikę, a następnie 
dotarła do Kornwalii, gdzie 
pracowała, by zarobić na 
dalszą naukę. To jednak 
Londyn stał się dla Kasi 
początkiem czegoś wiel-

kiego - przygody z Nowo-
jorską Akademią Filmową. 
W stolicy Wielkiej Brytanii 
zorganizowano bowiem 
przesłuchania do nowojor-
skiej szkoły. Na wymarzony 
przez Kasię kierunek mu-
sicalowy miało dostać się 
zaledwie kilkanaście osób. 

Dziś pani 
K a t a r z y n a 
jest już ab-
solwentką 
uczelni i… 
jest już w 
Polsce.
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Nowy Jork był dla 
mnie szkołą życia

„Nowiny Nyskie” – Jak 
długo trwała Pani nauka w 
Nowym Jorku?

- Ponad dwa lata. Kształ-
towano nas w szerokim spek-
trum zagadnień. Przed roz-
poczęciem zasadniczej nauki 
w Nowym Jorku wyjechałam 
tam na miesięczny starter, 
żeby zobaczyć jak tam w ogóle 
jest. Chciałam sprawdzić, czy 
będę chciała tam być i tam się 
uczyć. Wtedy jeszcze nie my-
ślałam, że mogę dostać się do 
tej szkoły, bo straszono nas, 
że jest to bardzo trudne - pra-
wie nieosiągalne. Ta trudność 
dotyczyła zarówno fi zycznej 
jak i psychicznej strony bycia 
studentem tej uczelni.

- Jak wyglądał Pani typo-
wy dzień w Nowym Jorku, na 
uczelni?

- Tam zawsze było inten-
sywnie. I to niezwykle inten-
sywnie. Zajęcia zaczynały 

się o godz. 9.00. Zwykle na 
akademii byłam już o godz. 
8.00, bo trzeba było się do 
zajęć przygotować fi zycznie, 
chociażby poprzez rozgrzanie 
głosu i ciała. Mieliśmy m.in. 
zajęcia z aktorstwa, aktorstwa 
fi lmowego, oczywiście z mu-
sicalu, z technik przesłuchań 
co było niezwykle ciekawe, bo 
większość osób nie ma o tym 
pojęcia, że nawet drobnostki 
mają wówczas znaczenie. Ko-
misja ocenia nas od momentu 
wejścia, a nie tylko samą na-
szą prezentację. 

Zajęcia kończyły się za-
zwyczaj o godz. 19.00, ale to 
nie był koniec dnia. Od godz. 
19.30 do 23.00 trwały pró-
by do spektakli, do których 
chcieliśmy się dostać.

Jestem bardzo wdzięcz-
na wszystkim osobom, któ-
re wsparły mnie fi nansowo, 
żebym mogła się tam uczyć. 
Potrzebowałam osoby, która 

mnie przygarnie pod dach, 
za który będę płaciła niedu-
że pieniądze. Udało się. To 
było daleko od szkoły. Dojazd 
trwał półtorej godziny, w za-
leżności od środka transportu 
i pory dnia – czasami nawet 
dwie godziny. Przez pierwsze 
miesiące niewiele spałam, bo 
wstawałam o godz. 5.00, a do 
domu wracałam o godz. 1-2 w 
nocy.

- Czy miała więc Pani w 
ogóle czas na obserwację ży-
cia Nowego Jorku?

- Przez długi czas miasto 
znałam z okien środków trans-
portu (śmiech). Chciałam wy-
korzystać naukę w tej szkole 
maksymalnie, dlatego także 
w weekendy podejmowałam 
się wszystkich możliwych pro-
jektów. Ze względu, że była to 
szkoła fi lmowa występowałam 
np. w krótkich fi lmach. Na 
tyle na ile mogłam dawałam 

z siebie wszystko, tak samo 
jak i moi koledzy z roku. Nie 
miałam tak naprawdę chwili, 
żeby usiąść i żeby dotarło do 
mnie to, że tam jestem. Obok 
nas był park, więc kiedy mia-
łam czas na chwilę uciekałam, 
żeby posiedzieć tam na traw-
ce, na pół godziny przerwy. 
Więcej okazji do poznania 
Nowego Jorku miałam, kiedy 
oczekiwałam na zatwierdze-
nie stażu po drugim roku na-
uki. Wtedy wreszcie wyszłam 
na Manhattan (śmiech). 

Ciężko opisać życie Ame-
rykanów w NY. Jestem mega 
wrażliwcem. W jednym mo-
mencie byłam w stanie roz-
czulić się do łez z powodu 
ludzkiej dobroci, która mnie 
spotkała, a za moment płakać 
z nieżyczliwości ludzkiej. Jak 
w Polsce miałam spektrum 
emocji między 1 a 10 to w 
NY było od 1 do 100. Dużo 
się działo. Nowy Jork był dla 

mnie akademią dorosłości – 
szkołą życia. 

- Czy była Pani tam je-
dyną Polką w nowojorskiej 
szkole?

- Na początku nie wiedzia-
łam, że Austriak, który był ze 
mną na roku ma polskie ko-
rzenie. Dopiero kiedy nawią-
zaliśmy rozmowę okazało się, 
że mówi po polsku. Na roku 
byli oczywiście Amerykanie, 
Finlandczyk, obywatel Brazy-
lii, Japonii, Wielkiej Brytanii. 
Po prostu mieszanka świato-
wa i multikulturowa. Na na-
szym roku było 15 osób – w 
grupach po 7 i 8 osób. Liczba 
ta się także kurczyła, bo nie-
którzy rezygnowali. 

Szkoła bardzo dbała o 
wysoką jakość kształcenia. 
Bardzo często dawano nam 
ankiety i proszono, żeby 
szczerze odpowiadać na pyta-
nia w niej zawarte

- Proszę powiedzieć coś 
na temat swoich licznych wy-
stępów dla Polonii.

- Jak już powiedziałam 
nie miałam wolnego czasu. 
A w zasadzie w moim wol-
nym czasie występowałam 
charytatywnie. Chciałam zro-
bić coś dla Polonii, dla niej 
wystąpić. Poznawałam ludzi, 
wchodziłam w to środowisko. 
Pierwszy koncert miałam w 
Connecticut. Dzięki szczęśli-
wemu zbiegowi okoliczności 
wzięłam udział także w Pa-
radzie Pułaskiego, która jest 
bardzo wielką uroczystością, 
największą manifestacją pol-
skości w USA. Myślę, że Pan 
Bóg nade mną czuwał. Zaczę-
ło się od tego, że dziennikarz 
zaprosił mnie na występ do 
klubu seniora. Zgodziłam się 
na to z radością. Akurat w 

tym czasie był tam Stan Borys 
i pan, który był marszałkiem 
Parady Pułaskiego i dzięki 
jego zaproszeniu mogłam 
wystąpić na paradzie, gdzie 
zobaczyły mnie tłumy ludzi.

Te wydarzenia, występy, 
zaczęły się zazębiać. Ja ofero-
wałam swój udział, a oni za-
częli do mnie dzwonić, a teraz 
piszą, a ja z ciężkim sercem 
mówię, że nie mogę wystąpić, 
bo jestem w Polsce. 

- Ale występowała Pani 
indywidualnie nie tylko dla 
Polonii… 

- Charytatywnie występo-
wałam na różnych scenach, 
m.in. na pokazach mody. Te 
pokazy były przepiękne, a 
to, że do mnie zatelefono-
wano z propozycją występu 
było wielkim wyróżnieniem. 
Śpiewałam, ale na początku 
chcieli, żebym była modelką. 
Fotomodeling tak, ale pokazy 
nie. Z czasem chyba doszło 
do nich, że wolę śpiewać i w 
tym celu zapraszano mnie na 
pokazy mody.

- Zapłakała pani opusz-
czając Amerykę?

- Oczywiście! Obecnie 
przeniosłam się do Warszawy, 
dlatego że w stolicy jest naj-
większy dostęp do teatrów, 
teatrów musicalowych, dub-
bingu – do wszystkiego, do 
czego byłam szkolona. Obec-
nie odkrywam ścieżki w War-
szawie. Staram się poznawać 
ludzi i nie mieć żadnych ocze-
kiwań, żeby potem nie było 
rozczarowań. Marzę o tym, 
żeby się powiodło i żeby moja 
kariera mogła się rozwijać w 
trójkącie Warszawa, Londyn, 
Nowy Jork.

Rozmawiała Agnieszka 
Groń

Koncert podczas corocznego balu Fundacji 
Kościuszkowskiej poświęcony świętowaniu 100 

rocznicy odzyskania niepodległości. Kwiecień 2018

Debiut Katarzyny Sperczyńskiej. Koncert 
„Celebration of Women” w Carnegie Hall w 
Nowym Jorku, w jednej z najbardziej presti-

żowych sal koncertowych na świecie 
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Pierwszy Escape Room w Nysie
(…) W tym schronie nie jesteście bezpieczni! Wróg jest coraz bliżej! Wiem, że dowódca schował klucz, ale z powodu poniesionych ran 

zmarł. Tylko on wiedział gdzie jest klucz, a niestety w schronie kończy się powietrze (...) 
Została wam godzina, aby uwolnić się ze schronu!

Takim komunikatem zaczyna się fabuła jednego z pokojów zagadek które od roku działają w Nysie. 
Poligon to jeden z 3 pokoi działających obecnie w pierwszym nyskim escape roomie.

Czym jest escape room?

Uczestnicy zabawy zostają 
uwięzieni w pomieszczeniu 
pełnym zagadek, szyfrów, 
kłódek, instrukcji, sejfów, 
skrytek itp. Aby wydostać się 
z pomieszczenia, muszą wy-
kazać się sprytem, inteligen-
cją i spostrzegawczością. Są 
zdani tylko na siebie. Każda 
kolejna rozwiązana zagad-
ka przybliża ich do klucza, 
który da im upragnioną wol-
ność. Jednakże ich starania 
ograniczone są czasowo. Ze-
gar ciągle tyka.
Nie jest to fabuła nowego 
hollywoodzkiego hitu, ale 
opis zabawy, którą od kilku 
lat można cieszyć się w Pol-
sce, a od roku – również w 
Nysie.
Pierwsze escape roomy po-
jawiły się w USA oraz Japo-
nii na początku XXI wieku. 
Idea została zaczerpnięta z 
prostych gier komputero-
wych typu point-and-click, 
w których gracz rozwiązuje 
zagadki oraz zadania przed-

stawione na ekranie kompu-
tera. O ile gry komputerowe 
zwykle mają bazować na 
rzeczywistości, o tyle tutaj 
gra komputerowa zostaje 
przeniesiona do realu. 
Obecnie w Polsce funk-
cjonuje ok 1 000 escape 
roomów. Ten nyski można 
odwiedzać codziennie, przy 
ulicy Moniuszki 7 (rezerwa-
cja: https://escapenysa.pl/).

Jakie pokoje 
w Escape Room Nysa?

Obecnie nyski escape room 
oferuje 3 pokoje. Wspo-
mniany już Poligon, w któ-
rym dodatkowych wrażeń 
dostarczają odgłosy pola 
walki, Laboratorium szalo-
nego naukowca, w którym 
ratujemy świat przed śmier-
cionośną bombą oraz Śledz-
two Policyjne w klimatach 
lat 50., w którym pomaga-
my niesłusznie skazanemu 
człowiekowi oczyścić się z 
zarzutów. Zabawa w każ-
dym z pokoi rozpoczyna się 

od krótkiego nagrania audio 
opisującego fabułę. Każde z 
nagrań idealnie oddaje du-
cha poszczególnych pokoi, 
co pozwala już na początku 
zabawy poczuć dreszczyk. 
Potem jest już jak w grze lub 
fi lmie – emocje rosną.

Czy to jest bezpieczne?

Dotychczasowy opis może 
sprawiać wrażenie, że mamy 
do czynienia z ekstremalną 
rozrywką dla ludzi o moc-
nych nerwach. Jednak celem 
escape roomu nie jest wzbu-
dzenie strachu, ale budowa 
pozytywnych wrażeń zwią-
zanych z rozwiązywaniem 
kolejnym zagadek. 
Udział w zabawie dostarcza 
dużo radości oraz pewną 
dozę adrenaliny, ale organi-
zatorzy zabawy zapewniają, 
że Escape Room Nysa jest 
całkowicie bezpieczny. Zo-
stał dokładnie skontrolowa-
ny pod kątem bezpieczeń-
stwa przeciwpożarowego 
oraz elektrycznego.

Nyski Escape Room posiada 
certyfi kat bezpieczeństwa 
wystawiony przez ...

Dla kogo 
Escape Room Nysa?

Poszczególne pokoje zostały 
zaprojektowane dla grup 4, 
5 lub 6 osobowych. Ta forma 
rekreacji przeznaczona jest 
dla każdego, bez względu 
na wiek. Korzystanie z po-
kojów zagadek pozwala nie 
tylko miło spędzić czas ale 
przynosi też dodatkowe ko-
rzyści.
Escape Room Nysa jest 
świetną zabawą dla mło-
dzieży w wieku szkolnym. 
Rozwija zdolność logiczne-
go myślenia, kombinowa-
nia, a także umiejętności 
przywódcze. Jest idealnym 
rozwiązaniem na wyjścia 
integracyjne dla fi rm. Gru-
pa ludzi postawiona przed 
serią zadań uczy się wza-
jemnej współpracy i pozwa-
la ludziom lepiej poznać się 
wzajemnie. Co za tym idzie, 

jest to też doskonały pomysł 
na randkę. Wspólne dąże-
nie do celu, jakim jest zna-
lezienie klucza, oraz samo 
wyjście z (nawet pozornie) 
niebezpiecznej sytuacji, 
bardzo zbliża ludzi. Wypad 
do Escape Roomu jest też 

świetnym pomysłem na uro-
dziny, wieczór panieński/
kawalerski lub zwykły wypad 
ze znajomymi.
Każdy znajdzie dla siebie 
coś miłego.

Krzysztof Skwarczyński

A R T Y K U Ł  I N F O R M A C Y J N Y

Dzień Kobiet 
w Biechowie Mieszkańcy pytają o gaz

Pokaz spawalniczy w CKZiU

Kabaretowym występem pt. „Eurowizja - senior” zespół Kaprys 
z Biechowa rozpoczął świętowanie Dnia Kobiet w Biechowie. 
Impreza odbyła się w świetlicy wiejskiej.
Sołtys wsi Wojciech Wawrzkowicz wzniósł 
toast i obdarował licznie przybyłe Panie 
kwiatami. Po życzeniach podano słodkości 
- oczywiście tort i ciasta. Było też wspólne 

muzykowanie przy akompaniamencie Sta-
nisława Wodnickiego oraz wywołujące sal-
wy śmiechu gry i zabawy.

ag

Gmina Skoroszyce: Ma być ekologiczniej 

Na terenie gminy Skoroszyce mają zostać zamontowane mierniki 
jakości powietrza oraz utworzone stanowisko koordynatora, który 
doradzałby mieszkańcom wymianę systemu ogrzewania na bardziej 
ekologiczne i dostosowane do indywidualnych możliwości.

Gmina Skoroszyce jako 
jeden z 42 samorządów woje-
wództwa opolskiego, podpisa-
ła z Urzędem Marszałkowskim 
Województwa Opolskiego 
porozumienie o współpracy 
w zakresie ubiegania się o 
dofi nansowanie projektu pn. 
„Wdrożenie systemu zarzą-
dzania jakością powietrza w 
samorządach województwa 
opolskiego”.

 - Prognostyki są dość nie-
pokojące - powiedziała pod-
czas ostatniej sesji wójt gminy 
Barbara Dybczak. - Podczas 
konferencji w sprawie jakości 
powietrza zaproszeni prele-
genci mówili, że pierwszych 
efektów w zakresie poprawy 
jakości powietrza możemy 
spodziewać się - jeśli podej-

miemy działania - po 40 la-
tach.

W ramach programu, w 
którym będzie brała udział 
gmina Skoroszyce będzie 
m.in. przeprowadzona kam-
pania edukacyjna, mają zostać 
zamontowane mierniki jakości 
powietrza na terenie gminy, a 
z czasem powołany koordy-
nator, który będzie doradzał 
wszystkim chcącym wymienić 
ogrzewane na bardziej ekolo-
giczne.

Radna z Sidziny Urszu-
la Fornalik zapytała czy jest 
możliwość gazyfi kacji Sidziny, 
gdyż odbiera w tej sprawie sy-
gnały od mieszkańców wsi.

Wójt Barbara Dybczak za-
pewniła, że skontaktuje się w 
tej sprawie z dyrektorem spół-

ki gazowniczej. Przypomniała 
jednak, że nie udało się zgazy-
fi kować części Skoroszyc, gdyż 
spółka wymaga, aby umowę 
na przyłącze gazu podpisało 
co najmniej pięćdziesięciu od-
biorców, którzy nie tylko będą 
korzystać z gazu do gotowania, 
ale także do ogrzewania do-
mów. Tylko takie rozwiązanie 
ma zapewnić spółce gazowni-
czej opłacalność. Z pewnością 
podobne wymagania ilościowe 
dotyczyłyby gazyfi kacji Sidziny. 
W tej sprawie ma się także od-
być spotkanie z mieszkańcami 
wsi, którzy obecnie stoją przed 
dylematem, czy wymienić pie-
ce centralnego ogrzewania na 
tzw. piątej generacji, czy wła-
śnie na ogrzewanie gazowe.

ag 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego (Mechanik) w Nysie zaprasza na otwarty pokaz spawalniczy. Odbędzie się na 
warsztatach szkolnych w czwartek 19 marca br. w godz 10.00 - 13.00.

Pokaz spawalniczy odbędzie się już po raz 12. 
W tym roku pod hasłem „Rozwijamy technologię
spawalniczą, dbamy o środowisko”. Na zaproszenie organi-

zatorów wezmą w nim udział znane fi rmy na rynku spawal-
nictwa: Messer Polska, Mexpol, Lincoln - electric, Kemper. 
Pokazy kierowane są przede wszystkim do fi rm zajmujących 

się spawaniem i obróbką metalu. Dyrekcja szkoły zaprasza 
również mieszkańców Nysy. Wstęp bezpłatny.

r.

Mieszkanki Biechowa miały oryginalny pomysł 
na świętowanie Dnia Kobiet



str. 14 10 - 16  marca 2020AKTUALNOŚCI
Szklary: Parafi anie nie kryli łez

Pożegnanie Kapłana
Rodzina, kilkuset kapłanów oraz tłumy parafi an pożegnało w czwartek 5 marca br. w kościele św. Michała Archanioła w Szklarach 41-
letniego proboszcza ks. Mariusza Wajmana. Duchowny zmarł po krótkiej chorobie, miał tylko 41 lat. Uroczystościom pogrzebowym 
przewodniczył opolski biskup pomocniczy Rudolf Pierskała. Ciało Kapłana spoczęło przy kościele, niedaleko wejścia do świątyni.

Kościół nie pomieścił wszystkich ża-
łobników, biorących udział w mszy 
św. pogrzebowej. Kilkaset osób sta-
ło na zewnątrz i tam słuchało słów 
biskupa Rudolfa Pierskały, który w 
homilii wspominał zmarłego Pro-
boszcza. 
Bardzo wzruszające było też wystą-
pienie Grażyny Kloc, z rady para-
fi alnej w Szklarach. 
- Jesteśmy dziś szczególnie wdzięcz-
ni, nasz nieodżałowany Księże Pro-
boszczu Mariuszu, za wszystkie dzie-
ła, które zostawiłeś w naszej parafi i 
- powiedziała pani Grażyna, wymie-
niając dokonania Kapłana. Lista 
była długa, było tam m.in. nagło-
śnienie kościoła w Jagielnie, zakup 
nowego tabernakulum i fi gury św. 
Stanisława biskupa, zamontowanie 
zewnętrznej tablicy ogłoszeniowej. Z 
inicjatywy Proboszcza powstał pięk-
ny ołtarz z nowym tabernakulum i 
dwa ołtarze boczne oraz ołtarz Matki 
Bożej Fatimskiej, ze sprowadzonymi 
relikwiami dzieci fatimskich - Fran-

ciszka i Hiacynty oraz ich fi gurami. 
Rozpoczęto też remont zabytkowych 
organów, a podczas misji świętych 
został poświęcony ołtarz soborowy, 
a w nim zamontowana kapsuła z 
relikwiami św. Jana XXIII i skra-
wek sutanny kardynała Stefana Wy-
szyńskiego. Na plebanii wymieniono 
okna, wymieniono instalację CO, 
wodną i kanalizacyjną, zrobiono 
nowe ogrodzenie. To tylko niektóre 
z wymienionych „dzieł Księdza Ma-
riusza”, które usłyszeli zebrani na 
liturgii.
Ciało Kapłana spoczęło tuż u wejścia 
do kościoła w Szklarach. Po ceremo-
nii pogrzebowej, odprawionej przez 
biskupa Rudolfa Pierskałę w asyście 
kilkuset kapłanów z Opolszczyzny, 
do grobu podchodzili parafi anie. 
Modlili się, składali kwiaty i nie kryli 
łez... Za udział w pożegnaniu młode-
go, 41-letniego Proboszcza ze Szklar 
podziękował wszystkim uczestnikom 
ks. dziekan Wiesław Siwik z Karło-
wic Wielkich.                                  dw

Wyrazy współczucia dla rodziny w imieniu kapłanów złożył 
ks. Marian Saska (były proboszcz parafi i w Szklarach)

Uroczystościom pogrzebowym przewodniczył 
opolski biskup pomocniczy Rudolf Pierskała

Wzruszający moment pożegnania Kapłana przez młodzież

Kościół był pełny żałobników

W ceremonii udział wzięło kilkuset duchownych i osób zakonnych
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Wierznbo: Pilnie jest potrzebny próg zwalniający

Otmuchów: Pod patronatem „Nowin Nyskich” Paczków: Odbierz produkty

Otmuchów: Kwiaty, koncerty i dobra zabawa

Otmuchów: Przyjdź i podziel się cząstką siebie

Pękają mury, giną koty i psy!

Zabytki Otmuchowa. 
Miasto i Ludzie

Twoja krew uratuje 
życie!

Dominika Wolak
- Budynek, w którym mieszkam wraz z rodziną znajduje się bar-
dzo blisko drogi. Od wstrząsów przejeżdżających samochodów 
pękają nam mury. Jest to bardzo niebezpieczny odcinek. Auta 
jeżdżą szybko. Poboczem poruszają się dzieci. Boję się, że kie-
dyś może dojść do tragedii. Giną koty i psy. Pilnie przed naszym 
domem potrzebny jest próg zwalniający - mówi Anna Pierzcha-
ła, mieszkanka Wierzbna. - Próg zostanie zamontowany - zapo-
wiada burmistrz gminy Otmuchów Jan Woźniak.

Kiedyś może dojść 
do tragedii

Anna Pierzchała miesz-
ka w domu jednorodzin-
nym, który bezpośrednio 
sąsiaduje z ruchliwą ulicą. 
Walczy o próg zwalniający, 
ponieważ niektórzy kierow-
cy przejeżdżają tamtędy z 
dużą prędkością. Kobieta 
obawia się, że kiedyś może 
dojść do tragedii. - Budynek, 
w którym mieszkam pęka od 
wstrząsów przejeżdżających 
samochodów, giną zwie-
rzęta - koty i psy. Dom jest 
wprawdzie ubezpieczony, 
zwierzęta również ale w fi r-
mie ubezpieczeniowej po-
wiedziano mi, że zgłoszenie 
szkody nic mi nie da i nie 
rozwiąże problemu, ponie-
waż budynek stoi bardzo 
blisko drogi. Rozwiązaniem 
byłoby zamontowanie progu 

zwalniającego. Dodatkowo 
mam utrudniony wyjazd z 
posesji, ponieważ muszę 
uważać na rozpędzone sa-
mochody. Obawiam się też 
o bezpieczeństwo moich có-
rek. Dzieci wychodzą na uli-
cę. Czasami piszą kredą po 
asfalcie. Boję się, że kiedyś 
dojdzie do wypadku. Pod ko-
łami aut giną koty i psy. Kil-
ka dni temu jakiś kierowca 
potrącił psa mojej córki. Do 
męża ktoś przyjechał i nie-
chcący wypuścił czworonoga 
z posesji. Świadek mówi, że 
pies był na trawniku, kiedy 
jadący samochód jakby ce-
lowo na niego najechał. Nie 
próbował nawet hamować. 
Przejechał po nim jak po 
worku. Zwierzę ma złama-
ną łapę w kilku miejscach. 
Kolejne mogą być dzieci. 
Przy wjeździe do wsi, jakieś 

300 metrów od mojej posesji 
zamontowane zostały dwa 
progi zwalniające. Zwróci-
łam się pisemnie do gminy o 
przesunięcie jednego z nich 
w okolice mojego domu, 
ponieważ uważam, że próg 
jest w tym miejscu bardzo 
potrzebny zwłaszcza, że nie 
ma znaku ograniczającego 
prędkość - mówi pani Anna. 
Mieszkanka ma również za-
strzeżenia do nowej drogi, 
która biegnie do Wierzbna 
od strony Zwierzyńca. - Cie-
szymy się, że mamy nową 
drogę do wsi, ale szkoda, że 
jest ona taka wąska i kręta. 
Zza zakrętu nic nie widać. 
Ledwo mieszczą się na niej 
dwa auta. Najgorzej jest w 
zimie, bo jest tak wąsko, 
że mijające się samochody 
mogą zsunąć się do rowu - 
podkreśla mieszkanka.

Będzie próg zwalniający
Burmistrz Otmuchowa 

Jan Woźniak mówi, że na 
miejscu była komisja z urzę-
du miejskiego oraz policja. 
Zapadła decyzja o przesu-
nięciu jednego z progów w 
okolice domu pani Anny. 

- Na miejsce udała się ko-
misja i policja. Był również 
sołtys Wierzbna. Podjęliśmy 
decyzję o przesunięciu pro-
gu zwalniającego w okolice 
domu Anny Pierzchały. Jeśli 
pogoda nam pozwoli, zrobi-
my to w ciągu najbliższego 

tygodnia. Znak z ogranicze-
niem prędkości nie może 
zostać zamontowany, po-
nieważ zgodnie z kodeksem 
drogowym, kiedy są progi 
zwalniające, to nie montuje 
się takiego znaku - stwierdza 
burmistrz.

Anna Pierzchała z potrąconym przez samochód psem 
na niebezpiecznej drodze sąsiadującej z jej domem

W sobotę, 14 marca o 17.00 w Kinie Podzamcze odbędzie się spotkanie autorskie dr 
Gabrieli Dziedzic i dr. Marcina Dziedzic promujące ich książkę pt. Zabytki Otmuchowa. 
Miasto i Ludzie.

Podczas spotkania auto-
rzy opowiedzą jak powstała 
publikacja i w jaki sposób 
pozyskiwali do niej mate-
riały. Będzie też można za-
kupić książkę. - Ponad 250 
stron lektury przeczytałem 
jednym tchem, w niecałe 
dwie godziny i wciąż czuję 

niedosyt. Książka jest tyl-
ko potwierdzeniem, że na 
temat historii miasta nie 
napisano jeszcze wszyst-
kiego. Każdy, kto choć tro-
chę interesuje się historią 
swojego miasta powinien 
uczestniczyć w spotkaniu z 
autorami. Uważam też, że 

ta pozycja powinna zasilić 
księgozbiór każdego miesz-
kańca. Autorzy dołożyli 
wszelkich starań, aby była to 
cenna publikacja jeśli chodzi 
o sposób opisywania historii 
miasta. Wszystkich zainte-
resowanych zapraszam do 
wzięcia udziału w spotkaniu 

autorskim - mówi historyk 
Adrian Dwornicki. Orga-
nizatorami wydarzenia są 
Miejsko Gminny Dom Kul-
tury w Otmuchowie, wortal 
Otmuchowskie Zabytki i 
Osobliwości oraz Ofi cyna 
Wydawnicza ATUT.

wd

W czwartek, 19 marca w Zespole Szkół 
w Otmuchowie odbędzie się kolejna, 
otwarta akcja poboru krwi.

Oddać życiodajny płyn 
będzie można w budynku 
szkoły przy ulicy Krakow-
skiej 36, od 9.00 do 12.00. 
Akcję organizuje otmuchow-
ski klub krwiodawców Pol-
skiego Czerwonego Krzyża 
działający przy ZS w Otmu-
chowie. Wszyscy chętni, któ-

rzy przyjdą oddać krew będą 
znajdowali się pod opieką 
wyspecjalizowanego perso-
nelu medycznego. Organiza-
torzy zapraszają do udziału 
w akcji. Każda kropla krwi 
jest na wagę życia i może je 
komuś uratować.

wd

Żywność dla 
potrzebujących

Gwiazdy tegorocznego Lata Kwiatów

W najbliższą środę i czwartek, 12 i 13 
marca od 10.00 do 14.00 w budynku 
kina przy ulicy Piastowskiej w Paczko-
wie odbędzie się wydawanie żywności 
potrzebującym.

Pomoc żywnościową 
otrzymają osoby, które wcze-
śniej zostały zakwalifi kowa-
ne do programu „Pomoc 
żywnościowa w 2014 - 2020”, 
współfi nansowanego z Euro-
pejskiego Funduszu Pomocy 

Najbardziej Potrzebującym. 
Mieszkańcy, po odbiór pro-
duktów powinni zgłaszać się 
z dowodem osobistym oraz 
torbami do zapakowania 
przydzielonej żywności.

wd

Kolejna edycja kultowej otmuchowskiej imprezy Lato Kwiatów zbliża się wielkimi kro-
kami. Wiadomo już kogo ze znanych artystów zobaczymy na scenie.

Każdego roku Otmu-
chów, stolicę kwiatów od-
wiedzają tysiące ludzi, nie 
tylko mieszkańców, ale też 
turystów z całej Polski. Go-
ście przyjeżdżają, aby zoba-
czyć i zakupić piękne rośliny, 
rękodzieło oraz zwiedzić 
urokliwe zakątki zabytkowe-

go miasteczka. Wśród nich 
jest publiczność, która cze-
ka na koncerty. Rynek, po-
bliskie ulice oraz widownia 
przed sceną wypełniona jest 
ludźmi do późnych godzin 
nocnych, do ostatniego wy-
stępu. W tym roku, podczas 
Lata Kwiatów zobaczymy 

Cleo, Stachursky’ego, Go-
się Andrzejewicz, Andrzeja 
Cierniewskiego oraz zespoły 
Baciary, Skaner i Horyzont. 
Imprezą towarzyszącą będzie 
piknik rodzinny w Malerzo-
wicach Małych. Tam gwiaz-
dą wieczoru będą Baciary. 
Organizatorzy przygotowali 

wiele rozmaitych atrakcji, 
także dla dzieci. Tradycyj-
nie ulicami Otmuchowa 
przejdzie barwny korowód 
kwiatowy. Nie zabraknie też 
kulinarnych przysmaków. 
Lato Kwiatów zakończy się 
pokazem sztucznych ogni.

wd



str. 1710 - 16 marca 2020 REGION
Wierzbno: Dziury, błoto a w lecie tumany kurzu

Otmuchów: O włos od tragedii
Paczków: Dotacja na remonty, doposażenia

 i modernizacje

Dziurawa droga koszmarem 
mieszkańców!

Dominika Wolak
Właściciele kilku domów w Wierzbnie 
(gmina Otmuchów), aby dojechać do swo-
ich posesji muszą pokonać tor przeszkód. 
Droga biegnąca do ich domostw wygląda 
jak ser szwajcarski. Dziura goni dziurę. Do-
datkowo przy drodze brakuje oświetlenia. 
Po zmroku w tej okolicy zapadają egipskie 
ciemności. - Nie da się normalnie żyć w ta-
kich warunkach. Pisaliśmy pisma do Urzę-
du Miejskiego w Otmuchowie z prośbą o 
remont drogi, załączaliśmy zdjęcia. Do tej 
pory nic się w naszej sprawie nie dzieje. 
Jesteśmy ignorowani przez władze gminy 
- skarżą się mieszkańcy Wierzbna.

Dziury i koleiny po 
kolana

Czytelnicy zwrócili się 
do naszej redakcji z prośbą 
o interwencję, ponieważ 
czują się bezsilni w walce 
z urzędniczą obojętnością. 
- Problem dotyczy znisz-
czonej drogi biegnącej do 
naszych posesji oraz braku 
oświetlenia przy drodze. 
Po zmroku „toniemy” w 
ciemnościach. Od kilku lat 
piszemy pisma do władz 
gminy Otmuchów z prośbą 
o remont drogi (odcinek li-
czy ok. 500 m). Dołączamy 
zdjęcia, na których wyraź-
nie widać, że droga wyma-
ga pilnej naprawy. Nieste-

ty nasze prośby milkną w 
eterze. Droga jest w bar-
dzo złym stanie. Są dziury 
i koleiny po kolana. Kiedy 
pada deszcz robi się okrop-
ne błoto. Latem unoszą się 
tumany kurzu. Trudno jest 
przejść i przejechać. Nisz-
czą nam się samochody. 
Budynki mieszkalne nie 
stoją przy tej drodze od 
wczoraj, tylko od około 60 
lat, nowsze od ponad 30 
lat - mówi Elżbieta Roż-
kowicz. Mieszkańcy opo-
wiadają, że kiedy prężnie 
działała spółdzielnia droga 
była w dużo lepszym sta-
nie. - Droga prowadzi, aż 
za kurniki. Kiedyś można 

było nią dojechać do Wój-
cic. Spółdzielnia dbała o 
tę drogę. Ciężki transport 
przejeżdżał przez teren 
spółdzielni. Też mogliśmy 
tamtędy przejechać. Te-
raz brama jest zamknięta. 
Nowy właściciel fermy ko-
rzysta z drogi obok naszych 
posesji. Przejeżdżają nią 
ciężkie samochody, latem 
maszyny rolnicze. Robią 
się dziury i koleiny. Chcie-
libyśmy, aby gmina zrobi-
ła tu asfalt. Wielokrotnie 
próbowaliśmy sami utwar-
dzać drogę, ale kamień się 
wypłukuje i znowu jest to 
samo - skarżą się miesz-
kańcy.

Nie ma mowy 
o asfalcie

Burmistrz gminy Otmu-
chów Jan Woźniak mówi, że 
jest to droga gminna, trans-
portu rolnego. - Kiedyś ad-
ministrowała tę drogę spół-
dzielnia i dbała o nią. Potem 
spółdzielnia sprzedała kurniki 
i zamknęła bramę, odcinając 
dojazd do fermy przez swój 
teren. Obecnie do kurników 
można dojechać tylko drogą 
transportu rolnego, biegną-
cą przy posesjach. Korzysta 
z niej nowy właściciel fermy. 
W ubiegłym tygodniu byli-
śmy na miejscu, obejrzeć w 
jakim stanie znajduje się ten 
odcinek. Podjęliśmy decyzję, 

że podsypiemy nawierzchnię 
kamieniem, utwardzimy ją 
i wyrównamy. Nie wiem na 
jak długo to wystarczy, bo jak 
będzie tamtędy jeździł ciężki 
sprzęt to ją zniszczy i droga 
znowu będzie do napra-
wy - odpowiada burmistrz. 
Dodaje też, że na położenie 
asfaltu w tym miejscu nie ma 
szans, ze względu na duże 
koszty takiej inwestycji. - Nie 
ma szans, aby położyć tam 
asfalt, bo to są bardzo duże 
pieniądze, zwłaszcza że wio-
skę będziemy kanalizowali. 
Powstaną tam przydomowe 
oczyszczalnie ścieków, więc 
będą wykonywane rozkopy 
i przewierty. Poza tym są 

wioski w naszej gminie, któ-
re w ogóle nie mają zrobio-
nych dróg. Obowiązuje ja-
kaś kolejność. Wykonaliśmy 
nową drogę do Wierzbna 
od strony Zwierzyńca. Jeśli 
będzie można starać się o 
dofi nansowanie w ramach 
projektów unijnych, to bę-
dziemy składać wnioski na 
remonty kolejnych dróg. Co 
do oświetlenia, to wystąpimy 
do Tauronu z zapytaniem, 
czy przy drodze, o której 
mowa są warunki technicz-
ne do zamontowania słupów 
oświetleniowych. Jeśli tak to 
jeszcze w tym roku zrobimy 
tam oświetlenie - zapewnia 
włodarz Otmuchowa.

Elżbieta Rożkowicz, mieszkanka Wierzbna pokazuje 
zdegradowaną drogę biegnącą do jej posesji

Autem w auto Po sześć tysięcy 
złotych 

dla sołectw

Do groźnej kolizji drogowej doszło w minionym tygodniu w Otmu-
chowie na ulicy Ogrodowej. Jedna osoba trafi ła do szpitala.

Z relacji świadków wynika, że do 
zdarzenia doszło około godziny 18.00 
na ulicy Ogrodowej, w pobliżu stawu 
rekreacyjnego. Zderzyły się tam dwa 
samochody osobowe. Jedna z osób po-

szkodowanych w kolizji potrzebowała 
hospitalizacji. Została karetką przewie-
ziona do szpitala. Na miejscu pracowała 
policja.

wd

W wyniku kolizji aut w Otmuchowie 
jedna osoba trafi ła do szpitala

Wsie w gminie Paczków otrzymają po 6 tysięcy złotych na reali-
zację swoich inicjatyw sołeckich. Łącznie dla 12 miejscowości 
będzie to kwota 72 tys. złotych. Pięć tysięcy złotych pochodzi 
z urzędu marszałkowskiego, a tysiąc złotych z budżetu gminy 
Paczków. Dotacja zostanie przyznana w ramach Marszałkow-
skiej Inicjatywy Sołeckiej.

Pierwsze sołectwa w 
gminie Paczków, które 
otrzymają w tym roku do-
fi nansowanie na realizację 
swoich zadań to Ścibórz, 
Trzeboszowice, Unikowice 
i Wilamowa, a kolejne w 
latach następnych. Pienią-
dze zostaną przekazane 
sołectwom po podpisaniu 
umów, które ma nastąpić 
w połowie marca. Wsie 
będą miały czas do końca 
października 2020 roku, 

aby zrealizować zaplano-
wane inwestycje i inicjaty-
wy w ramach otrzymanych 
środków. Program jest 
trzyletni. Marszałkowska 
Inicjatywa Sołecka na lata 
2020 - 2022 przyznawana 
jest na dofi nansowanie ma-
łych projektów lokalnych 
realizowanych na terenach 
wiejskich m.in. na remonty 
wiat, altan, doposażenie 
świetlic wiejskich, placów 
zabaw, zagospodarowanie 

terenów zielonych, siłow-
nie zewnętrzne, czy organi-
zację imprez. Nabór na re-
alizację zadań w 2020 roku 
trwał od 10 grudnia 2019 do 
31 stycznia br. Wnioski na 
realizację 346 zadań złoży-
ło 68 gmin z województwa 
opolskiego. Łączna kwota 
dotacji w ramach projektu 
marszałkowskiego wynosi 
5,4 mln zł. Na ten rok przy-
znano ponad 1,7 mln zł.

wd
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Ośrodek Pomocy czy... 
Przemocy Społecznej?

Państwowa Inspekcja Pracy przeprowadziła w Ośrodku Pomocy Społecznej w Głucho-
łazach kontrolę mającą wykazać, czy w instytucji tej mogło dochodzić do zjawiska mob-
bingu pracowników.

Według protokołu pokon-
trolnego w głuchołaskim OPS 
mogło dochodzić do takiego 
zjawiska, co zostało określone 
jako „duże prawdopodobień-
stwo wystąpienia mobbingu”. 
Była to już trzecia kontrola w 
ostatnim czasie wskazująca na 
pewne nieprawidłowości w tej 
instytucji.

Wśród pracowników 
ośrodka przeprowadzono an-
kietę, która dotyczyła zagad-
nień ograniczenia możliwości 
wypowiadania się, braku moż-
liwości zabrania głosu, krytyki 
wykonywanej pracy, natarczy-
wych telefonów. W każdym z 
tych punktów istnienie takiego 
zjawiska potwierdziło od 4 do 
7 osób na 23 zatrudnionych. 
W konkluzji protokołu wska-
zano, że nawet pojedyncza 
nieprawidłowość może stano-
wić zarzewie konfl iktu i należy 
to wyjaśnić.

Przypomnijmy, że od mniej 
więcej roku w głuchołaskim 
OPS trwa akcja protestacyjna. 
Jej przedmiotem nie są - jak to 
zazwyczaj bywa przy strajkach 

- kwestie fi nansowe, lecz prze-
strzeganie praw związkowych 
przez pracodawcę.

Konkretnie chodzi o dwa 
dni wolnego w ciągu roku dla 
związkowca na wykonanie 
czynności związkowych - np. 
udział w zjeździe sprawoz-
dawczo-wyborczym. Według 
szefostwa OPS pracownik 
- związkowiec czas na tego 
typu działalność ma „pokryć” 
ze swojego urlopu. Jak poin-
formował nas przedstawiciel 
federacji związkowej Damian 
Jodełka głuchołaski OPS jest 
jedynym w kraju pracodawcą, 
który nie respektuje tego pra-
wa.

W sprawę sporu włączył 
się nawet mediator, którego 
wynagrodzenie wynosi ok. 300 
zł/godz. wypłacanych z pienię-
dzy publicznych. Spór jednak 
nadal trwa, a wraz z nim nie 
znikają banery protestacyjne z 
płotu OPS.

Jeżeli nic się nie zmieni to 
będzie to ewenement w histo-
rii ruchu związkowego.

li

W kontekście tej sprawy pozostają pytania 
do burmistrza:

Dlaczego zgłoszenie do prokuratury nastąpiło 
dopiero po... 3 miesiącach od kontroli?

Czy w oparciu o wyniki kontroli wszczęto działania 
wyjaśniające w tej sprawie?

Czy inne ośrodki zrzeszone w federacji, które nie 
mają problemu z udzielaniem „zwolnień doraźnych” 
łamią prawo? (sprawdziliśmy w Opolu, Kędzierzynie 

nie ma problemu z takimi zwolnieniami),
Czy interpretacja prawna tego tematu nie stanowi 

tzw. falandyzacji prawa?

Głuchołazy: Po kontroli „nawet pojedyncza nieprawidłowość może 
stanowić zarzewie konfl iktu i należy to wyjaśnić”

Nysa: „Ekonomik” wspiera rejestrację dawców szpiku 

35 dawców w 2 godziny
75 potencjalnych 
dawców w 62 dni 
nowego roku. Do 
tak wspaniałego 
wyniku przyczynili 
się 2 marca br. 
uczniowie Zespołu 
Szkół Ekonomicz-
nych z Nysy!

Akcja DKMS prze-
prowadzona przez Klub 
Honorowych Dawców 
Krwi w Głuchołazach przy 
współudziale Ruchu Spo-
łecznego „Głuchołazy to 
MY” oraz dużym oddaniu 
i zaangażowaniu uczniów 
„Ekonomika”, pozwoliła 
pozyskać kolejnych 35 po-
tencjalnych dawców szpi-
ku kostnego. Dziękujemy 
dyrekcji szkoły za pomoc i 
zaangażowanie w organi-
zacji akcji.

Postawa nyskiego 
„Ekonomika” jest godna 
naśladowania! Gratuluje-
my!

li

Od roku w głuchołaskim OPS trwa akcja protestacyjna. 
Jej przedmiotem jest przestrzeganie praw związkowych 

Akcja DKMS przepro-
wadzona była przy 
dużym zaangażowaniu 
uczniów „Ekonomika”

Udało się pozyskać 35 
potencjalnych dawców 
szpiku kostnego
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Głuchołazy: Czy to nie jest blokowanie 

niewygodnych treści dla burmistrza przez 
przewodniczącego rady?

Nowy Świętów: „Bezpieczny Milusiński” 
w przedszkolu

Głuchołazy: Spotkanie z autorką książek o silnych kobietach

NIE „do 
wiadomości 

rady”

Kolejna akcja 
o bezpieczeństwie

Nowoczesna czarodziejka

Do Burmistrza Głuchołaz trafi ło pismo 
związków zawodowych działających 
przy OPS w Głuchołazach. Pomimo że 
była na nim adnotacja „do wiadomości 
rady miejskiej”, radni go nie otrzymali. - 
Czy nie jest to przypadkiem celowe blo-
kowanie niewygodnych treści dla bur-
mistrza przez przewodniczącego rady? 
- pyta radny Jerzy Wojnarowski. 

Sprawa dotyczyła pro-
testu w OPS Głuchołazy, 
który trwa tam od maja 
2019 r. Federacja związków 
zawodowych na piśmie po-
informowała burmistrza, 
że „wytrzymałość psychicz-
na pracowników ośrodka, 
w związku ze stwierdzo-
nym przez PIP wysokim 
prawdopodobieństwem 
wystąpienia mobbingu w 
zakładzie pracy, jest już na 
wykończeniu...”. Taka in-
formacja powinna być prze-
kazana radnym, jednak do 
nich nie dotarła. - Czy nie 
jest to przypadkiem celowe 
blokowanie niewygodnych 
treści dla burmistrza przez 
przewodniczącego rady? 
Czy ma on do tego prawo? 
- pytał radny Wojnarowski. 
Burmistrz Edward Szupry-
czyński odpowiedział rad-
nemu, że na poprzedniej 
sesji informował o treści 
pisma. Po odsłuchaniu na-
grania z sesji okazało się to 
nieprawdą! Burmistrz po-
informował tylko, że pismo 
od federacji wpłynęło! Nie 
informował o jego treści!

Intencją federacji 
związkowej było zaznajo-
mienie radnych z pełnym 

tekstem pisma. Dlaczego 
przewodniczący rady Ma-
riusz Migała, nie przekazał 
go całej radzie? Jak nas 
poinformował, pismo było 
do wglądu w biurze rady 
miejskiej i każdy radny 
mógł się z nim zapoznać. 
Przewodniczący mógł też 
skan pisma udostępnić za 
pomocą systemu elektro-
nicznego, który obsługuje 
radę. Radny Wanicki twier-
dzi, że to nie pierwszy raz, 
kiedy pisma do wiadomości 
radnych, nie docierają do 
nich. - Wielu mieszkańców 
informuje mnie o swoich 
pismach kierowanych do 
rady, a ja nic na ten temat 
nie wiem - nie kryje. Rów-
nież radny Szymon Biliń-
ski sygnalizował wcześniej 
problem braku przekazy-
wania pism radnym. 

Taka sama sytuacja 
miała miejsce w ubiegłym 
roku, kiedy to mieszkańcy 
ul. Lompy skierowali pi-
smo w sprawie dymiącego 
komina szpitala i jednym z 
adresatów byli radni - pi-
smo jednak do radnych nie 
dotarło!

li

Do przedszkola w 
Nowym Świętowie 
dotarła akcja „Bez-
pieczny Milusiński”, 
zainicjowana przez 
Ruch Społeczny - 
Głuchołazy to MY.

Profesjonalne materia-
ły w ramach tej akcji pre-
zentowały przedstawicielki 
PZU. Mowa była nie tylko 
o bezpieczeństwie, ale też 
ekologii - oszczędzaniu 
wody i prądu oraz ograni-
czonym zaufaniu w kon-
taktach z nieznajomymi 
osobami. Spotkaniu towa-
rzyszyło duże zaangażowa-
nie najmłodszych, którzy 
na koniec dostali odblaski 
w kształcie słoneczka!

li

Styl, klasa, prezentacja, uroda, elegan-
cja i wiele innych zalet, które nie sposób 
wymienić a wszystko to w jednej odsło-
nie na „Babskim wieczorze” w Centrum 
Kultury w Głuchołazach.

Gwiazdą wieczoru była 
Ewa Kassala, autorka książek 
o silnych kobietach z czasów 
starożytnych. Jej ostatnie 
dzieło to „Nowoczesna cza-
rodziejka. Twój sukces”. Nie 
zabrakło czarów i magiczne-
go pyłu, z którym podzieliła 
się ze swymi paniami ma-
giczna pani Ewa. O tym, że 
wśród mieszkańców naszego 

miasta i nie tylko, są rzesze 
fanek świadczy pełna sala 
pań przybyłych na to spotka-
nie. Oprócz prezentacji swo-
ich książek, magii i czarów 
nie zabrakło porad z zakresu 
autoprezentacji w tym jak być 
królową życia! Symboliczna 
korona i magiczny pył prze-
chodził z „głowy na głowę”. 

li

Najmłodsi na 
koniec dostali od-
blaski w kształcie 

słoneczka!

Wśród mieszkańców naszego miasta są 
rzesze fanek, o czym świadczy pełna sala 

pań przybyłych na to spotkanie
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Prezydencka kampania prezydenta 
Uczestnicy spotkania z prezydentem entuzjastycznie przywitali w Nysie Andrzeja Dudę. Pomimo, że spotkanie miało być otwarte, nie 
wszystkim udało się wejść do sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 10. Pierwszeństwo mieli działacze i sympatycy PiS. 

Na odbywający się w 
szkole wiec wyborczy pre-
zydenta wpuszczono kilka-
set osób. W dużej mierze 
członków i sympatyków 
Prawa i Sprawiedliwości, 
na czele z posłami i radny-
mi tej formacji. Nie zabra-
kło starosty i wicestarosty 
nyskiego, a także burmi-
strza Nysy i jego zastęp-
ców.

Udało się!
Prezydent spotkanie 

rozpoczął od podsumowa-
nia rządów PiS, wyliczając 
największe sukcesy, w tym 
wprowadzone programy 
społeczne takie jak 500+, 

300+, bezpłatne leki dla 
seniorów czy 13 emerytu-
rę. - Raz wypróbowaliśmy, 
wypłaciliśmy, udało się. To 
są bardzo duże pieniądze, 
ale to rzeczywiście pomo-
gło i nie miałem żadnych 
wątpliwości, że jest po-
trzebna co roku, dlatego 
kilka dni temu podpisałem 
ustawę, że trzynastka bę-
dzie co roku w wysokości 
najniższej emerytury - mó-
wił prezydent. Przekony-
wał, że podwyżka emerytur 
o 100 zł, to realny wzrost, 
odczuwalny przez każdego 
seniora. Wytykał, że po-
przednia ekipa rządowa 
mówiła, że Polski nie stać 

na 500+ i inne programy 
socjalne, a PiS udowod-
nił, że można, że się da. 
Przypomniał o wzroście 
płacy minimalnej o 850 zł 
od początku jego kaden-
cji. Podkreślał znaczenie 
prowadzonej przez rząd 
i popieranej przez niego 
polityki prorodzinnej, ale 
nie tylko.

Rodzinom żyje się 
lepiej

- Chciałbym usłyszeć 
od polskich rodzin, że żyje 
im się lepiej niż wtedy, 
kiedy zaczynałem kaden-
cję. To, że żyje się lepiej, 
oznacza także bezpieczeń-

stwo, dlatego wprowadzi-
liśmy program moderni-
zacji służb mundurowych, 
poprawę wynagrodzeń w 
policji, straży pożarnej, 
Straży Granicznej. Moder-
nizujemy polską armię, za-
kupując najnowocześniej-
sze uzbrojenie, w końcu 
powstały Wojska Obrony 
Terytorialnej, które spraw-
dziły się już podczas usu-
wania klęsk żywiołowych 
- wyliczał. Dziękował stra-
żakom ochotnikom i Ko-
łom Gospodyń Wiejskich, 
które kultywują tradycje 
polskich wsi i są ważnymi 
ośrodkami życia społecz-
nego. 

Szkoła ma uczyć 
tradycji

Zapewnił, że nigdy 
nie zgodzi się na to, aby 
polskie szkoły uczyły ob-
cych ideologii. - Szkoła 
ma uczyć naszej tradycji i 
naszej kultury, wyrosłej na 
pniu chrześcijańskim - za-
znaczył. Mówił też o po-
trzebie zmian w sądownic-
twie i że prawo powinno 
być jednakowe dla wszyst-
kich, w szczególności dla 
sędziów. 

Prezydent wspomniał 
też, że jest gotowy kontynu-
ować działania rozpoczęte 
w 2015 r. i jest gwarancją 
ich realizacji. - Drodzy 

państwo, ja mam tylko je-
den głos. Tylko jeden. Jeśli 
obejmę urząd prezydenta 
RP, zmiany będą mogły być 
kontynuowane - zapowie-
dział podczas spotkania w 
Nysie Andrzej Duda. 

Przekaz spotkania 
skierowany był wyraźnie 
do twardego elektoratu 
PiS. Czy to wystarczy do 
wygrania wyborów, szcze-
gólnie po podpisaniu usta-
wy przekazującej miliar-
dowe dopłaty do mediów 
publicznych? 

pw

Nysa: Co Andrzej Duda powiedział na spotkaniu 
z mieszkańcami 

Większość uczestników spotkania to 
członkowie i sympatycy PiS

Prezydent nie stronił od kontaktu 
z mieszkańcami 

Prezydent 
Andrzej Duda 

nie krył ra-
dości z entu-
zjastycznego 

przyjęcia
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Prezydent Andrzej Duda rozpoczął 
swoje wystąpienie w Nysie od wspo-
mnienia tych, którzy przybyli do Nysy 
po II wojnie światowej i odbudowali 
miasto. - Ci którzy stracili swoje domy 
na Wschodzie tu przyszli, żeby budo-
wać swoje życie od nowa, ale najpierw 
musieli odbudować miasto z wielkimi 
problemami, ale daliście państwo radę i 
jestem za to ogromnie wdzięczny, dzię-
kuję że stworzyliście Nysę na nowo i że 
ta część kraju teraz się rozwija. To zasłu-
ga państwa rodziców i dziadków, skła-
dam za to wyrazy szacunku - mówił. To 
ważne słowa prezydenta, bowiem dziś 
zapomina się o tym ogromnym wysiłku 
odbudowy miasta. Robi się to z preme-
dytacją, bo działo się to za „komuny”, 
która budowała nyskie domy i fabryki. 
Przede wszystkim robili to ludzie, któ-

rzy mieli dość wojny i chcieli normalnie 
żyć. Dzisiaj miasto w ogóle nie pamię-
ta o tych zwykłych bohaterach, którzy 
cegła po cegle odgruzowywali miasto i 
cegła po cegle je odbudowali w formie, 
nad którą można dyskutować. Pamięta 
się i zachwyca niemiecką historią mia-
sta, a także samą wojną (jak robi to np. 
muzeum powiatowe). Nie można nato-
miast zapominać o wysiłku ludzi, którzy 
odbudowali po wojnie substancję i in-
frastrukturę miejską oraz zakłady pra-
cy, a także katedrę. To miasto z gruzów 
powstało, jak Feniks z popiołów. Szkoda 
tylko, że prezydent musiał przyjechać i 
przypomnieć nam o naszej historii i o 
tym, że jesteśmy winni wdzięczność tym, 
co je odbudowali. Choćby ktoś nazywał 
ich komunistami...

Piotr Wojtasik

Prezydent 
przypomniał to, 
o czym w Nysie 

zapomniano 

Komentarz 

Przekażę ten bukiet Agatce (żonie 
- red.) - powiedział prezydent po otrzy-

maniu kwiatów od małej nysanki 

Narada w nyskim szpitalu na temat 
przygotowania do epidemii

Nie wszyscy dostali się na spotkanie. - Proszę 
zrobić zdjęcie i pokazać, że nie chcą nas 

wpuścić - mówili mieszkańcy Nysy 



str. 24 10 - 16  marca 2020WYWIAD
„Wspieramy się, a nie spieramy. To bezcenne a nic nie kosztuje” tak brzmi 

hasło kobiecego ruchu Ery Nowych Kobiet, do którego chcą dołączyć 
nysanki tworząc pod ogólnopolskim szyldem swój nyski kobiecy klub

Piękno jest kobietą
„Piękno jest Kobietą - Fit & Beauty Day!”, to inicjatywa realizowana w ramach przyszłego nyskiego klubu Ery Nowych Kobiet. O po-
wstającej w Nysie nowej, kobiecej grupie rozmawiamy z menadżerem Inkubatora Przedsiębiorczości Agencji Rozwoju Nysy Małgo-
rzatą Gruszką, incjatorką powstania nyskiego klubu Ery Nowych Kobiet.

Nowiny Nyskie - Co to jest 
Era Nowych Kobiet?

Małgorzata Gruszka - 
Era Nowych Kobiet jest 
najdynamiczniej rozwi-
jającym się kobiecym 
ruchem w Polsce, pod 
przewodnictwem Joanny 
Przetakiewicz. Głównym 
przesłaniem jest to, aby 
się wzajemnie wspierać, 
inspirować, pomagać sobie 
i dzielić się swoimi histo-
riami.

- Skąd wziął się pomysł, 
aby dołączyć do Ery No-
wych Kobiet i założyć taką 
grupę w Nysie?

- Od kilu miesięcy obser-
wuję działania Ery Nowych 
Kobiet. Zainspirowałam 
się tym i postanowiłam, 
aby przenieść tę inicjaty-
wę na nasz nyski grunt. Od 
wielu lat jestem doradcą 
zawodowym i trenerem. 
Działam społecznie, cha-
rytatywnie i uważam, że 
taki klub jest potrzebny w 
Nysie. Będzie on zrzeszał 
wszystkie zainteresowane 
panie, zarówno bizneswo-
man jak i matki czy kobiety 
ciężko pracujące. Obser-
wuję, że coraz częściej nie 
mamy czasu, zamykamy 
się w swoim świecie i po-
grążamy w obowiązkach. 
Stajemy się zrezygnowane 
i nie mamy ochoty na żad-
ne aktywności. Przytłacza 
nas codzienność. Każ-
da też ma swoją rodzinę, 
pracę, wiele obowiązków. 
Zauważyłam, że w dzisiej-
szym świecie bardzo się od 
siebie oddalamy. Dlatego 
tak ważne jest, żebyśmy 
się wzajemnie wspierały. 
Tak jak mówi hasło Ery 
Nowych Kobiet, które bar-
dzo mi się podoba „wspie-
ramy się, a nie spieramy”. 
To jest bezcenne, a nic nie 
kosztuje. Era Nowych Ko-
biet tworzy właśnie takie 
mikrospołeczności, w któ-
rych każda kobieta nieza-
leżnie od wieku, swojego 
statusu, wykształcenia, 
pracy zawodowej będzie 
mogła czuć taką przyna-
leżność i wsparcie. Ale też 
podzieli się z koleżankami 
swoją wiedzą, doświadcze-
niami, pomysłami, będzie 
motywować i pomagać. 
Będziemy też organizowa-
ły różne wydarzenia.

- Czy klub będzie miał 
swoją stałą siedzibę i gdzie 
ona się będzie mieściła? 

- Naszą stałą siedzibą bę-
dzie kawiarenka Nyskiego 
Domu Kultury. Tam bę-
dziemy się spotykały i tam 
będzie można zapoznać 
się z naszym harmonogra-
mem. Imprezy będziemy 
ogłaszały za pomocą stro-
ny internetowej i mediów. 
Ważne jest, że nasza grupa 
będzie otwarta. Każda ko-
bieta, która będzie chciała 
może się do nas w każdej 
chwili przyłączyć na stałe, 
bądź wziąć udział w jedno-
razowym wydarzeniu. 

- Planujecie duże wydarze-
nie. Co to będzie?

- Odbędzie się panel eks-
percki, podczas którego 
poruszone zostaną bardzo 
ciekawe tematy. Dr n.med. 
Marta Misiarz wraz z So-
nią Dziergas dyplomowa-
nym instruktorem fitness, 

trenerem personalnym, 
dietetykiem klinicznym, a 
także specjalistą do spraw 
żywienia w sporcie prze-
prowadzą wykład na temat 
zdrowia pod nazwą „Cu-
kier, a uroda - cukier, a 
starzenie, hormony, apetyt 
na słodycze, cukrzyca, oty-
łość, insulinoodporność”. 
Każda z pań będzie mo-
gła skorzystać z pomiaru 
zawartości tkanki tłusz-
czowej, mięśniowej i po-
ziomu wody w organizmie 
specjalnym analizatorem 
składu ciała Tanita. Kolej-
na specjalistka Angelika 
Sadowska wygłosi wykład 
na temat: Dlaczego unikać 
plastiku? Jak pić wodę? Jak 
oczyścić organizm z metali 
ciężkich? Jak oczyścić ner-
ki, wątrobę, naturalnymi 
metodami? Jak oczyścić 
organizm z grzybów candi-
da? Będzie też wykład z fi-
zjoterapii. Poruszane będą 
tematy bardzo ważne dla 
naszego zdrowia i urody. 
Będą też przedstawicielki 

branży kosmetycznej, ko-
smetologii, gabinety pięk-
ności z Nysy i okolic oraz 
stoisko z piękną biżuterią. 
Będzie można skorzystać z 
zabiegów oraz zrobić sobie 
piękny makijaż. Oczywi-
ście bezpłatnie. Serdecz-
nie zapraszamy wszystkie 
kobiety.

- Kto jest organizatorem 
tego wydarzenia? 

- Nasze wydarzenie „Pięk-
no jest Kobietą - Fit & 
Beauty Day!” odbędzie 
się pod patronatem Inku-
batora Przedsiębiorczości 
Agencji Rozwoju Nysy i 
Nyskiego Domu Kultury. 
W przyszłości będziemy 
wspierać działania naszego 
klubu. Nyski Dom Kultury 
od strony kulturalnej, a In-
kubator Przedsiębiorczo-
ści od tej przedsiębiorczej. 
Będziemy organizowali 
szkolenia, projekty.

- Jak wyglądają kwestie 
formalne założenia ny-
skiego klubu Ery Nowych 
Kobiet?

- Na chwilę obecną mamy 
wsparcie Ery Nowych Ko-
biet. Możemy organizować 
spotkania pod ich szyldem. 
Na stronie ENK znajduje 
się post reklamujący nasze 
wydarzenie. Jednak for-
malnie jako Era Nowych 
Kobiet oddział Nysa bę-
dziemy mogli działać do-
piero w momencie, kiedy 
stworzymy grupę i odbędą 
się nabory liderów. Wtedy 
lider bądź liderki zgłoszą 
klub z naszego regionu. 
Na razie formujemy na-
szą grupę. Informacje o 
klubie i naszym spotkaniu 
można znaleźć na stronie 
Inkubatora Przedsiębior-
czości ARN w Nysie oraz 
na stronie Nyskiego Domu 
Kultury.

- Jakby pani zachęciła kobie-
ty do uczestnictwa w klubie?

- Uważam, że warto do nas 
dołączyć. Każda kobieta 
znajdzie tu coś fajnego da 
siebie. Te wszystkie dzia-
łania podejmujemy, aby 
się wzajemnie motywować, 
inspirować, poznawać no-
wych ludzi, odkrywać nowe 
możliwości, budować po-
czucie własnej wartości, tak 
po prostu być ze sobą. Pró-
bujmy podążać za swoimi 
marzeniami, realizować 
je, odkryć swoje szczęście. 
Podzielmy się uśmiechem, 
swoimi troskami i pomy-
słami. Zainspirujmy się 
wzajemnie i dodajemy so-
bie energii do działania, do 
szczęśliwego życia. Postaw-
my na swój rozwój osobisty, 
nowe relacje i możliwości. 
Razem zbudujemy nyską 
mikrospołeczność ENK, 
tak jak tysiące kobiet w ca-
łej Polsce.

Dziękuję za rozmowę
Rozmawiała 

Dominika Wolak

Menadżer Inkubatora Przedsiębiorczości ARN Małgorzata 
Gruszka opowiada o nyskim klubie Ery Nowych Kobiet
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Cieszanowice
Gmina Kamiennik

Stawiamy na młodych
Daria Kaniowska
Cieszanowice to niewielka miejscowość położona w powiecie nyskim, w gminie Kamiennik. Historyczne informacje dotyczące miej-
scowości pojawiają się w łacińskiej księdze uposażeń biskupstwa wrocławskiego spisanej w 1295 roku, za czasów biskupa Henryka 
z Wierzbna. Cieszanowice wymienione są tam w formie „Czessonovitz” w szeregu wsi lokowanych na prawie polskim.

Życie 
w Cieszanowicach

Obecnym gospodarzem 
miejscowości jest Tomasz 
Kradyna, który pełni funkcję 
sołtysa pierwszą kadencję. W 
skład rady sołeckiej wchodzą 
Bożena Gołombek, były sołtys 
Bolesław Ciućka, Monika Be-
nedyczuk oraz Liliana Kucze-
ra. Przewodniczącą rady sołec-
kiej jest Justyna Kradyna. Jak 
podają sami mieszkańcy, wieś 
liczy nie więcej niż 150 osób, 
łącznie około 70 rodzin.

Sołtys Cieszanowic ma 
zaledwie 20 lat. Jednak człon-
kowie rady sołeckiej służą 
doświadczeniem oraz pomo-
cą. - Zdecydowaliśmy się na 
młodego sołtysa, bo taka była 
potrzeba wsi. Potrzebujemy 
zmian! Świeżych pomysłów 
oraz młodej osoby, która bę-
dzie chciała słuchać mieszkań-
ców naszej wsi i razem z nami 
wprowadzać zmiany na lepsze 
– dodaje Monika Benedyczuk 
członek rady sołeckiej.

Miejscowość ma charak-
ter mieszany. Nie jest to wieś 
typowo rolnicza. W Cieszano-
wicach znajduje się kilka więk-
szych gospodarstw. Jednak 
znaczna część mieszkańców 

ma pracę w okolicznych więk-
szych miejscowościach takich 
jak Kamiennik, Otmuchów 
czy Nysa. 

Najbliższych żłobek dla 
mieszkańców wsi znajduje się 
w Nysie. Natomiast przed-
szkole, szkoła oraz kościół, w 
Kamienniku. W miejscowo-
ści jest jeden sklep, który jak 
twierdzą mieszkańcy jest także 
niezawodnym punktem lokal-
nych informacji. 

Małe zmiany, które 
bardzo cieszą

Kilka lat temu odnowio-
no świetlicę wiejską. Gmina 
przekazała ją mieszkańcom 
wsi. Budynek świetlicy był kie-
dyś magazynem nawozowym, 
który należał do Państwowego 
Gospodarstwa Rolnego. Dziś 
świetlica jest głównym miej-
scem spotkań mieszkańców. 
- Organizujemy tu sylwestra, 
Dzień Babci i Dziadka czy 
Dzień Kobiet. Jest kuchnia, 
więc mamy możliwość wspól-
nego gotowania oraz przygo-
towywania imprez – dodaje 
Monika Benedyczuk. We wsi 
co prawda nie ma zarejestro-
wanego koła gospodyń, choć 
pojawiły się pomysły związane 

z jego ofi cjalną rejestracją. 
W zeszłym roku w Ciesza-

nowicach udało się odnowić 
pomnik św. Jana Nepomuce-
na. W ramach tej inwestycji 
odnowiono również część 
chodnika. Kilka lat temu 
oczyszczono staw. Jak wspo-
minają starsi mieszkańcy, kie-
dyś pływano po nim łódkami. 
Dziś wykorzystywany jest 
głównie przy organizacji zawo-
dów wędkarskich, które cieszą 
się dużym zainteresowaniem 
w regionie. 

Plany na przyszłość
- W tym roku Cieszano-

wice mają do wykorzystania 
ponad 17 tys. zł. z funduszu so-
łeckiego – informuje sołtys To-
masz. W ramach pozyskanych 
środków rada sołecka chciała-
by zainwestować m.in. w kuch-
nię na świetlicy wiejskiej, gdzie 
brakuje naczyń oraz garnków. 
Kolejną planowaną inwestycją 
jest remont przystanku. - Od-
nowa przystanku jest kwestią 
priorytetową. Mamy około 25 
dzieci dojeżdżających do szko-
ły autobusem. Musimy zapew-
nić im bezpieczne oraz godne 
warunki związane z dojazdem 
do szkoły – dodaje sołtys. Do-

jazd komunikacją publiczną 
do Cieszanowic nie należy 
do najłatwiejszych. W miej-
scowości zatrzymują się tylko 
dwa autobusy PKS jadące w 
godzinach popołudniowych z 
Nysy do Goworowic i Szklar.

Mieszkańcy wsi nie cze-
kają na pomoc z zewnątrz, 
sami starają się utrzymać 
porządek w wiosce. - Wiosną 
chcielibyśmy uporządkować 
miejsce, gdzie znajduje się 
nasze boisko – mówi sołtys. - 
Latem jest tu naprawdę pięk-
nie! Staw, aleje kasztanów, 
Cieszanowice są miejsce war-
tym odwiedzenia! - dodaje. 

Historyczny pałac 
z XVIII wieku

Późnobarokowy dwór w 
Cieszanowicach został naj-
prawdopodobniej wzniesiony 
w I połowie XVIII wieku. 
Zabytek murowany z cegły 
i kamienia, pierwotnie był 
otynkowany, zbudowany na 
planie zbliżonym do pro-
stokąta. W wyniku pożaru i 
zaniedbań ostatnich kilkuna-
stu lat elewacje dworu stra-
ciły wszystkie cenne detale. 
Obecnie budynek jest za-
bezpieczony przed wejściem 

i nie można sprawdzić co 
przetrwało w jego wnętrzach. 
Dwór wraz z resztą majątku 
po drugiej wojnie światowej 
należał między innymi do 
Kombinatu PGR Nieradowi-
ce, po jego upad-
ku stanowił wła-
sność Agencji 
Własności Rolnej 
Skarbu Państwa, 
a następnie Agen-
cji Nieruchomo-
ści Rolnych. W 
budynku znajdo-
wały się mieszka-
nia pracowników 
PGR.

Przed fron-
tem dworu jest 
podjazd prowa-
dzący na dziedzi-
niec gospodarczy, 
wokół którego 
rozłożone są bu-
dynki dawnego 
folwarku. Wśród 
nich wyróżnia się 
ofi cyna z I poło-
wy XIX w. i spi-
chlerz z XVIII w. 
Budynki gospo-
darcze zachowały 
się w dużo lep-
szym stanie niż 

sama rezydencja. Do dworu 
przylega zdewastowany park 
krajobrazowy w stylu angiel-
skim. W drzewostanie parku 
warto odnotować miłorząb 
dwuklapowy.

Jak podają mieszkańcy, wieś liczy nie więcej niż 150 
osób, łącznie około 70 rodzin

Odnowa przystan-
ku w tym roku jest 

kwestią priory-
tetową twierdzi 
sołtys Tomasz 

Kradyna

Staw w Cieszanowicach jest miejscem organizacji zawodów węd-
karskich, które cieszą się dużym zainteresowaniem w regionie

W zeszłym roku w Cieszanowicach 
udało się odnowić pomnik 

św. Jana Nepomucena. 
W ramach tej inwestycji odnowiono 

również część chodnika
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Z Wrocławia do Nysy 
przez Rzeszów

Jak ktoś się ostatecznie uprze, może i podróżować z Wro-
cławia do Nysy przez Rzeszów. Sęk jednak w tym, że jest to 
wielokrotnie dalej, drożej a także dłużej. Nie my wymyśliliśmy 
tę trasę. Okazuje się, że do naszego zakładu wysyłane są z hut 
materiały - jako ładunki do centrali rejonowych oddziałów. Te 
zaś nie zawsze ekspediują je najkrótsza trasą. Przykładów nie 
brakuje. Centrostal Wrocław wysyłał stal do Nysy, a konkret-
nie do ZUP - jako ładunek do Rzeszowa. Daremnie ocze-
kiwano w Nysie na potrzebną do produkcji stal. Wędrowała 
ona w tym czasie szlakiem pociągu towarowego do Rzeszo-
wa. Usilne poszukiwania ładunku dały rezultat pozytywny. Z 
tym tylko, że trzeba było sprowadzić do zakładów stal nie z 
pobliskiego Wrocławia, ale oddalonego o setki kilometrów 
Rzeszowa.

Luty 1985

Dwie wystawy, które 
warto zobaczyć

W salach Archiwum Państwowego mieszczącego się w 
odrestaurowanym Pałacu Biskupim eksponowane są dwie 
wystawy, które naprawdę warto i należy zobaczyć. Pierw-
sza jest poświęcona rozwojowi Nysy w 40-leciu PRL oraz 
czterdziestej rocznicy powrotu miasta do Macierzy. Bo-
gaty zestaw fotografi i, dziś już unikalnych obrazuje mia-
sto w chwili jego odzyskania. Zdjęcia ukazują zniszczenia 
z okrutną prawdą dokumentu. Ogrom zniszczeń stanowi 
pierwszy dział wystawy, w drugim zapoznajemy się z doku-
mentami archiwalnymi nawiązującymi do kształtowania się 
władzy polskiej na terenie miasta, także fotografi ami, któ-
re pokazują pierwsze prace przy odgruzowywaniu miasta. 
Odbudowa najważniejszych zabytków stanowi dział trzeci, 
następny to etapy dźwigania z ruin poszczególnych ulic i 
odbudowywane domy mieszkalne. Stan przemysłu to dział 
piąty, w którym stosunkowo bogato przedstawione są zdję-
cia z odbudowy i rozbudowy ZUP, FSD i Cukrów Nyskich. 
Rozwój działalności kulturalno-oświatowej i społecznej za-
warty jest w dziale szóstym i siódmym. Dział ostatni ósmy, 
stanowi ekspozycję wydawnictw książkowych i innych, w 
większości powstałych z inicjatywy i przy współudziale Ny-
skiego Towarzystwa Społeczno Kulturalnego.

Luty 1994

Stara Waga w nowych rękach
Jak się dowiadujemy, część kawiarnianą restauracji „Stara 

Waga” wydzierżawili nowi właściciele -małżeństwo z Otmu-
chowa. Zamierzają urządzić w podupadłym od dawna lokalu 
kawiarnię na poziomie europejskim.

Luty 1997

Konradowa - koniec XX w. 
Mieszkańcy Konradowej (gm. Nysa) pod koniec XX w. 

mogą korzystać z dobrodziejstw błotnistej drogi. Droga jest 
niszczona przez transport samochodowy do położonej pobli-
skiej szklarni RSP, a także do obiektów oczyszczalni ścieków. 
W domu jednego z mieszkańców Konradowej, kiedy przejeż-
dżają samochody trzęsą się meble. Mieszkańcy pytają pana 
burmistrza i władze gminy czy to jest normalna sytuacja.

                                                    K
pisownia oryginalna

Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych i wizerunku 
zgodnie z REGULAMINEM KONKURSÓW I PLEBISCYTÓW 
„NOWIN NYSKICH” (www.nowinynyskie.com.pl)

Nyski Metalowiec nr 6 30.03.1985 r.

Źródło:

Nagrodę otrzymuje Pan Marian Kasztelaniec z Nysy
Po odbiór zapraszamy do redakcji.

Rozstrzygnięcie konkursu – z nr 09/2020.

Imię i nazwisko

Adres

Opisz w dwóch zdaniach swoje wspomnienia związane z dzielnicą Nysa 
Południe. Najciekawszą wypowiedź nagrodzimy.

Nasze dzieje: Odbudowa miasta po zniszczeniach wojennych

Siedemdziesiąt pięć lat temu Nysa należała do najbardziej zniszczonych miast w 
Polsce. Niektóre ówczesne źródła podawały, że zniszczono 80 procent budynków. 
Doszczętnie, prawie w 90 procentach legła w gruzach najstarsza część miasta. W 
innych straty były nieco mniejsze. Część budynków nie nadawała się do remontu. 
Pozostałe wymagały renowacji. Straty poniesione na skutek zniszczeń wojennych 
pochłonęły nie tylko cały przyrost mieszkań uzyskany w latach 1927-44, ale także 
objęły ponad połowę ich stanu z 1927 roku.  

W 1971 roku spółdzielnia 
mieszkaniowa rozpoczęła re-
alizację budowy osiedla Nysa 
Południe. W celu przygoto-
wania odpowiednich terenów, 
już w 1966 roku przystąpiono 
do opracowywania projek-
tu urbanistycznego części 
przyszłej dzielnicy miasta. 
Pierwsze prace skupiły się na 
budowie skutecznego syste-
mu odwodnienia terenu a na-
stępnie na jego uzbrojeniu w 
sieć wodociągową, kanaliza-
cyjną, energetyczną, gazową, 
ciepłowniczą, itp. W efekcie 
w latach 1971-76 przekazano 

1826 mieszkań o powierzchni 
78 088 mkw. W latach 1975-
76 wybudowano przy pomocy 
Przedsiębiorstwa Budownic-
twa Rolniczego 24 mieszkania 
przy ulicy Podolskiej. W 1977 
uzyskano pierwsze efekty w 
budownictwie z wielkiej pły-
ty na osiedlu Gałczyńskiego. 
W latach 1977-78 otrzymało 
mieszkania w tej dzielnicy 520 
rodzin (łączna powierzchnia 
użytkowa - 28 262 mkw.) W 
kolejnym etapie dynamiczne-
go rozwoju miasta, w latach 
1978-79 wybudowany został 
zespół sześciu wieżowców 

przy ul. Sudeckiej-Prusa, 
gdzie przekazano do użytku 
352 mieszkania o łącznej po-
wierzchni 16 290 mkw. Dziel-
nica Nysa Południe stanowi 
największą jednostkę miesz-
kaniową w mieście. Od roku 
1980 Spółdzielnia Mieszkanio-
wa rozpoczęła przekazywanie 
mieszkań swoim członkom na 
nowym osiedlu przy ul. Grod-
kowskiej sektor A i B. W roku 
tym klucze do własnego „M” 
otrzymały 323 rodziny (17 755 
mkw. pow.), w następnych 
latach - 1982 i 1984 oddano 
na tym osiedlu 224 mieszka-

nia o łącznej powierzchni 11 
607 mkw. Oprócz budynków 
wznoszonych w dzielnicach 
SM zrealizowała bloki przy ul. 
Gdańskiej, 1 Maja i Drzymały 
dla 142 rodzin. Kolejna dziel-
nica, której nie było na mapie 
to osiedle przy ul. Ujejskiego 
wzniesione przez Dyrekcję 
Inwestycji Miejskich w Nysie, 
w rekordowym tempie. Jego 
budowa przebiegała w latach 
1978-1980 a znalazło tu swój 
„kąt” 332 rodziny.

K

Dzielnice, których 
nie było

(cz.2)
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W urzędzie jak 
w rodzinie

Komendant na fali 

Zjednał 
sobie 
ludzi

Niech żyje bal 

Znajdź różnicę

Bartosz Bukała został nowym naczel-
nikiem wydziału promocji w głuchołaskim 
magistracie. Pewnie zadomowi się tam na 
dłużej, bo to sympatyczny i pełen werwy 
młody człowiek, któremu do tej pory z 
niejednego pieca przyszło jeść chleb - był 
dziennikarzem, rzecznikiem prasowym 
nyskiej uczelni, człowiekiem od promocji 
medialnej nyskiego starostwa.

Nowemu naczelnikowi pewnie owocnie 
i sympatycznie będzie się pracowało nie 
tylko ze względu na to, że w Głuchołazach 
jest co promować, ale także dlatego, że w 
urzędzie zatrudnieni są jego brat i żona. 
Czyli w urzędzie jak w rodzinie.

Radna Jolanta Trytko-Warczak (PO) zaapelowała na ostatniej sesji rady miej-
skiej do burmistrza, żeby pisał, apelował do ministerstwa i Narodowego Funduszu 
Zdrowia o przywrócenie w Nysie naczyniówki, bo chociaż nie leży to w jego gestii 
formalnie - to w jego gestii leży dbanie o dobro mieszkańców. W tym apelu radna 
rzuciła, że naczyniówka została wykorzystana przez PiS w kampanii wyborczej i na 
tym się skończyło. Na to hasło obruszył się przewodniczący rady miejskiej Paweł 
Nakonieczny, że nikt niczego nie wykorzystywał, a tak w ogóle to burmistrzowie i 
wójtowie z gmin naszego powiatu powinni się dorzucić do sprzętu szpitala, bo ich 
mieszkańcy z niego korzystają - nie tylko nysanie.

Przewodniczący to potrafi  zjednać sobie przyjaciół.

Występ radiowy komendanta straży miejskiej Grzegorza Smolenia przejdzie 
do historii. Podczas pytań o problemy trapiące Nysę i jej mieszkańców, komen-
danta nagle zaczęło swędzieć oko. – Gest pani Lichockiej nam pan tutaj pokazał 
– zdradził na antenie zaskoczony dziennikarz. - Nie, nie, coś mi w oko wpadło! 
- zaprotestował Smoleń. A potem było jeszcze lepiej: „Nysa tonie w śmieciach i 
psich odchodach, tu jest problem”, który w tym roku zdaniem komendanta był 
mniejszy, bo nie było śniegu. Kolejne ważne kwestie, to kontrole antysmogowe w 
gminie. Komendant zdradził, że straż nie może wejść do czyjegoś domu bez uza-
sadnienia. - Ale jeśli wydobywa się ciemny, gęsty dym, to chyba jest podejrzenie... 
- przekonywał dzien-
nikarz. - A czy ktoś 
wchodzi podczas wy-
boru papieża, jak jest 
czarny dym? - zapytał 
komendant Smoleń. 
Były też pytania o ko-
szenie traw, szczególnie 
przy drogach. - Dzisiaj 
jest takie modne słowo 
– bioróżnorodność – 
korzystają z tego szcze-
gólnie zarządcy dróg 
tam gdzie się nie chce 
sprzątać, zostawia się 
trawę, żeby zaskroniec 
mógł wygrzać brzuszek 
– mówił komendant. W 
końcu padło pytanie, 
czy komendant jest eko-
logiczny? - Jak najbardziej – odparł. - A czym pan przyjechał do pracy? - zapy-
tał dziennikarz. - Samochodem – odparł komendant. - A jakim? – zapytał znów 
dziennikarz. Po tym pytaniu komendant stwierdził, że nie chce odpowiadać na 
tak trudne pytania. Dziennikarz zapytał w końcu, że straż miejska miała otrzymać 
samochody elektryczne, na co komendant potwierdził, że takie były plany, ale 
gmina ma wiele innych potrzeb budżetowych. 

Gwiazdą szkolenia radnych powiatu w luksusowym „Zamku na skale” był 
Czesław Biłobran. Podczas nieformalnego wieczornego spotkania, robił za kon-
feransjera, wodzireja i artystę.  Na scenie występowała też piękna skrzypaczka, 
której wirtuozerią Biłobran był zachwycony. Nie była jednak w stanie przyćmić 
blasku byłego starosty, a dziś dyrektora w PKS - ie. 

Portal gminy Nysa i burmistrz Nysy podali informację na ten sam temat. 
Szkopuł w tym, że informacje nie do końca się zgadzają. W korporacji to się na-
zywa nieuzgodnienie przekazu.
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Psycholog radzi...

Prawnik radzi ...

Kontakt: 
tel. kom. +48 606 282 441, 

e-mail: kancelaria@prawnik-olszynski.pl 
www.olszynski.pl 

Mecenas Michał Olszyński 
przyjmuje klientów w kancelarii

 w Nysie, Rynek 36C 
(Ratusz – Wieża), VII piętro. 
Godziny otwarcia kancelarii: 

pn-śr godz. 8-15, 
czw-pt godz. 9-18.

System dozoru elektronicznego – czy jest potrzebna zgoda wszystkich lokatorów mieszkania? 
Mój syn ma do odbycia karę więzienia za jazdę pod wpływem alkoholu. Chciałby złożyć 

wniosek o dozór elektroniczny i odbywać karę w domu. Nie zgadza się jednak na to mój brat, 
który z nami mieszka i jest w konfl ikcie z moim synem. Czy aby uzyskać dozór elektroniczny i od-
bywać karę w domu potrzebna jest zgoda wszystkich lokatorów, czy tylko właściciela budynku? 

Ewa  z Nysy

Wydziedziczenie – Czy można kwestionować w sprawie o 
stwierdzenie nabycia?
Zmarł mój ojciec, który sporządził testament notarialny, w którym do 
całości spadku powołał swoją żonę, a mnie oraz moją córkę wydzie-
dziczył. Jak mam kwestionować wydziedziczenie? Czy przedstawić 
wszystkie dowody obalające zasadność wydziedziczenia w sprawie o 
stwierdzenie nabycia spadku?                                            Alina z Nysy

Liga krzyżówkowicza
Szanowni Państwo!

Hasło krzyżówki nr 9: „BIEG PAMIĘCI 
TROPEM WILCZYM”. W tym roku wyjąt-
kowo dużo miast organizowało biegi pamięci 
z okazji Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych, których symbolem był „Wilk”. 
Wzięło w nich udział bardzo dużo młodzieży, 
rodziców z dziećmi a także Prezydent RP An-
drzej Duda. Pamięć o tych, którzy byli wierni 
przysiędze żołnierskiej i mimo prześladowań 
i największej ceny jaką przyszło im zapłacić 
- swoje życie, walczyli o wolną i niepodległą 
Ojczyznę z sowieckim okupantem. Ostatni 
z żołnierzy poakowskiego podziemia - Józef 

Franczak, ps. „Lalek” zginął w 1963 roku. 
Dramat jaki przeżywały ich rodziny, które 
często nie miały z czego żyć, bo miały tzw. 
„wilczy bilet” jest niewyobrażalny.

Jeszcze raz dziękuję Szanownym Krzy-
żówkowiczom za wzięcie udziału w fi nałowym 
spotkaniu „Ligi” i przypominam zgodnie z 
ustaleniami, że punktacja zaczyna się od „No-
win” z numerem 11 wydanym 10 marca 2020 
r., czyli tym obecnie czytanym. Tych z Państwa, 
którzy nie mogli przyjść, zapraszam po upo-
minki do redakcji. Pozdrawiam serdecznie!

bp

Dr Marcin Florkowski

MOTOKĄCIK

Zgodnie z art. 43h § 3 
k.k.w., jeżeli skazany zamiesz-
kuje wspólnie z inną osobą 
lub osobami pełnoletnimi, 
warunkiem rozpoczęcia wy-
konywania kary pozbawienia 
wolności w warunkach stacjo-
narnego dozoru elektronicz-
nego jest uprzednia pisem-

na zgoda tych osób złożona 
do sądu, obejmująca także 
umożliwienie podmiotowi 
dozorującemu przeprowa-
dzanie czynności kontrolnych. 
Potrzebna jest zatem nie tyl-
ko zgoda właściciela lokalu, 
który w nim zamieszkuje, lecz 
również zgoda pozostałych 

domowników. Wiąże się to 
z tym, że w trakcie kontroli 
wykonywania kary przez ska-
zanego siłą rzeczy służby kon-
trolujące wkraczają niejako w 
prywatność także pozostałych 
osób zamieszkujących ze ska-
zanym.

Postępowanie o stwier-
dzenie nabycia spadku roz-
patrywane jest w trybie nie-
procesowym i dotyczy ściśle 
kwestii ustalenia przez sąd i 
stwierdzenia, kto powinien 
dziedziczyć po zmarłym te-
statorze. Sąd w takiej sprawie 
nie zajmuje się kwestią wy-
dziedziczenia. Jeśli chciałaby 
Pani podważyć wydziedzicze-

nie, a nie kwestionuje Pani 
ważności samego testamentu, 
to po uprawomocnieniu się 
postanowienia o stwierdzeniu 
nabycia spadku konieczne 
będzie wytoczenie osobnego 
powództwa – bądź to uznanie 
wydziedziczenia za bezsku-
teczne, bądź też w ramach 
pozwu o zapłatę zachowku 
przeciwko spadkobiercy.

Psychologowie zauważyli, że z dekady na dekadę rośnie rola wyglądu fi zycznego 
w nawiązywaniu kontaktów partnerskich. Dla mężczyzn atrakcyjny wygląd i młody 
wiek kobiet był zawsze bardzo ważny. Ładny wygląd kobiety idzie bowiem w parze 
ze zdrowiem, czyli możliwościami donoszenia i wykarmienia potomstwa.

Napięcia i otyłość
Dla kobiet bardziej liczył się 
zwykle status mężczyzny, jego 
zamożność, siła fi zyczna czy 
wielkość ciała. Te cechy samca 
pozwalały spodziewać się, że 
zapewni on samicy i jej po-
tomstwu ochronę i warunki 
bytowe.
Gdyby kobietę zapytać o to, 
jakie partnerki podobają się 
mężczyznom najbardziej, od-
powie, że te, które są szczu-
plejsze niż reszta. Jednak ba-
dania pokazują, że naprawdę 
mężczyznom podobają się 
raczej kobiety o tuszy przecięt-
nej niż te bardzo szczupłe lub 
bardzo otyłe.
Jest wiele powodów otyłości 
i nadwagi. Odkryto, że jedną 
z nich są tak zwane napięcia 
mięśniowe.
Np. ludzie, którzy często się 
złoszczą – przeważnie także 
skarżą się na chroniczne bóle 
pleców. Dzieje się tak dlatego, 
że gdy przeżywamy złość (i sta-
ramy się ją stłumić) jednocze-
śnie napinamy silne mięśnie 
leżące wzdłuż kręgosłupa. 
Jeśli pewne partie mięśni są 
napięte nieustannie – w tych 

miejscach pojawią się bóle i 
schorzenia. Ciało w tych okoli-
cach jest gorzej ukrwione więc 
tu odłoży się nadmierna ilość 
tłuszczu a pod wpływem chro-
nicznych napięć kości będą się 
deformować. W związku z tym 
osoby, które tłumią dużo gnie-
wu mają także skłonność do 
garbienia się a ich plecy mogą 
być bardzo otłuszczone – cza-
sem pojawia się również gruby 
fałd tłuszczu na karku.
Uda i pierś
W stresie napinamy przeważ-
nie mięśnie ud. Otłuszczone 
uda (np. celulitis) mogą być w 
związku z tym efektem prze-
żywania (np. we wczesnym 
dzieciństwie) silnych napięć 
psychicznych.
Zablokowane mięśnie klatki 
piersiowej są wynikiem nie-
świadomego powstrzymywa-
nia pozytywnych emocji – mi-
łości, sympatii, ciekawości, 
pragnienia bliskości, nadziei 
lub radości. Objawia się to 
nadmiernie wypukłą lub za-
padniętą klatką piersiową. 
Te zmiany mogą być efektem 
przeżycia rozczarowania oso-
bami, które się kochało; uży-

wając metafory: „opancerzo-
na” klatka piersiowa chroni 
serce człowieka. 
Rozluźnianie napięć
Czy jest jakieś lekarstwo na 
„napięcia mięśniowe”, wywo-
łane trudnościami emocjonal-
nymi?
Tak! Krótkotrwałą ulgę przy-
noszą masaże, sauna czy wy-
tężona fi zyczna praca. Bardzo 
dobre wyniki dają rozluźnia-
jące ćwiczenia np. joga, która 
nie tylko łagodzi napięcia, ale 
także powoduje większą świa-
domość ciała, a co za tym idzie 
lepsze samopoczucie i wigor. 
Dzięki temu nasze życie staje 
się spontaniczne i bardziej ra-
dosne a nasze ciało zdrowsze.

OTYŁOŚĆ I NADWAGA

Bardzo często bywa, że nasz samochód ma braci, którzy za-
wodowo się ścigają. Są z reguły mocniejsi od naszego, ale 
znajdziemy w nich dużo elementów, które także mamy u sie-
bie. Ścigają... no właśnie. Świat motoryzacyjnego sportu roz-
gałęzia się na wiele dróg.

Sporty samochodowe dzielą się na dwie 
główne formy: rajdy i wyścigi. Nagminnie w 
mediach te dwie formy są mylone ze sobą a 
różnic jest wiele. 

Rajdy samochodowe odbywają się na 
zamkniętych na czas imprezy odcinkach 
dróg publicznych. Rywalizacja polega na 
jak najszybszym pokonaniu odcinków spe-
cjalnych przygotowanych przez organiza-
tora, których ilość może być różna. Walka 
polega na zdobywaniu jak najlepszych cza-
sów przez załogi (każda załoga składa się z 
kierowcy i pilota), które wyruszają ze star-
tu pojedynczo a o klasyfi kacji generalnej 
decyduje zdobyty łączny czas. Pozostając 
jeszcze w temacie rajdowym, to rajdy mogą 
być także terenowe. Rywalizacja odbywa się 
większymi, jak nazwa wskazuje terenowy-
mi samochodami a odcinki zlokalizowane 
są na pustkowiach, lasach lub pustyniach. 
Załogi walczą z naturalnymi przeszkodami 
na czas, lecz rywalizacja bywa urozmaicona 
zdobywaniem pieczątek w punktach, które 
zlokalizowane są w najtrudniej dostępnych 
miejscach terenu rajdu. Najbardziej zna-
nym rajdem terenowych jest „Dakar”.

Wyścigi odbywają się na zamknię-
tych torach wyścigowych! Samochody do-
puszczone do rywalizacji nie muszą mieć 
drogowej homologacji tzn. np. w miejscu 
lampy montuje się wlot powietrza. Róż-
nicą jest także załoga, której nie ma - w 
samochodzie siedzi tylko kierowca. W tym 
świecie zwycięzcą jest ten zawodnik, który 
pierwszy przekroczy linię mety, pokonując 

w realnej walce inne samochody. Ścigać się 
mogą samochody jak i bolidy, które widzi-
my np. w królowej tego sportu - Formule 1. 
To właśnie tutaj jeździ nasz Robert Kubica, 
który w tym roku jest kierowcą rezerwo-
wym zespołu Alfa Romeo. Do mniej zna-
nych wyścigów należą także te równoległe. 
Rywalizacja polega na ściganiu się 2 samo-
chodów w linii prostej na odcinku 1/4 lub 
1/8 mili. Bardzo znana forma motorsportu 
w USA.

Znamy już różnice pomiędzy rajdami a 
wyścigami. Teraz, aby namieszać przeana-
lizujmy jeszcze jedną formę - wyścigi gór-
skie. W imprezie biorą udział samochody, 
które mogą nie mieć homologacji jak i 
bolidy, tak jak w wyścigach. Jednak miej-
scem ścigania jest zamknięty odcinek drogi 
publicznej, który znamy z rajdów. Wyjąt-
kowość tej formy zawiera się w lokalizacji 
drogi, której start musi znajdować się na 
niższej wysokości n.p.m. niż meta. Zawod-
nicy pokonują wielokrotnie jeden odcinek 
drogi walcząc o najlepszy czas przejazdu.

Można stwierdzić, że motorsport to 
sport drużynowy, tak jak piłka nożna, ko-
szykówka czy siatkówka. Tutaj o końco-
wym wyniku decyduje praca bardzo wielu 
osób, które razem z kierowcą tworzą dru-
żynę! Każdy kierowca ma sztab mechani-
ków, którzy tak jak on walczą o najlepsze 
wyniki. Kolega nie podał piłki - kolega nie 
dokręcił koła. Skutki są podobne.

dk

Szybki, 
benzynowy 

świat!
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PRYWATNY GABINET UROLOGICZNY
lek. med. JACEK KAŹMIERZEWSKI

chirurg specjalista urolog - FEBU
LECZENIE CHORÓB

UKŁADU
MOCZOWO-PŁCIOWEGO

BADANIA USG 
UKŁ. MOCZOWEGO I JĄDER
Przyjmuje w środy 16.00-17.00

Nysa, ul. Kolejowa 2,
I piętro, gabinet nr 4

Tel. kom. 606 286 353

Jan Wierzchowiec
Specjalista Ortopedii i Traumatologi

Gabinet prywatny
Nysa, Przychodnia „Centrum”

ul. Mariacka 10

Tel. 77 433 96 79 wt., pt. 14-18
• Leczenie, diagnostyka 

i rehabilitacja chorób ukladu ruchu.
• Choroby kręgosłupa.
• Choroby stawów.
• USG narządu ruchu
• USG bioderek niemowlęcych

PRYWATNY GABINET USG
USG DOPPLER 

Lek. med. Magdalena Abramczyk
Specjalista radilogii i diagnostyki obrazowej

Szeroki zakres badań dzieci i dorosłych; 
badania dopplerowskie

Przychodnia „Centrum”, ul. Mariacka 10
Rejestracja telefoniczna 662 379 439 

po godz. 13

Godziny przyjęć:
Poniedziałek 16.00-17.00  

Czwartek 17.00-19.00
www.usg-nysa.home.pl

AKTUALNOŚCI

LECZENIE
BÓLU GŁOWY

(migreny)

Marek Pałetko
tel. 609 650 468  

www.paletko.pl

R E K L A M A

Podpisane umowy zakła-
dają współpracę w ramach 
programu Erasmus+, ale też 
wymianę kadry dydaktycznej 
i studentów, materiałów i pu-
blikacji naukowych, wspólne 
programy dydaktyczne, ba-
dania oraz inne działania. W 
ten sposób realizowana jest 
strategia umiędzynarodo-
wienia kształcenia w PWSZ 
w Nysie, której ważnym ele-
mentem jest współpraca z 
partnerami z krajów wysoko 
uprzemysłowionych, w tym 
USA. Kluczowe jest tutaj 
otwarcie się na kraje anglo-
języczne poprzez programy 
wymiany akademickiej mię-
dzy innymi dla kierunków 
fi lologicznych, ale również 
technicznych, co znacznie 
podnosi jakość kształcenia 
i wprowadza nowe, innowa-
cyjne treści do realizowa-
nych programów i poszerza 
kompetencje absolwentów.

Początki The University 
of Texas Rio Grande Valley 
(UTRGV) sięgają już 1930 
roku, kiedy to utworzono Te-
xas Southmost College, ale 
jako wiodąca uczelnia pu-
bliczna w Texasie UTRGV 
wraz z School of Medicine, 
funkcjonuje od 2013. Obec-
nie UTRGV jest drugą co 
do wielkości instytucją laty-
noską w kraju, która kładzie 

nacisk na edukację liderów 
i profesjonalistów XXI wie-
ku, biegłych w co najmniej 
dwóch językach i znających 
wartości różnych kultur, w 
tym z naciskiem na kulturę 
latynoską. 

Misja partnerskiej 
uczelni, tak jak w przypad-
ku PWSZ w Nysie, zakłada 
rozwój społeczności lokalnej 
w zakresie małego i duże-
go biznesu, nowych tech-
nologii, innowacji, ale też 
lepszych warunków życia i 
opieki zdrowotnej. Obszary 
współpracy dydaktycznej z 
UTRGV to architektura, 
zarządzanie produkcją, in-
formatyka, fi nanse, fi lologia 
angielska, a także kierun-
ki medyczne. Już w maju 
br. zrealizowana zostanie 
pierwsza wizyta wykładowcy 
z tej uczelni partnerskiej do 
PWSZ w Nysie, który pro-
wadził będzie zajęcia ze stu-
dentami oraz weźmie udział 
w organizowanym przez 
uczelnię International Staff 
Training Week.

Fairleigh Dickinson 
University w Nowym Jorku - 
to największy prywatny uni-
wersytet założony w 1942, 
oferujący ponad 100 progra-
mów studiów na kierunkach 
biznesowych oraz medycz-
nych. Uczelnia w swojej 

strategii zakłada aktywności 
międzynarodowe, posiada 
nawet kampusy poza USA 
takie jak: Wroxton College, 
in Oxfordshire w UK oraz 
the Vancouver Campus, in 
British Columb, stąd współ-
praca z Europą pomaga tej 
instytucji edukacyjnej reali-
zować cele związane z posze-
rzeniem oferty kształcenia i 
otwarciem się studentów na 
świat. 

Podpisane porozumie-
nie o współpracy z uczelnią 
w Nysie również zakłada 
współpracę z kierunkami 
technicznymi oraz fi lologicz-
nymi. W roku bieżącym prze-
widziano wymianę kadry, a 
także rekrutację studentów 
w celu realizacji części stu-
diów w PWSZ w Nysie. Ze 
względu na uzupełniające się 
programy studiów studenci i 
pracownicy mogą skorzystać 
z mobilności, mają też pew-
ność uznania efektów kształ-
cenia zdobytych za granicą. 
Uczelnie z USA w dużym 
stopniu wspierają nabywa-
nie umiejętności cyfrowych 
przez studentów oraz dają 
pracownikom dostęp do 
innowacyjnych narzędzi i 
metod związanych z naucza-
niem i kształceniem prak-
tycznym. 

•

PWSZ w Nysie poszerza współpracę 
ze Stanami Zjednoczonymi 

Akademicka Nysa - strona powstająca we współpracy z Państwową Wyższą Szkołą Zawodową

Wraz z nowym rokiem Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w 
Nysie rozpoczęła współpracę z kolejnymi uczelniami w Stanach 
Zjednoczonych: The University of Texas Rio Grande Valley oraz 
Fairleigh Dickinson University. 
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Skład i właściwości

Z chemicznego punktu widzenia sól spożywana na co dzień to tzw. chlorek sodu. Prozdrowotne 
i kosmetyczne właściwości soli zależą od tego z jakiego miejsca jest ona wydobywana. Unikalny 
skład soli z Morza Martwego sprawia, że jest ona jednym ze skuteczniejszych środków w lecze-
niu schorzeń skóry, takich jak łuszczyca, atopia czy alergie. Brom sprzyja odnowie skóry, jod 
wspomaga działanie tarczycy, potas pobudza metabolizm i wzmacnia układ sercowo-naczynio-
wy, fosfor wpływa na budowę tkanek kości i zębów, siarka reguluje wilgotność skóry a magnez 
ma działanie antystresowe i korzystnie działa na skórę. Nie tylko sól, ale i błoto z tego mo-
rza mają szerokie zastosowanie w naturalnych terapiach solnych i w kosmetyce. Obecnie coraz 
większe grono zwolenników ma speleoterapia, czyli oddychanie powietrzem bogatym w związki 
soli w tzw. grotach solnych, które pojawiły się w wielu miastach i choć tworzone sztucznie to 
mają ten leczniczy mikroklimat. Terapia ta jednak znana jest od kilku tysięcy lat, ale stosowana 
była w naturalnej jaskini solnej. Metoda ta sprawdza się szczególnie podczas leczenia chorób 
układu oddechowego m.in. płuc, oskrzeli, astmy, tarczycy oraz  problemów skórnych, ale także 
wzmacnia odporność organizmu. Sól epsońska to związek siarki i magnezu, która ma szerokie 
zastosowanie w kosmetyce, bo zarówno siarka, jak i magnez, mają właściwości pozytywnie wpły-
wające zwłaszcza na skórę i włosy.  Ponadto znakomicie odtruwa organizm z metali ciężkich i ła-
godzi bóle stawów i głowy. Natomiast sól emska jest popularnym środkiem w leczeniu schorzeń 
gardła i krtani i jednym z najstarszych i najbardziej skutecznym w leczeniu astmy oskrzelowej i 
walce z zapaleniem płuc.  Korzystnie działa także zwykła sól kuchenna rozpuszczona w letniej 
wodzie, przy płukaniu chorego gardła. Natomiast sól himalajska uchodzi za najcenniejszą, gdyż 
wydobywa się ją ręcznie i nie oczyszcza przez co jest bogata w składniki mineralne. Sól jako źró-
dło sodu jest niezbędna do prawidłowego funkcjonowania organizmu. Sód reguluje zawartość 
wody w organizmie, przez co zapewnia optymalne ciśnienie krwi oraz utrzymuje prawidłową 
równowagę kwasowo-zasadową. Jednak spożywanie soli w nadmiarze prowadzi do nadciśnienia 
tętniczego co zwiększa ryzyko zawału serca i udaru mózgu. 

Skład:

 W wilgotnej i ciepłej wiosennej ziemi zaczyna budzić się życie. Pomiędzy grudkami gleby 
rozpychają się delikatne kiełki rządnych życia roślin. Faza kiełkowania to bardzo intensywny 
okres w życiu rośliny, w czasie którego substancje zapasowe rozkładane są na łatwo przyswa-
jalne związki proste. Ponadto, we wszystkich gatunkach skiełkowanych ziaren znajduje się 
pełen zestaw witamin, różnice dotyczą jedynie ich stężenia. Kiełki zawierają też spore ilości 
mikro i makroelementów. To z tych powodów żywieniowcy od lat poświęcają im wiele uwagi, 
bo przy niechętnym stosunku konsumentów do obecności wszelkich dodatków do żywno-
ści, kiełki mogą stanowić doskonałe uzupełnienie naszych, nie zawsze idealnych posiłków. 
Zwłaszcza, że możemy je sami wyhodować w domowych warunkach. Kiełkujące na parape-
cie nasiona nie tylko przysłużą się naszemu zdrowiu, ale też nadadzą wiosennej dynamiki 
kuchennemu oknu.

Filety z kurczaka starannie my-
jemy i skrapiamy sosem sojowym. 
Do gorącego bulionu warzywnego 
wkładamy fi lety i gotujemy na małym 
ogniu przez 25 minut. Po tym czasie 
zestawiamy garnek i pozwalamy fi le-
tom ostygnąć w bulionie. Ostudzone 
fi lety osuszamy papierowym ręczni-
kiem kuchennym i kroimy na cienkie 
plasterki. W małej miseczce przygo-
towujemy sos z podanych składników. 
W rondelku zagotowujemy wodę i na 
wrzątek wrzucamy kiełki fasoli, które 

następnie gotujemy przez 2 minuty. Po tym czasie odcedzamy i przelewamy zimną wodą, 
aby je zahartować. Na dużym płaskim talerzu układamy plastry mięsa w okrąg. Na środku 
układamy kopczyk z kiełków fasoli mung. Sosem obfi cie polewamy kiełki i skrapiamy 
mięso. Serwujemy zaraz po ułożeniu sałatki.

* 400 g kiełków fasoli mung;
* 300 g piersi kurczaka;

* 1 łyżeczka ciemnego sosu sojowego;
* 1 l bulionu warzywnego (może być z kostki);

  sos
* 2 łyżeczki posiekanego szczypiorku;

* 1 łyżka octu z białego wina;
* 1 łyżka ciemnego sosu sojowego;

* 1 łyżka oleju sezamowego;
* 1 łyżeczka cukru;

* 1/2 łyżeczki granulowanego czosnku;
* sól, świeżo zmielony czarny pieprz.

Sałatka z kurczaka z kiełkami z fasoli mung
Wykonanie:

Minerał jako lek i kosmetyk

Zioła i witaminy na wyciągnięcie ręki

Minerał jako lek i kosmetyk

Sól
Sól w naszej kuchni jest dosłownie na wyciągnięcie ręki i ma wiele zastosowań, ale 

mało kto z nas zastanawia się nad jej właściwościami leczniczymi i służącymi urodzie. 
Geologicznie rzecz ujmując sól kamienna jest skałą  zbudowaną z minerału zwanego 
halitem a jego przeważającą część stanowi chlorek sodu (NaCl), który w złożach pod-
ziemnych tworzy charakterystyczne kryształki zbite w jednolite skalne bryły. Nazwa halit 
pochodzi od greckich słów: „halos”- sól, słony, oraz „lithos” – kamień. Minerał ten zna-
ny i używany był od czasów starożytnych a w naszym kraju sól kamienna wydobywana 
była w dawnej Polsce w kopalniach zwanych żupy solne. Przynosiły one niezły dochód i 
były zwykle w posiadaniu książąt lub królów a zarządzał nimi żupnik, mianowany urzęd-
nik królewski. Sól jednak nie jest wydobywana tylko ze złóż podziemnych, ale otrzymy-
wana także przez odparowanie na słońcu wody morskiej lub słonych jezior. Największym 
znanym także z Biblii słonym jeziorem na świecie jest Morze Martwe, którego woda jest 
bardzo bogata w minerały. Ludy Izraela i Jordanii handlowały solą z tego morza głównie 
z Egiptem, gdzie służyła nie tylko do konserwowania żywności lub terapii leczniczych, 
ale także do balsamowania mumii. Lecznicze właściwości ma także gorzka sól Epsom 
wydobywana z gorących źródeł w Anglii, blisko miejscowości o tej samej nazwie oraz sól 
emska w pobliżu kurortu uzdrowiskowego Bad Ems w Niemczech czy sól himalajska o 
czerwonawej barwie. 

wilgotnej i ciepłej wiosennej ziemi zaczyna budzić się życie. Pomiędzy grudkami gleby 
hają się delikatne kiełki rządnych życia roślin. Faza kiełkowania to bardzo intensywny 
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Kiełkujemy

    Dzienne spożycie soli nie powinno przekraczać 5 g (1 płaska łyżeczka) a warto pamię-
tać, że sól zawierają kupowane także gotowe produkty i wysoko przetworzona żywność. Naj-
lepiej do solenia wybrać sól jodowaną lub morską, która zawiera całe bogactwo soli mine-
ralnych zawartych w morzu (sód, magnez, wapń) oraz mikroelementy (jod, mangan, żelazo, 
fl uor). Trudno zastąpić sól w naszej kuchni, choć czasem udaje się minimalnie przy pomocy 
przypraw ziołowych jak: bazylia, tymianek i estragon. Zastanówmy się jednak jak wyglądało-
by życie bez niej? Czy cena za jej kryształki nie  przekraczałby wielokrotnie ceny złota?

bp

Fasola mung, zwana też fasolą złotą, jest jednoroczną rośliną z rodziny bobowatych. Ro-
ślina ta dorasta do około metra wysokości, ma duże trójlistkowe liście, motylkowe kwiaty 
i niewielkie nasiona upakowane w strąku. Pochodzi z Indii, gdzie była jedną z pierwszych 
roślin, które człowiek zaczął uprawiać na tym terenie. Obecnie na masową skalę jest hodo-
wana w Indiach, Malezji i Chinach. Ponieważ, w Azji spożywana jest głównie pod postacią 
kiełków, kiełki są głównym surowcem uzyskiwanym z tej rośliny. Niemniej ze skrobi fasoli 
mung produkowany jest makaron, który nazywany jest o dziwo sojowym, podobnie jak 
w Polsce kiełki fasoli mung nazywane są kiełkami sojowymi. Makaron ten po obróbce 
termicznej staje się przezroczysty. Przy czym nie wymaga gotowania, bo wystarczy go na-
moczyć w ciepłej wodzie i usmażyć. W medycynie chińskiej produkty uzyskane z tej fasoli 
zaliczane są do produktów chłodzących i odtruwających organizm.

dr Izabela Chudzyńska
etnolog, antropolog jedzenia

Kopalnia Soli Wieliczka
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„Poczytaj ze mną” 11/2020

Imię i nazwisko

Adres

Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych i wizerunku 
zgodnie z REGULAMINEM KONKURSÓW I PLEBISCYTÓW 
„NOWIN NYSKICH” (www.nowinynyskie.com.pl)

Poczytaj ze mną

Zachęcamy do wzięcia udziału w konkursie naszych najmłodszych czytelników 
Wystarczy wypełnić kupon i wysłać do naszej redakcji a wśród nadesłanych 

zgłoszeń rozlosujemy prezentowaną książkę.         

Sponsorem konkursu jest Wydawnictwo RM

Nagrodę otrzymuje Oliwia Haupka z Nysy.  Po odbiór zapraszamy do redakcji.

Rozstrzygnięcie konkursu – kupon nr 09/2020.

Antoine de Saint-Exupery

Mały Książę

Doskonała zabawa zarówno 
dla wykonawców jak i widowni

Opolski festiwal w Nysie

Et voila! 

Takiej imprezy jeszcze nie było! W Ze-
spole Placówek Specjalnych zorganizo-
wano Festiwal Polskiej Piosenki, ale nie 
w Opolu a właśnie w Nysie.

Za całym „rozśpiewa-
nym zamieszaniem” stała 
grupa „Razem fajnie jest” 
działająca w tej właśnie 
placówce, która zaprezen-
towała cały przekrój piose-
nek, które rozbrzmiewały 
ze sceny opolskiego amfi te-
atru od lat 60 po współcze-
sność. 

Widownią byli nie tylko 
rodzice wykonawców oraz 
ich koledzy z placówki, ale 
także młodzież z nyskich 
szkół i dzieci z przedszkoli. 
- Zarówno dla dzieci nie-
pełnosprawnych jak i w peł-
ni zdrowych to dobra forma 
integracji i zaobserwowa-
nia, że niepełnosprawność 
nie musi wyłącznie kojarzyć 
się z ograniczeniami - mó-
wią nauczyciele Zespołu 

Placówek Specjalnych.
Dodajmy, że za reper-

tuarem z „tamtych lat” 
szedł również strój scenicz-
ny. Ze sceny popłynęły więc 
piosenki Alibabek, Truba-
durów, a za zmianą dekady 
- na lata siedemdziesiąte 
kolejne przeboje, aż do 
współczesności. Zabawa 
była cudowna. Łącznie z 
tym, że nyski festiwal opol-
ski otworzył... prezydent 
Opola. Nauczycielki z ZPS 
pojechały bowiem do Opo-
la i poprosiły prezydenta 
Wiśniewskiego o możliwość 
nagrania jego zapowiedzi 
rozpoczęcia tego wydarze-
nia. 

A zabawa była napraw-
dę przednia!

ag

Uczennice Zespołu 
Szkolno Przedszkolnego 
w Niwnicy Amelia Szotek 
oraz Hanna Zahuta, wzięły 
udział w XIV Festiwalu Pio-
senki Obcojęzycznej. Or-
ganizatorami festiwalu były 
Publiczna Szkoła Podstawo-
wa nr 5 w Opolu oraz Miej-
ski Ośrodek Doskonalenia 
Nauczycieli. Tegoroczny 

poziom festiwalu był bardzo 
wysoki, uczestnicy przybyli z 
różnych stron województwa. 
Uczennice z Niwnicy wyko-
nały piosenkę w języku fran-
cuskim, pod tytułem „L’o-
iseau et l’enfant”, za którą 
zdobyły II miejsce. Przygo-
towała je nauczycielka pani 
Beata Koczut.

kd

Gratulujemy Amelii oraz Hani 
i życzymy dalszych sukcesów!

Niwnica: Uczennice VIII klasy wyśpiewały 
II miejsce na opolskim festiwalu

Takiego „Bananowego songu” 
Opole na pewno nie słyszało, 

a Nysa owszem

Uczniowie zabrali gości w 
muzyczną podróż przez dzie-
sięciolecia polskiej piosenki

Uwielbiana przez dużych 
i małych, mądra i piękna opo-
wieść o poszukiwaniu przy-
jaźni. Mały Książę Antoine’a 
de Saint-Exupery w nowym 
przekładzie z klasycznymi 
ilustracjami autora. Każdy 
powinien mieć tę książkę w 
swojej domowej biblioteczce. 
Dodatkowym atutem jest do-
dana do niej płyta CD z plika-
mi mp3. Małego Księcia czyta 
Maciej Stuhr.

ag
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Lider poległ w Strzelcach Opolskich
I liga            Siatkówka

1. Stal Nysa 25 67 71:19

2. BBTS Bielsko-Biała 25 52 61:35

3. LUK Politechnika Lublin 25 52 62:39

4. Gwardia Wrocław 25 45 55:43

5. Lechia Tomaszów Mazowiecki 25 45 56:45

6. APP Krispol Września 25 44 56:42

7. Mickiewicz Kluczbork 25 41 46:44

8. AZS AGH Kraków 25 36 46:50

9. MCKiS Jaworzno 25 35 49:51

10. ZAKSA Strzelce Opolskie 24 30 42:50

11. Norwid Częstochowa 25 27 39:60

12. KPS Siedlce 25 26 37:57

13. Chrobry Głogów 25 18 32:65

14. SMS PZPS Spała 24 4 19:71

LUK Politechnika Lublin - SMS PZPS Spała  

 3 : 0 (25 : 15, 25 : 17, 25 : 14)

ZAKSA Strzelce Opolskie - Stal Nysa   

 3 : 1 (17 : 25, 25 : 21, 25 : 15, 27 : 25)

Mickiewicz Kluczbork - APP Krispol Września   

 3 : 2 (27 : 25, 21 : 25, 25 : 21, 15 : 25, 15 : 12)

AZS AGH Kraków - Lechia Tomaszów Mazowiec-

ki 1 : 3 (25 : 23, 17 : 25, 15 : 25, 19 : 25)

Chrobry Głogów - BBTS Bielsko-Biała   

 0 : 3 (14 : 25, 22 : 25, 21 : 25)

MCKiS Jaworzno - Norwid Częstochowa   

 3 : 2 (20 : 25, 25 : 23, 25 : 20, 24 : 26, 15 : 13)

Gwardia Wrocław - KPS Siedlce

 3 : 1 (25 : 19, 25 : 19, 17 : 25, 25 : 19)

I liga mężczyzn

ZAKSA Strzelce Opolskie - Stal Nysa
          3 : 1 (17 : 25, 25 : 21, 25 : 15, 27 : 25)

ZAKSA STRZELCE OPOLSKIE: Markus Kosian, Adam Smolar-
czyk, Krzysztof Zapłacki, Grzegorz Wójtowicz, Damian Czyżyk, Szy-
mon Bereza - Damian Pilichowski (libero) oraz Maciej Wóz, Ernest 
Kaciczak, Łukasz Walawander, Patryk Foltynowicz (libero), I trener 
Roland Dembończyk, II trener Szymon Szlendak.
STAL NYSA: Kamil Długosz, Bartosz Bućko, Moustapha M’Baye, 
Mariusz Schamlewski, Patryk Szczurek, Łukasz Łapszyński - Kamil 
Dembiec (libero) - Sebastian Matula, Mateusz Czunkiewicz (libero), 
I trener Krzysztof Stelmach, II trener Wojciech Janas.

Spotkanie sędziowali: Benedykt Cieślik i Łukasz Szczepankiewicz.

    W Strzelcach Opolskich roze-
grany został mecz o mistrzostwo 
I ligi siatkarzy w którym miej-
scowa ZAKSA podejmowała li-
dera - drużynę Stali Nysa.
    Drużyna Stali Nysa mecz w 
Strzelcach Opolskich rozpoczęła 
bez nominalnego atakującego. 
Na tę pozycję z konieczności zo-
stał przesunięty Łukasz Łapszyń-
ski. Mimo takich problemów, to 
siatkarze z Nysy lepiej zaczęli 
premierową odsłonę meczu, 
obejmując prowadzenie 8:5. Do-
brą dyspozycję w przyjęciu oraz 
ataku utrzymywali Kamil Dłu-
gosz oraz Bartosz Bućko (12:7). 
Po stronie gospodarzy najczę-
ściej punktowali Markus Kosian 
oraz Damian Czyżyk (10:14). W 
dalszej części sytuację na parkie-

    Niecałe miesiąc pozostał Pań-
stwu na oddanie swoich głosów w 
naszym plebiscycie. Przypomnę 
tylko, że głosujemy za pomocą 
SMS-ów i kuponów zamieszcza-
nych w naszym tygodniku.
    Wyniki SMS-owe na bieżaco 
pokazywane są w naszym tygodni-
ku. Każdy oddany głos to cztery 
punkty plebiscytowe. Wyniki z 
kuponów doliczone dopiero zosta-
ną w kwietniu i wtedy będziemy 
już wiedzieć, kogo zaprosimy na 
XXVI Bal Mistrzów Sportu, który 
odbędzie się 10 czerwca 2020 roku 
w miejscowości Bielice (Gmina 
Łambinowice). W kwietniu po-
znamy więc wszystkich laureatów 
naszego plebiscytu, ale nie zdra-
dzimy jaka jest kolejność w po-
szczególnych kategoriach. Taką 
informacją podzielimy się dopiero 
10 czerwca.
    Przypominamy również, że na 
XXVI Bal Mistrzów Sportu kwa-
lifi kuje się dwudziestu sportow-
ców szkół podstawowych, pięciu 
sportowców młodzieżowców, pię-
ciu sportowców i pięciu trenerów.

Szkoły podstawowe

Filip Braniewski 990 głosów
Paulina Teuber 310 głosów
Maja Kłakowicz 211 głosów
Bartosz Zamojski 162 głosy
Michał Szczotka 110 głosów
Jakub Dołęga 110 głosów
Michał Lichwa 85 głosów
Wiktor Lichwa 85 głosów
Mateusz Wawrejko 76 głosów
Marta Opałka 75 głosów
Nadia Głębocka 59 głosów
Dominik Czak 50 głosów
Emilia Mozol 46 głosów
Magdalena Węgrzynek 42 głosy
Aleksander Miłaszewicz 42 głosy
Hanna Zahuta 41 głosów
Michał Kaczmarek 38 głosów
Norbert Matyjasik 37 głosów
Kacper Chuchla 36 głosów
Wiktoria Pająk 35 głosów
Natalia Gryń 33 głosy
Emilia Kubica 29 głosów
Mateusz Dzierżak 27 głosów
Wiktor Galla 27 głosów
Oliwia Kozubska 25 głosów
Wojciech Ludwa 22 głosy
Jakub Masternak 21 głosów
Oliwia Kruk 19 głosów
Maksymilian Nastasowski 18 głosów
Wojciech Durejko 18 głosów
Aleksandra Malara 16 głosów
Michał Surma 14 głosów
Milena Graca 14 głosów
Jakub Seremet 14 głosów
Szymon Dąbrowski 13 głosów
Rafał Gaweł 13 głosów
Oskar Kubicz 12 głosów
Jakub Sadza 11 głosów
Maksymilian Ciepiela 11 głosów
Kamil Zaczyk 11 głosów
Klaudia Tarasek 11 głosów
Jakub Toczek 10 głosów
Natalia Kowalska 10 głosów
Emilia Szulc 9 głosów
Błażej Cholewa 9 głosów
Nikola Wodzińska 9 głosów
Cyprian Zwardoń 8 głosów

ZAKSA Strzelce Opolskie - Stal Nysa 3:1. Kamil Długosz w starciu z podwójnym 
blokiem ZAKSY Strzelce Opolskie.

Plebiscytowe SMS-y
Magdalena Buczkowska 8 głosów
Paweł Lichoń 8 głosów
Andrzej Studencki 6 głosów
Karolina Kania 5 głosów
Kornelia Kapała 5 głosów
Julia Naumowicz 4 głosy
Hanna Wyporowicz 4 głosy
Karolina Jałoszyńska 4 głosy
Karolina Klecza 4 głosy
Jakub Nowacki 4 głosy
Bartłomiej Zabiegała 4 głosy
Jakub Wilman 3 głosy
Julia Burzyńska 3 głosy
Patrycja Jałoszyńska 3 głosy
Adam Grenda 3 głosy
Jakub Gabryliszyn 3 głosy
Aleksandra Szostak 3 głosy
Emilia Śliwińska 2 głosy
Julia Kowalska 2 głosy
Karina Florek 2 głosy
Piotr Elmer 2 głosy
Kalina Kierpacz 1 głos
Emilia Stanisławska 1 głos
Natalia Alasińska 1 głos
Krzysztof Nosal 1 głos
Oskar Gdula 1 głos
Dawid Cielecki 1 głos
Kalina Orlińska 1 głos
Wiktoria Gargol 1 głos
Maciej Wilman 1 głos
Jakub Kurowski 1 głos

Sportowcy młodzieżowcy

Michał Zamojski 178 głosów
Nikola Huczek 155 głosów
Martyna Wierna 143 głosy
Dominik Zych 77 głosów
Kamil Wilczek 42 głosy
Wiktoria Hatala 38 głosów
Simon Wałach 35 głosów
Alan Wolak 28 głosów
Patrycja Ryszka 27 głosów
Dominik Odwrot 25 głosów
Filip Pęcherczyk 17 głosów
Matylda Kuźniak 6 głosów
Jakub Szafrański 3 głosy
Emilia Gancarz 3 głosy
Agnieszka Dudek 1 głos
Julia Dudek 1 głos

Sportowcy

Barbara Jadach 181 głosów
Maciej Pisula 135 głosów
Anna Kołodziej 81 głosów
Aleksander Rystwej 40 głosów
Bartłomiej Seredyński 34 głosy
Rozalia Wolska 28 głosów
Paweł Masternak 27 głosów
Jarosław Czak 20 głosów
Dawid Trojak 10 głosów
Barbara Bieganowska 6 głosów
Paweł Lepak 4 głosy
Rafał Krasowski 3 głosy
Alan Majerski 2 głosy
Dominika Nowicka 1 głos
Marlena Rybacha 1 głos

Trenerzy
Arkadiusz Bukała 140 głosów
Tomasz Nowak 70 głosów
Arkadiusz Bator 20 głosów
Stefan Osiewacz 15 głosów
Paula Kwiczala 13 głosów
Jakub Zaczyk 8 głosów
Robert Bułka 7 głosów
Agnieszka Maciejczyk 7 głosów
Wojciech Fułat 4 głosy
Marcin Krótkiewicz 2 głosy
Magdalena Wolak 1 głos
Aleksandra Król-Kassan 1 głos
Janusz Kobak 1 głos
Przemysław Kierpacz 1 głos
Jarosław Chmiel 1 głos

Wasz Koala

cie kontrolowali siatkarze Stali i 
pewnie wygrali pierwszego seta 
25:17, a ostatni punkt w tej odsło-
nie zdobył skutecznym atakiem 
Łukasz Łapszyński.
    Podopieczni Rolanda Demboń-
czyka bardzo szybko wyciągnęli 
wnioski z porażki i kolejną par-
tię zaczęli od prowadzenia 6:4. 
W ataku równy poziom utrzymy-
wał Grzegorz Wójtowicz. Cenne 
oczka dorzucał Adam Smolar-
czyk i przewaga miejscowych się 
utrzymywała (7:5). Przyjezdni 
zdołali jednak wyrównać straty 
(8:8). Od tego momentu zespo-
ły grały punkt za punkt 10:10 i 

13:13. Równy poziom utrzymy-
wał się do dwudziestego punktu. 
Końcowe minuty drugiego seta 
należały już do drużyny miejsco-
wej. Gospodarze bardzo dobrze 
spisywali się w polu serwisowym, 
m.in Kosian. Do tego utrzyma-
li bardzo dobrą skuteczność w 
kontrataku i dzięki temu wygrali  
drugą partię 25:21.
    Set trzeci był równy, ale tyl-
ko do stanu 8:7 dla ZAKSY. 
Następnie z akcji na akcję coraz 
skuteczniejsi byli siatkarze ze 
Strzelec Opolskich i to oni objęli 
prowadzenie 11:9. Liderem ZA-
KSY w tym okresie był druży-
ny był Grzegorz Wójtowicz. Na 

Informacja dla oddających głosy plebiscytowe
    W Nowinach Nyskich podajemy na bieżąco wyłącznie głosy SMS-
owe (można je oddawać wyłacznie do 30 marca 2020)

    Kupony wycięte z Nowin Nyskich doliczone zostaną dopiero po 
zakończeniu głosowania tj. 7 kwietnia 2020.

    Laureatów plebiscytu poznamy 20 kwietnia 2020 i po tym termi-
nie ogłosimy nazwiska tych osób na naszych łamach w kolejności al-
fabetycznej), a końcowe wyniki ogłosimy na Balu Mistrzów Sportu, 
który odbędzie się 10 czerwca 2020 roku

ZAKSA Strzelce Opolskie - Stal Nysa 
3:1. Piłkę przyjmuje libero nyskiego 
zespołu - Kamil Dembiec.

Dokończenie na str. 35
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1. Zagłębie Sosnowiec 5 9 420:208

2. Zagłębie II Sosnowiec 4 8 292:126

3. Olimpia Wodzisław Śląski 5 8 340:240

4. MKS Czechowice Dziedzice 5 7 308:285

5. Piłsudczyk Brzeg 4 7 168:186

6. Pogoń Ruda Śląska 5 5 366:267

7. ISWJ Wisła 4 5 129:289

8. Chrobry Basket Głuchołazy 2 4 99:68

9. SP 13 Piekary Śląskie 4 4 161:248

Zagłębie Sosnowiec - ISWJ Wisła 

 109 : 29 (32 : 8, 25 : 6, 30 : 6, 22 : 9)

Pogoń Ruda Śląska - Zagłębie II Sosnowiec 

 16 : 95 (6 : 25, 4 : 20, 4 : 31, 2 : 19)

SP 13 Piekary Śląskie - MKS Czechowice Dziedzi-

ce  35 : 54 (4 : 13, 14 : 11, 7 : 13, 10 : 17)

Kobiety U-13
Finał A

Odra II Kąty Opolskie - STS Gmina Strzelce Opol-

skie 8 : 3

MOKSiR Zawadzkie - MGOK Gorzów Śląski

 6 : 8

GUKS Byczyna - LUKS Nysa 8 : 4

KTS Lew Głubczyce - LZS Żywocice II 8 : 2

AZS PWSZ Nysa - Wakmet Bodzanów 5 : 8

KTS Kłodnica Kędzierzyn-Koźle - MGOKSiR 

Korfantów 7 : 7

III liga

1. Odra II Kąty Opolskie 16 31 134:45

2. MGOK Gorzów Śląski 16 29 130:52

3. GUKS Byczyna 16 25 120:72

4. Wakmet Bodzanów 16 16 99:99

5. STS Gmina Strzelce Opolskie 16 16 98:98

6. LZS Żywocice II 16 16 94:96

7. MOKSiR Zawadzkie 16 15 100:93

8. AZS PWSZ Nysa 16 14 86:100

9. MGOKSiR Korfantów 16 10 76:111

10. LUKS Nysa 16 9 81:111

11. Kłodnica Kędzierzyn-Koźle 16 7 76:120

12. KTS Lew Głubczyce 16 4 34:131

Grom Szybowice - Odra III Kąty Opolskie 8 : 4

LUKS Mańkowice Piątkowice - LZS ISMe Za-

krzów 10 : 0

LZS Żywocice IV - Orzeł Branice 7 : 7

Sokolik Niemodlin - AZS PWSZ II Nysa 5 : 8

STS Gmina II Strzelce Opolskie - Wakmet II Bo-

dzanów 7 : 7

IV liga

1. Grom Szybowice 14 27 105:40

2. LUKS Mańkowice Piątkowice 14 26 104:35

3. Orzeł Branice 14 21 91:56

4. LZS Żywocice IV 14 20 96:51

5. LZS ISMe Zakrzów 14 12 72:77

6. AZS PWSZ II Nysa 14 9 50:94

7. Odra III Kąty Opolskie 14 7 63:97

8. Sokolik Niemodlin 14 6 62:95

9. Wakmet II Bodzanów 14 6 51:97

10. Gmina II Strzelce Opolskie 14 6 50:102

1. Chrobry Basket Głuchołazy 6 12 362:268

2. Zagłębie Sosnowiec 7 12 471:387

3. RMKS Rybnik 7 8 412:494

4. MKS MOS Katowice 5 7 347:316

5. Olimpia Wodzisław Śląski 6 7 324:444

6. ISWJ Wisła 3 5 204:211

RMKS Rybnik - ISWJ Wisła 

 75 : 79 (16 : 20, 19 : 23, 17 : 14, 23 : 22)

Zagłębie Sosnowiec - Chrobry Basket Głuchołazy   

 36 : 58 (13 : 13, 3 : 16, 12 : 16, 8 : 13)

MKS MOS Katowice - Olimpia Wodzisław Śląski   

 79 : 46 (29 : 13, 10 : 9, 23 : 15, 17 : 9)

Kobiety U-14
Finał A

1. MKS MOS Katowice 15 29 1248:577 

2. Olimpia Wodzisław Śląski 15 28 1191:756

3. Chrobry Basket Głuchołazy 15 24 807:746

4. ISWJ Wisła 14 24 857:828

5. Stal Brzeg 15 21 733:836

6. Pogoń Ruda Śląska 15 20 740:991

7. MOSM Bytom 14 19 802:987

8. MKS Strzelce Opolskie 14 17 732:1062

9. MKS MOS II Katowice 15 16 800:1127

Stal Brzeg - ISWJ Wisła 

 53 : 58 (15 : 10, 18 : 15, 12 : 20, 8 : 13)

MKS Strzelce Opolskie - Chrobry Basket Głucho-

łazy 49 : 65 (10 : 17, 14 : 10, 12 : 16, 13 : 22)

MKS MOS II Katowice - MOSM Bytom 

 63 : 66 (13 : 17, 16 : 18, 16 : 18, 18 : 13)

Olimpia Wodzisław Śląski - MKS MOS Katowice  

 76 : 75 (18 : 20, 14 : 13, 20 : 17, 16 : 18, 8 : 7)

Pogoń Ruda Śląska - pauza

Kobiety U-16

1. MOSM Bytom 10 20 883:597

2. Stela Cieszyn 9 16 772:637

3. MKS MOS Katowice 8 14 600:452

4. MKS Wodzisław Śląski 10 14 711:669

5. MOSM Tychy 10 14 720:807

6. Jedynka Niemodlin 8 13 637:491

7. MKKS Rybnik 11 13 629:817

8. MKS Dąbrowa Górnicza 10 10 489:971

MKKS Rybnik - MOSM Bytom 

 42 : 81 (10 : 22, 11 : 25, 6 : 22, 15 : 12)

Mężczyźni U-14
Finał A

1. MKS II Dąbrowa Górnicza 8 16 785:526

2. KKS Tarnowskie Góry 8 13 637:550

3. MKS Otmuchów 8 13 651:590

4. MCKS Czeladź 8 9 533:706

5. MCKiS Jaworzno 8 9 489:723

MCKiS Jaworzno - MKS II Dąbrowa Górnicza   

 59 : 101 (11 : 34, 18 : 29, 14 : 22, 16 : 16)

MCK Czeladź - MKS Otmuchów  

 83 : 100 (21 : 28, 20 : 24, 21 : 23, 21 : 25)

KKS Tarnowskie Góry - pauza

Mężczyźni U-18
Finał B

Puchar Polski dla Chemika Police
Puchar Polski                      Siatkówka

drugim skrzydle równie pewnie 
punktował Adam Smolarczyk 
i miejscowi objęli wysokie pro-

wadzenie 15:10. Warto również 
podkreślić dobrą dyspozycję 
Krzysztofa Zapłackiego (17:11). 
Siatkarze z Nysy do końca tej 
partii nie byli w stanie znaleźć 

Lider poległ w Strzelcach Opolskich
I liga            Siatkówka sposobu, aby zatrzymać rywali, 

którzy dominowali na parkiecie 
w każdym elemencie siatkar-
skiego rzemiosła. Trzeciego seta 
ZAKSA wygrała pewnie 25:15.
    W czwartym secie zespół ze 
Strzelec Opolskich poszedł za 
ciosem. Dość szybko odskoczył 
na dwa oczka (7:5). W dalszej 
części powiększył jeszcze swoją 
przewagę (13:10). Bardzo do-
brze piłki rozgrywał do swoich 
kolegów Szymon Bereza. Z ko-
lei Smolarczyk i Wójtowicz nie 
mylili się w ataku (15:12). Pod-
opieczni Krzysztofa Stelmacha 
nie mieli zamiaru tanio sprzedać 
skóry. W połowie partii zmniej-
szyli stratę do jednego punktu 
(15:16), a chwilę później był już 
remis 17:17. Do końca tego seta 
toczyła się zacięta walka (20:20). 
Ostatecznie szalę zwycięstwa na 
swoją stronę przechylili zawodni-
cy ZAKSY, wygrywając czwarte-
go seta 27:25 i cały mecz 3:1

Krzysztof Centner

1. Zagłębie Sosnowiec 4 8 179:75

2. MKS Czechowice Dziedzice 4 7 155:83

3. UKS SP 27 Katowice 4 7 108:95

4. ŻAK Żory 4 6 114:130

5. ISWJ Wisła 4 5 78:98

6. Chrobry Basket Głuchołazy 4 5 76:138

7. Pogoń Ruda Sląska 4 4 40:131

Pogoń Ruda Śląska - Chrobry Basket Głuchołazy   

 11 : 15 (5 : 8, 0 : 2, 4 : 0, 2 : 5)

MKS Czechowice Dziedzice - Chrobry Basket Głu-

chołazy  37 : 12 (12 : 0, 7 : 0, 14 : 4, 4 : 8)

Zagłębie Sosnowiec - Pogoń Ruda Śląska  

 56 :7 (17 : 2, 10 : 0, 14 : 1, 15 : 4)

Kobiety U-12
Finał A

ZAKSA Strzelce Opolskie - Stal Nysa 3:1. Atak ze skrzydła w wykonaniu 
Grzegorza Wójtowicza.

Zdobywca Pucharu Polski - Chemik Police

Liga Śląsko-Opolska K-14                 Koszykówka
Zagłębie Sosnowiec - Chrobry Basket Głuchołazy 
          36 : 58 (13 : 13, 3 : 16, 12 : 16, 8 : 13)

ZAGŁĘBIE SOSNOWIEC: Marta Mielcarz, Marzena Złocińska (3), 
Zofi a Ratajczak (3), Hanna Majchrzak (7), Julia Szafraniec, Nina Mi-
cek (13), Maria Tyszczak, Justyna Adamaszek, Jagoda Stachnik, Ka-
mila Śledź (4), Lena Master, Oliwia Żak (6), trener Michał Batorski.
CHROBRY BASKET GŁUCHOŁAZY: Natalia Jankowska (7), Julia 
Sznajder (2), Karolina Sznajder (2), Natalia Bromblik (6), Lena Ko-
walska (4), Kinga Witek (4), Bianka Michalak (5), Zuzanna Grosicka 
(10), Karolina Marszałek (14), Agnieszka Szczepańska (4), trener Ta-
deusz Widziszowski.

Spotkanie sędziowali: Adam Pyka i Kamil Przeradzki.

    Chrobry Basket Głuchołazy w 
Sosnowcu pokonał lidera Zagłę-

bie 58:36 i praktycznie zapewnił 
sobie mistrzowski. To bardzo 
miła niespodzianka.

    Siatkarki Grupa Azoty Che-
mik Police zdobyły Puchar Pol-
ski. Broniące trofeum Policzan-
ki w fi nałowym meczu pokonały 
Developres SkyRes Rzeszów 3:2.
     Finałowy turniej rozegrany zo-
stał w dniach 7 i 8 marca w Hali 
Nysa. To już trzeci z rzędu fi na-
łowy turniej rozegrany w naszym 
mieście. W Nysie gościliśmy 
cztery zespoły - Grupa Azoty 
Chemik Police, Developres Sky-
Res Rzeszów, DPD Legionovię 

Legionowo oraz MKS San-Pajda 
Jarosław.
    W półfi nałach, rozgrywanych 
niestety przy niemal pustych try-
bunach Chemik Police wygrał 3:0 
z drużyną San-Pajda Jarosław, 
a Developres SkyRes Rzeszów 
także 3:0 wygrał z Legionovią 
Legionowo.
    W fi nale z frekwencją było 
już zdecydowanie lepiej. Pierw-
szą partię fi nałowego spotkania 
ekipa tureckiego trenera Ferha-

ta Akbasa, czyli Chemik Police  
przegrał do 21. Drugiego seta 
Chemik wygrał do 20 i był remis. 
W trzeciej odsłonie lepsze do 19 
były rzeszowianki, które objęły 
prowadzenie w fi nale 2:1. Czwar-
tego seta Chemiczki rozstrzygnę-
ły na swoją korzyść do 23 i o lo-
sach fi nałowej rywalizacji musiał 
zadecydować tie-break.
    Po emocjonującej walce ostat-
niego seta wygrały siatkarki Che-
mika do 13, a decydujący punkt o 
zwycięstwie zdobyła Natalia Mę-
drzyk. To ósmy w historii polic-
kiego klubu Puchar Polski zdo-
byty przez siatkarki Chemika.
    Tytuł MVP fi nałowego tur-
nieju otrzymała zawodniczka 
Chemika Police - Gyselle Sylva. 
W sumie turniej udany, chociaż 
tylko fi nał był godny Pucharu 
Polski.

Półfi nały
San-Pajda Jarosław - Chemik Police
 0 : 3 (16 : 25, 13 : 25, 18 : 25)
Developres SkyRes Rzeszów - Legionovia 
Legionowo 3 : 0 (25 : 21, 26 : 24, 25 : 16)
Finał
Chemik Police - Developres SkyRes Rze-
szów 
 3 : 2 (21 : 25, 25 : 20, 19 : 25, 25 : 23, 15 : 13)

Krzysztof Centner
Największa niespodzianka tegorocznej edycji Pucharu Polski San-Pajda 
Jarosław
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LZS Kępnica na mistrzowskim tronie
XXII Halowe Mistrzostwa w Piłce Nożnej GZ LKS Nysa       Piłka nożna

Mistrz - LZS Kępnica

    Na hali sportowej PWSZ w Ny-
sie odbyły się XXII Halowe Mi-
strzostwa w Piłce Nożnej Gmin-
nego Związku LKS Nysa.
    Turniej został zorganizowany 
przez Zarząd Gminnego Związ-
ku Ludowe Kluby Sportowe 

Nysa, przy współudziale Gminy 
Nysa.
    W turnieju udział wzięło osiem 
drużyn Ludowych Zespołów 
Sportowych reprezentowanych 

przez 61 zawodników i 16 działa-
czy sportowych. W wyniku loso-
wania drużyny podzielone zosta-
ły na dwie grupy eliminacyjne.
    W grupie A walka o pierwsze 
miejsce rozegrała się pomię-
dzy zespołami z Domaszkowic 

i Kopernik. Oba te zespoły po-
konały drużyny z Jędrzychowa i 
Siestrzechowic, a w bezpośred-
nim starciu LZS Koperniki Mo-
rów wysoko 4:1 ograł drużynę z 
Domaszkowic i zapewnił sobie 

udział w wielkim fi nale.
    W grupie B dzielił i rządził ze-
spół z Kępnicy, w którym pierw-
sze skrzypce grał dobrze nam 
wszystkim znany Paweł Lepak. 
Zespół z Kępnicy nie miał naj-
mniejszych problemów z ogra-

niem zespołów z Niwnicy, Sęko-
wic i Białej Nyskiej.
    W małym fi nale, którego staw-
ką było trzecie miejsce w turnie-
ju drużyna LZS Domaszkowice 
zmierzyła się z odwiecznym ry-
walem - LZS-em Niwnica Kon-
radowa. Był to bardzo zacięty i 
emocjonujący mecz, w którym 
nieznacznie lepszy był zespół z 
Domaszkowic.
    W wielkim fi nale już takich 
emocji nie było bowiem LZS 
Kępnica pokonał LZS Koperni-
ki Morów wysoko 4:0.
    W sumie turniej można uznać 
za bardzo udany, bowiem kilka 
spotkań stało na bardzo wyso-
kim poziomie. Z bardzo dobrej 
strony pokazało się też kilku za-
wodników, którzy już niebawem 
mogą trafi ć do dużo mocniej-
szych klubów. 
    Tytuł MVP całego turnie-
ju otrzymał zawodnik drużyny 
LZS Koperniki Morów - Patryk 
Bedinger. Paweł Lepek z LZS 
Kępnica pewnie sięgnął po tytuł 
króla strzelców turnieju. Dariusz 
Smyk z zespołu LZS Domaszko-
wice otrzymał tytuł najlepszego 
bramkarza turnieju. Przyznane 
zostały też wyróżnienia fair play, 
ktre otrzymali najstarsi uczestni-
cy turnieju - Dariusz Anioł (LZS 
Domaszkowice) i Marek Rudnik 
(LZS Niwnica Konradowa).
    Turniej bardzo sprawnie sę-
dziowali - Arkadiusz Przystał i 
Adam Kitajczuk.

Eliminacje
Grupa A

LZS Domaszkowice - LZS Koperniki 

Mistrz - LZS Koperniki Morów

LZS Domaszkowice

LZS Niwnica Konradowa

LZS Sękowice

LZS Jędrzychów

LKS Biała Nyska
Morów 1 : 4
LZS Siestrzechowice - LZS Jędrzy-
chów 2 : 5
LZS Domaszkowice - LZS Siestrze-
chowice 9 : 0
LZS Koperniki Morów - LZS Jędrzy-
chów 4 : 3
LZS Domaszkowice - LZS Jędrzychów 
 6 : 2
LZS Koperniki Morów - LZS Siestrze-
chowice 5 : 0

1. LZS Koperniki Morów 3 9 13:4

2. LZS Domaszkowice 3 6 16:6

3. LZS Jędrzychów 3 3 10:12

4. LZS Siestrzechowice 3 0 2:19

Grupa B
LZS Sękowice - LZS Kępnica 2 : 6
LZS Niwnica Konadowa - LKS Biała 
Nyska 3 : 0
LKS Biała Nyska - LZS Sękowice 
 1 : 3
LZS Kępnica - LZS Niwnica Konrado-
wa 4 : 3
LZS Sękowice - LZS Niwnica Konra-
dowa 0 : 6
LKS Biała Nyska - LZS Kępnica 1 : 6 
 
1. LZS Kępnica 3 9 16:6

Dokończenie na str. 38
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    W dzisiejszym numerze za-
mieszczamy ofi cjalną listę kan-
dydatów XXVI Plebiscytu na 
Najpopularniejszych Sportow-
ców i Trenerów 2019 roku.
    W tym roku w związku z re-
organizacją óswiaty plebiscyt 
podzielony jest na cztery katego-
rie - sportowiec szkół podstawo-
wych, sportowiec młodzieżowiec, 
sportowiec i trener. Od kilku lat 
można głosować tak wypełniając 
kupony zamieszczone w naszym 
tygodniku, jak i poprzez SMS-y.
Głosowanie tradycyjne polega na 
wypełnieniu całego kuponu wpi-
sując w odpowiednie pola numer
przyporządkowany poszczegól-
nej osobie (numery znajdują się 
przy nazwiskach). Podajemy 
przykład: jeśli chcesz zagłosować 
na Julię Burzyńską to w jedno 
z pól oznaczających sportowiec 
szkół podstawowych wpisuje-
my P-001 itd. Kupony wycięte 
z gazety muszą być wypełnione 
w całości, czyli muszą posiadać 
dwanaście numerów (po trzy w 
każdej kategorii), imię i nazwi-
sko nadawcy oraz jego numer te-
lefonu. Tak wypełnione kupony 
prosimy wysyłać do redakcji na 
adres - Redakcja Nowiny Nyskie, 
48-304 Nysa, ul. Prudnicka 3 (I 
piętro). Można też kupony do-
starczać osobiście w godzinach 
8.00-15.00. Termin przysyłania 
kuponów upływa z dniem 30 
marca 2020.
    Głosowanie za pomocą SMS-
ów jest o wiele prostsze, bowiem 
głosujemy tylko na jedną osobę. 
SMS-y należy wysyłać na 

numer telefonu 7148 
wpisując w telefonie - NN. (tutaj 
dużą literkę oznaczającą katego-
rię czyli P, G, M, S, lub T). (tutaj 
trzycyfrowy numer przyporząd-
kowany danej osobie). Przykład 
jeśli głosujemy na Julię Burzyń-
ską w telefon wpisujemy

NN.P.001
    Koszt jednego SMS-a to 1,23 
złotych (razem z VAT).
    Na Bal Mistrzów Sportu zo-
stanie zaproszonych 20 najpo-
pulrniejszych sportowców szkół 
podstawowych, 5 sportowców 
młodzieżowców, 5 sportowców i 
5 trenerów. Punktacja SMS-owa 
4 pkt. za SMS, punktacja na ku-
ponie 1 miejsce 3 pkt, drugie 2 
pkt, trzecie 1 pkt.

Sportowcy Szkół Podstawowych
(rocz. ur. 2005 i młodsi)

Brazylijskie Jiu Jitsu
Julia Burzyńska (P-001), Julia Czepiel 
(P-002), Kinga Czubaszek (P-003), 
Karina Florek (P-004), Kornelia Ka-
pała (P-005), Maja Mudrak (P-006), 
Amelia Pater (P-007), Natalia Pater 
(P-008), Błażej Cholewa (P-009), Kac-
per Chuchla (P-010), Przemysław Czu-
ba (P-011), Stanisław Fugel (P-012), 
Cezary Kilian (P-013), Bartosz Ko-
laszewski (P-014), Maciej Kowalski 
(P-015), Wojciech Ludwa (P-016), 
Fryderyk Parton (P-017), Herbert Par-
ton (P-018), Mikołaj Reguła (P-019), 
Kacper Rybacki (P-020), Jakub To-
czek (P-021)
Gimnastyka sportowa

Julia Dera (P-022), Bianka Drostek 
(P-023), Patrycja Grodzka (P-024), 
Oliwia Gut (P-025), Patrycja Korze-
niowska (P-026), Amelia Kwiatkowska 
(P-027), Oliwia Lisowska (P-028), We-
ronika Olszyńska (P-029), Julia Pulik 
(P-030), Zuzanna Puła (P-031), We-
ronika Raróg (P-032), Wiktoria Ro-
hatyńska (P-033), Hanna Skorupska 
(P-034), Julia Zadrożna (P-035), Maja 
Zamirska (P-036), Alan Białochławek 
(P-037), Wojciech Dumański (P-038), 
Maciej Hoszman (P-039), Karol Jary 
(P-040), Cezary Jaseniuk (P-041), Mi-
chał Lichwa (P-042), Wiktor Lichwa 
(P-043), Bartosz Paluch (P-044), Ra-
fał Pawlak (P-045), Michał Płoskonka 
(P-046), Jakub Raróg (P-047), Jakub 
Sadza (P-048), Szymon Szymański 
(P-049)
Hokej na trawie
Klaudia Dąbrowska (P-050), Magdale-
na Mencel (P-051), Kamila Skoczylas 
(P-052), Emilia Stanisławska (P-053), 
Paulia Teuber (P-054), Magdalena 
Węgrzynek (P-055), Dawid Cielec-
ki (P-056), Bartłomiej Kaszowski 
(P-057), Sebastian Kaszowski (P-058), 
Oliwier Kuriański (P-059), Michał 
Majchrzak (P-060), Cyprian Mamak 
(P-061), Marcin Milczarek (P-062), 
Wiktor Murawski (P-063), Jacek 
Musiolik (P-064), Krystian Ociepka 
(P-065), Karol Połata (P-066), Daniel 
Stojanowski (P-067), Szymon Suprow-
ski (P-068), Jan Tarasek (P-069), Ma-
teusz Wawrejko (P-070), Julian Zając 
(P-071), Kamil Zima (P-072)
Karate
Eva Richard (P-390), Bartłomiej Baj-
car (P-391), Krzysztof Bajcar (P-392), 
Adam Chudy (P-393), Maksymilian 
Ciepiela (P-394), Marcel Kowalik 
(P-395), Alan Krafczyk (P-073), Do-
minik Kubiaczek (P-396), Denis Pyka 
(P-397), Thomas Richard (P-398), 
Bartłomiej Zabiegała (P-074), Bartosz 
Zamojski (P-075), Aleksandra Rajew-
ska (P-399)
Kickboxing
Kalina Kierpacz (P-076), Oliwia Ko-
zubska (P-077), Hubert Orłowski 
(P-078)
Koszykówka
Natalia Alasińska (P-079), Natalia 
Bromblik (P-080), Olimpia Buchczyk 
(P-081), Wiktoria Danicka (P-082), 
Marta Dąbrowska (P-083), Jenifer 
Domagalska (P-084), Laura Domań-
ska (P-085), Paulina Gąsiorek (P-086), 
Natalia Gola (P-087), Milena Graca 
(P-088), Julia Gracz (P-089), Zuzan-
na Grosicka (P-090), Zuzanna Hoc 
(P-091), Aleksandra Iżycka (P-092), 
Aleksandra Janicka (P-093), Agnieszka 
Jankowska (P-094), Natalia Jankowska 
(P-095), Martyna Kanarska (P-096), 
Oliwia Kanarska (P-097), Karolina 
Kania (P-098), Wiktoria Kot (P-099), 
Julia Kowalska (P-100), Lena Kowal-
ska (P-101), Monika Lewtak (P-102), 
Karolina Marszałek (P-103), Bianka 
Michalak (P-104), Malwina Mytnik 
(P-105), Nikola Nycz  (P-106), Otylia 
Oraczewska (P-107), Aleksandra Pabiś 
(P-108), Zofi a Paliga (P-109), Maja Pi-
larska (P-110), Pola Popowicz (P-111), 
Emilia Rajca (P-112), Anna Rychlew-
ska (P-113), Maja Stajak (P-114), Ame-
lia Szastak (P-115), Agnieszka Szcze-
pańska (P-116), Julia Sznajder (P-117), 
Karolina Sznajder (P-118), Hanna Wa-
sylewicz (P-119), Kinga Witek (P-120), 
Zuzanna Zych (P-121), Jakub Bartków 
(P-122), Łukasz Chodaniecki (P-123), 
Patryk Czop (P-124), Tomasz Dressler 
(P-125), Kamil Dulski (P-126), Rafał 
Dutkiewicz (P-127), Daniel Gerula 
(P-128), Kamil Gurgul (P-129), Igor 
Jarocki (P-130), Filip Jedynak (P-131), 
Przemysław Kochanek (P-132), Jakub 
Król (P-133), Tomasz Lis (P-134), 
Konrad Litwin (P-135), Kacper Litwi-
nowicz (P-136), Piotr Lupzik (P-137), 
Karol Łakis (P-138), Kacper Łaszew-
ski (P-139), Wojciech Marzec (P-140), 
Marcel Mazur (P-141), Marcin Mi-
klaszewski (P-142), Mateusz Nieckarz 

(P-143), Kacper Pieniacha (P-144), 
Antoni Piwowarczyk (P-145), Ryszard 
Przybylski (P-146), Krzysztof Rynkie-
wicz (P-147), Dominik Sołtys (P-148), 
Adam Strachowski (P-149), Jakub 
Wajman (P-150), Mateusz Walkowicz 
(P-151), Adam Wiśniewski-Pęzioł 
(P-152), Marcin Wójcik (P-153), Kamil 
Zaczyk (P-154)
Lekkoatletyka
Lena Brzezicka (P-155), Magdalena 
Buczkowska (P-156), Marta Buczkow-
ska (P-157), Agnieszka Cieleń (P-158), 
Aleksandra Cieleń (P-159), Wiktoria 
Gałuszka (P-160), Barbara Huzar 
(P-161), Hanna Kamienik (P-162), 
Karolina Klecza (P-163), Wiktoria 
Kodlewicz (P-164), Amelia Krysiak 
(P-165), Martyna Maciuszek (P-166), 
Aleksandra Malara (P-167), Ame-
lia Narkielon (P-168), Kinga Różak 
(P-169), Julia Rybicka (P-170), Blanka 
Stanisławczyk (P-171), Nikola Szer-
szeń (P-172), Emilia Śliwińska (P-173), 
Zuzanna Woźniczka (P-174), Pauli-
na Zagwocka (P-175), Patryk Faltyn 
(P-176), Wojciech Kołodziej (P-177), 
Krzysztof Pawlik (P-178), Jan Przy-
stał (P-179), Adam Rydlewski (P-180), 
Dominik Rydlewski (P-181), Filip Sko-
czeń (P-182), Kacper Szóstka (P-183), 
Adam Tarnowski (P-184), Jakub Wil-
man (P-185)
Łucznictwo
Gabriela Czechowska (P-186), Wikto-
ria Powądra (P-187), Daniel Zadrożny 
(P-188), Alicja Żółtowska (P-189)
Piłka nożna
Karolina Badowska (P-190), Zofi a 
Chomyn (P-191), Karol Czajkowski 
(P-192), Magdalena Kubacka (P-193), 
Julia Naumowicz (P-194), Blanka Stani-
sławczyk (P-195), Piotr Banaś (P-196), 
Mateusz Bandurowski (P-197), Tobiasz 
Bandurowski (P-198), Kacper Bednar-
czyk (P-199), Marcel Błoch (P-200), 
Karol Borys (P-201), Filip Braniew-
ski (P-202), Kewin Chwastyk (P-203), 
Szymon Dąbrowski (P-204), Jakub 
Dołęga (P-205), Oskar Dudek (P-206), 
Franciszek Dunat (P-207), Wojciech 
Durejko (P-208), Mateusz Dzierżak 
(P-209), Dawid Dziony (P-210), Piotr 
Elmer (P-211), Jakub Gabryliszyn 
(P-399), Rafał Gaweł (P-212), Oskar 
Gdula (P-213), Adam Grenda (P-214), 
Jakub Gromuł (P-215), Łukasz Gutow-
ski (P-216), Filip Jurkowski (P-217), 
Szymon Kaczmarczyk (P-218), Filip 
Kasica (P-219), Tymoteusz Kasprzak 
(P-220), Karol Kinal (P-221), Krystian 
Kocoń (P-222), Krzysztof Kownacki 
(P-223), Błażej Krupiński (P-224), 
Oskar Kubicz (P-225), Tymoteusz 
Kulpa (P-226), Hubert Kulpa (P-227), 
Fabian Laskowski (P-228), Oliwier 
Lechowicz (P-229), Paweł Lichoń 
(P-230), Błażej Maciaszek (P-231), 
Wiktor Maj (P-232), Oliwer Majcher 
(P-233), Olaf Majerski (P-234), Jakub 
Masternak (P-235), Norbert Matyja-
sik (P-400), Szymon Mierzwa (P-236), 
Aleksander Miłaszewicz (P-237), Mi-
chał Mrozek (P-238), Maciej Murach 
(P-239), Mateusz Murawski (P-240), 
Przemysław Należny (P-241), Tymote-
usz Należny (P-242), Maksymilian Na-
stasowski (P-243), Tomasz Nieszwiec 
(P-244), Krzysztof Nosal (P-245), 
Kacper Ogiński (P-246), Daniel Pa-
cławski (P-247), Franciszek Pamuła 
(P-248), Konrad Parkitny (P-249), Se-
bastian Pater (P-250), Bartosz Piętoń 
(P-251), Aleksander Pogwizd (P-252), 
Marcel Pross (P-253), Szymon Renkas 
(P-254), Maciej Rosiek (P-255), Maciej 
Rożniatowski (P-256), Antoni Salach-
na (P-257), Andrzej Serafi n (P-258), 
Jakub Seremet (P-259), Patryk Seretny 
(P-260), Kamil Skalski (P-261), Oskar 
Skirzewski (P-262), Jakub Sobolewski 
(P-263), Wojciech Spyrka (P-264), An-
drzej Studencki (P-265), Michał Sur-
ma (P-266), Bartosz Szałacki (P-267), 
Michał Szczotka (P-268), Błażej Sze-
ląg (P-269), Marcel Szeląg (P-270), 
Łukasz Szulikowski (P-271), Patryk 
Świtała (P-272), Franciszek Terlec-

ki (P-273), Dawid Tkaczuk (P-274), 
Franciszek Tokarski (P-275), Mate-
usz Wajdzik (P-276), Maciej Wilman 
(P-277), Michał Zarzycki (P-278), Cy-
prian Zwardoń (P-279), Antoni Żółtak 
(P-280)
Piłka ręczna
Emilia Budnik (P-281), Dominika Cza-
ja (P-282), Julia Czepiel (P-283), Kinga 
Gryba (P-284), Julia Kendik (P-285), 
Natalia Krzak (P-286), Małgorzata 
Maciejewska (P-287), Natalia Mazur 
(P-288), Wiktoria Pająk (P-289), Oli-
wia Piechocka (P-290), Oliwia Pło-
skonka (P-291), Wiktoria Siemieniec 
(P-292), Laura Smoleń (P-293), Mał-
gorzata Szindler (P-294), Julia Worek 
(P-295), Nikola Biela (P-296), Kamila 
Copiak (P-297), Klaudia Czaja (P-298), 
Nikola Duda (P-299), Lena Dziuba 
(P-300), Nadia Dziuba (P-301), Han-
na Kalicińska (P-302), Wiktoria Le-
ipelt (P-303), Klaudia Olecha (P-304), 
Zuzanna Pac (P-305), Marta Pater 
(P-306), Julia Puszczewicz (P-307), 
Katarzyna Strzelczyk (P-308), Mar-
tyna Sukiennik (P-309), Amelia Syta 
(P-310), Blanka Wierzbińska (P-311), 
Marta Zielińska (P-312)
Siatkówka
Roksana Aleksiewicz (P-313), Da-
ria Chmura (P-314), Martyna Cygan 
(P-315), Karolina Jaszczyszyn (P-316), 
Katarzyna Jaszczyszyn (P-317), San-
dra Jeżowska (P-318), Zuzanna Kapu-
ścik (P-319), Alicja Krusiec (P-320), 
Jagoda Lis (P-321), Kalina Orlińska 
(P-322), Weronika Pisarczyk (P-323), 
Aleksandra Popiel (P-324), Nina Sło-
bodzian (P-325), Klaudia Tarasek 
(P-326), Nikola Wodzińska (P-327)
Strzelectwo
Aleksandra Biga (P-328)
Szachy
Emilia Pietrzak (P-329), Natalia Pie-
trzak (P-330), Dominik Czak (P-331), 
Wiktor Galla (P-332), Jakub Nowacki 
(P-333), Mateusz Rząsa (P-334), Ka-
jetan Skirzewski (P-335), Mikołaj Ski-
rzewski (P-336)
Taekwondo
Michał Anioł (P-337), Zuzanna Anioł 
(P-338), Adam Jaseniuk (P-339), 
Krzysztof Waszak (P-340), Jagoda Ku-
raś (P-341)
Taniec sportowy
Nadia Głębocka (P-342), Natalia Gryń 
(P-343), Wiktoria Grzegorek (P-344), 
Maja Kłakowicz (P-345), Natalia Ko-
walska (P-346), Zuzanna Król (P-347), 
Oliwia Kruk (P-348), Emilia Kubica 
(P-349), Emilia Mozol (P-350), Marta 
Opałka (P-351), Pola Pater (P-352), 
Aleksandra Szostak (P-353), Emilia 
Szulc (P-354), Hanna Wyporowicz 
(P-355), Hanna Zahuta (P-356)
Tenis stołowy
Amelia Gargol (P-357), Wiktoria 
Gargol (P-358), Karolina Lasman 
(P-359), Małgorzata Pacan (P-360), 
Amelia Perzyna (P-361), Aleksan-
dra Romanowska (P-362), Magda-
lena Romanowska (P-363), Mateusz 
Adaszyński (P-364), Michał Bagiński 
(P-365), Konrad Bielecki (P-366), Ka-
mil Cichoński (P-367), Leon Ciesielski 
(P-368), Wojciech Dołęgowski (P-369), 
Szymon Kołtun (P-370), Leon Kraw-
czyk (P-371), Jakub Kurowski (P-372), 
Karol Ramza (P-373), Szymon Ro-
goziński (P-374), Paweł Romanowski 
(P-375), Kacper Sewielski (P-376), Mi-
chał Szandarowski (P-377)
Żeglarstwo
Anna Chrobak (P-378), Karolina Jało-
szyńska (P-379), Partycja Jałoszyńska 
(P-380), Natalia Kulawiak (P-381), 
Julia Nosal (P-382), Zofi a Prędki 
(P-383), Mateusz Chrobak (P-384), 
Michał Kaczmarek (P-385), Kacper 
Kulawiak (P-386), Kacper Michalski 
(P-387), Marcel Skubański (P-388), 
Michał Szota (P-389)

Sportowcy Młodzieżowcy
(rocz. ur. 2000-2004)

Brazylijskie Jiu Jitsu
Karolina Chmiel (M-001), Klaudia 
Kolan (M-002), Julia Pater (M-003), 
Angelika Stec (M-004)
CrossFit
Kamil Wilczek (M-092)
Gimnastyka sportowa
Magdalena Czernal (M-005), Amelia 
Pawelec (M-006), Liliana Skonieczna 

(M-007), Łukasz Antosiak (M-008), 
Jakub Jurgo (M-009), Filip Wroński 
(M-010), Patryk Siamro (M-011)
Hokej na trawie
Damian Skiba (M-012)
Karate
Michał Zamojski (M-013), Michał 
Rajkowski (M-194)
Kickboxing
Ewelina Fit (M-014), Igor Polak 
(M-015), Aleksy Tajduś (M-016), Ja-
kub Talarczyk (M-017)
Kolarstwo
Martyna Wierna (M-193)
Koszykówka
Daria Gajos (M-018), Martyna Gan-
dziarowska (M-019), Julia Jurek 
(M-020), Beata Madej (M-021), Zu-
zanna Paliga (M-022), Amelia Wiktor-
ska (M-023), Victoria Zebzda (M-024), 
Jan Karaim (M-025), Maciej Miłun 
(M-026), Michał Sojka (M-027)
Lekkoatletyka
Nina Barcik (M-028), Natalia Bent-
ka (M-029), Dominika Brodziak 
(M-030), Agata Chudy (M-031), Julia 
Chudy (M-032), Agnieszka Dudek 
(M-033), Katarzyna Dyl (M-034), 
Kamila Gach (M-035), Emilia Hoc 
(M-036), Aleksandra Janusz (M-037), 
Natalia Kołodziej (M-038), Nata-
lia Korenda (M-039), Anna Koszyk 
(M-040), Klaudia Kronburg (M-041), 
Izabela Maćków (M-042), Wiktoria 
Niewiedział (M-043), Marta Nowotna 
(M-044), Nikola Pabjanek (M-045), 
Daria Schneider (M-046), Klaudia 
Suszczyńska (M-047), Karolina Szel-
wach (M-048), Martyna Tarnow-
ska (M-049), Anna Uchmanowicz 
(M-050), Weronika Wilk (M-051), Ja-
kub Adamczyk (M-052), Jakub Cieleń 
(M-053), Jakub Cyunel (M-054), Se-
bastian Dyl (M-055), Gracjan Figura 
(M-056), Kacper Fundeła (M-057), 
Nikolas Grinberg (M-058), Karol 
Grubiak (M-059), Piotr Królikiewicz 
(M-060), Przemysław Kurek (M-061), 
Julian Ludwig (M-062), Dominik Mo-
tyka (M-063), Jakub Nalepa (M-064), 
Daniel Nowak (M-065), Radosław 
Pawlik (M-066), Daniel Posypenko 
(M-067), Szymon Rębisz (M-068), 
Michael Rogożyński (P-069), Maciej 
Ryszewski (M-070), Jarosław Sadow-
ski (M-071), Michał Stadnik (M-072), 
Michał Wanicki (M-073)
Łucznictwo
Maja Borkowska (M-074), Emilia 
Gancarz (M-075), Karolina Naciasta 
(M-076), Julia Pach (M-077), Katarzy-
na Pawluk (M-078), Agnieszka Świtała 
(M-079)
Piłka nożna
Julia Barcik (M-080), Kamila Gancarz 
(M-081), Amelia Kmiecik (M-082), 
Klaudia Kmiecik (M-083), Karolina 
Pajor (M-084), Katarzyna Ścisłowska 
(M-085), Tomasz Ból (M-086), Da-
mian Buńko (M-087), Kamil Czujow-
ski (M-088), Paweł Dec (M-089), Kac-
per Duda (M-090), Wiktor Gadzina 
(M-091), Kacper Godlewski (M-192), 
Dejwid Jackowski (M-093), Maciej Ja-
kubów (M-094), Filip John (M-095), 
Jakub Kamienik (M-096), Tomasz 
Katan (M-097), Grzegorz Kłakowicz 
(M-098), Paweł Kmiecik (M-099), Ja-
kub Kocuba (M-100), Mateusz Krzyż 
(M-101), Nikodem Kud (M-102), Ju-
lian Młyńczak (M-103), Miłosz Mo-
skal (M-104), Tymoteusz Nawrocki 
(M-105), Miłosz Pik (M-106), Jakub 
Podoluk (M-107), Jakub Psarski 
(M-108), Piotr Puda (M-109), Grze-
gorz Robak (M-110), Dominik Sikora 
(M-111), Krzysztof Szober (M-112), 
Maciej Szotek (M-113), Gracjan Śle-
ziak (M-114), Łukasz Świrk (M-115), 
Jacek Urbanek (M-116), Rafał Woje-
woda (M-117), Jakub Zygoń (M-118)
Piłka ręczna
Kamila Banasiak (M-119), Maja Bziuk 
(M-120), Amelia Czerniec (M-121), 
Wiktoria Dyrek (M-122), Paulina 
Hucaluk (M-123), Aleksandra Kilian 
(M-124), Angelika Kulak (M-125), 
Klaudia Wach (M-126), Daria Lorenc 
(M-127), Laura Zabrzeńska (M-128), 
Agata Zawaryńska (M-129), Maja Zie-
lonka (M-130)
Siatkówka

Nie zmarnuj swojego głosu

Dokończenie na str. 39
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1. Polonia Nysa 16 46 54:10

2. Po-Ra-Wie Większyce 16 36 36:14

3. Małapanew Ozimek 16 34 44:20

4. Unia Krapkowice 16 33 37:20

5. Agroplon Głuszyna 16 32 39:14

6. Polonia Głubczyce 16 29 47:26

7. MKS Gogolin 16 29 23:25

8. Chemik Kędzierzyn-Koźle 16 26 24:23

9. Skalnik Gracze 16 23 28:27

10. Piast Strzelce Opolskie 16 19 25:37

11. GKS Głuchołazy 16 18 26:39

12. Swornica Czarnowąsy 16 11 15:36

13. Start Namysłów 16 10 10:38

14. Pogoń Prudnik 16 9 16:52

15. LZS Skorogoszcz 16 8 20:40

16. OKS Olesno 16 8 20:43

OKS Olesno - Start Namysłów 2 : 1

Małapanew Ozimek - Polonia Nysa 2 : 2

Swornica Czarnowąsy - Pogoń Prudnik 1 : 1

Polonia Głubczyce - GKS Głuchołazy 3 : 1

MKS Gogolin - Skalnik Gracze 1 : 1

Unia Krapkowice - LZS Skorogoszcz 3 : 0

Agroplon Głuszyna - Chemik Kędzierzyn-Koźle

 1 : 2

Piast Strzelce Opolskie - Po-Ra-Wie Większyce

 0 : 3

IV liga

1. LZS Walce 16 39 37:13

2. Fortuna Głogówek 16 34 45:20

3. 1 FC Chronstau Chrząstowice 16 33 46:27

4. LKS Ujazd 16 32 38:19

5. Naprzód Ujazd Niezdrowice 16 30 35:26

6. LZS Racławiczki 16 24 43:39

7. Sparta Paczków 16 22 33:33

8. Czarni Otmuchów 16 22 24:29

9. Sokół Niemodlin 16 21 35:32

10. Korona Krępna 16 21 33:31

11. KS Twardawa 16 21 29:34

12. GLKS Włókniarz Kietrz 16 20 32:39

13. Naprzód Jemielnica 16 14 25:39

14. Start Bogdanowice 16 14 37:54

15. Victoria Cisek 16 10 23:44

16. LZS Piotrówka 16 10 20:56

Victoria Cisek - LZS Walce 1 : 3

GLKS Włókniarz Kietrz - KS Twardawa 1 : 1

Sokół Niemodlin - Naprzód Jemielnica 1 : 1

Czarni Otmuchów - Naprzód Ujazd Niezdrowice

 1 : 2

LKS Ujazd - Sparta Paczków 1 : 1

Korona Krępna - Start Bogdanowice 3 : 1

LZS Piotrówka - Fortuna Głogówek 0 : 9

1 FC Chronstau Chrząstowice - LZS Racławiczki

 0 : 1

Liga okręgowa II

17

15

7
2

2

Przemysław Pławiak (1 FC Chronstau 
Chrząstowice)

Paweł Magier (Czarni Otmuchów)

Konrad Muzyk (GLKS Włókniarz Kietrz), 
Denis Fiertel (KS Twardawa)

Piotr Gorczyca (Skalnik Gracze), Michał 
Konieczny (OKS Olesno), Patryk Paczulla 
(Chemik Kędzierzyn-Koźle), Miłosz Reisch 
(Agroplon Głuszyna), Luiz Canabarro Du-
arte Junior (Swornica Czarnowąsy)

Piotr Jamuła (Polonia Głubczyce)

2

Kamil Błach (Start Namysłów), Jacek Jane-
czek (LZS Skorogoszcz)

1. Polonia Nysa 1 3 3:0

1. Start Namysłów 1 3 3:0

3. Hattrick Głuchołazy 1 3 3:1

4. Stal Brzeg 1 3 2:1

5. Piast Strzelce Opolskie 1 0 1:2

6. MKS Kluczbork 1 0 1:3

7. OKS Olesno 1 0 0:3

7. Pomologia Prószków 1 0 0:3

Polonia Nysa - Pomologia Prószków 3 : 0

Stal Brzeg - Piast Strzelce Opolskie 2 : 1

MKS Kluczbork - Hattrick Głuchołazy 1 : 3

Start Namysłów - OKS Olesno 3 : 0

Opolska Liga 
Juniorów Młodszych

1
9

Piotr Gorczyca (Skalnik Gracze), Luiz Ca-
nabarro Duarte Junior (Swornica Czarno-
wąsy)

19

Adam Setla (Polonia Nysa)

Adam Setla 
(Polonia Nysa)

Jacek Kopek (Start Bogdanowice), Mateusz 
Machoń (KS Twardawa), Ryszard Remień 
(KS Twardawa)

Fleszem po piłkarskich boiskach

I liga kobiet

1. AZS UE II Wrocław 15 24 101:49

2. JKTS Jastrzębie Zdrój 15 22 90:60

3. PWSZ Zamość 15 19 80:70

4. AZS Politechnika Rzeszów 15 17 85:65

5. Bronowianka II Kraków 15 16 68:82

6. Skarbek Tarnowskie Góry 14 15 73:67

7. Cukrownik Chybie 15 12 73:77

8. Gorce Nowy Targ 15 11 68:82

9. IKTS Broń Radom 15 8 58:92

10. AZS PWSZ Nysa 14 4 44:96

AZS UE II Wrocław - MKS Lucrum Skarbek Tar-

nowskie Góry 5 : 5

AZS PWSZ Nysa - Cukrownik Chybie 1 : 9

Gorce Nowy Targ - Bronowianka II Kraków 7 : 3

JKTS Jastrzębie Zdrój - IKTS Broń Radom 7 : 3

IV liga

MKS Gogolin - Skalnik Gracze                      1 : 1 (0 : 0)
   0 : 1 Dawid Dulski  56. min
   1 : 1 Denis Kipka  82. min

MKS GOGOLIN: Artur Bikowski, Wiktor Gebauer, Sebastian Wa-
cław, Filip Szampera, Michał Błoński (od 75. min Martin Jaszkowic), 
Tymoteusz Mizielski, Denis Kipka, Alan Nowak (od 46. min Bartosz 
Kaczmarek), Adam Mrosek, Łukasz Szydłowski (od 69. min Damian 
Mikołajczyk), Mateusz Wróbel (od 81. min Robert Bednarz), trener 
Adrian Pajączkowski.
SKALNIK GRACZE: Grzegorz Czarnecki, Michał Kramczyński (od 
46. min Denis Fogel), Dominik Kuboń, Szymon Setlak (od 81. min 
Jakub Krej), Jakub Smok (od 75. min Zygmunt Bąk), Marcel Ogro-
dowczyk, Jarosław Chodorski, Dawid Dulski, Grzegorz Maryszczak, 
Robert Mączyński, Radosław Parada, trener Tomasz Rak.

Żółte kartki otrzymali: Michał Kramczyński (SG) - 9. min, Szymon 
Setlak (SG) - 29. min, Marcel Ogrodowczyk (SG) - 34. min, Jarosław 
Chodorski (SG) - 52. min, Łukasz Szydłowski (G) - 67. min, Filip 
Szampera (G) - 90. min, Adam Mrosek (G) - 90. min, Dawid Stasch 
(G) - 90+2. min..

Liga okręgowa

Czarni Otmuchów - Naprzód Ujazd Niezdrowice    
         1 : 2 (0 : 1)
   0 : 1 Krzysztof Szady  8. min
   0 : 2 Tomasz Knopik  52. min
   1 : 2 Krzysztof Kulak  90+1. min

CZARNI OTMUCHÓW: Michał Kabała, Emil Kołodziejczyk, Woj-
ciech Kilian, Damian Juras, Przemysław Kubicz (od 46. min Krzysztof 
Kulak), Dominik Trzaska, Marcin Minkowicz (od 46. min Grzegorz 
Kawa), Patryk Pacławski, Tomasz Ból, Michał Bochniarz, Tomasz 
Katan (od 46. min Marek Samiec), trener Wojciech Fułat.
NAPRZÓD UJAZD NIEZDROWICE: Marian Wiatrowski, Rafał 
Broncel, Krzysztof Szady, Łukasz Mętel, Tomasz Knopik, Mateusz 
Malcherek, Tomasz Malcherek, Wojciech Plucik, Krzysztof Reichert, 
Łukasz Wielgan (od 90+2. min ), Damian Wientzek, trener Tomasz 
Malcherek.

Żółte kartki otrzymali: Łukasz Mętel (NUN) - 55. min, Damian Ju-
ras (CO) - 56. min, Wojciech Kilian (CO) - 70. min, Tomasz Knopik 
(NUN) - 75. min, Wojciech Plucik (NUN) - 90+2. min.

LZS Kępnica na mistrzowskim tronie
XXII Halowe Mistrzostwa w Piłce Nożnej GZ LKS Nysa       Piłka nożna

2. LZS Niwnica Konradowa 3 6 12:4

3. LZS Sękowice 3 3 5:13

4. LKS Biała Nyska 3 0 2:12

Mecz o III miejsce
LZS Domaszkowice - LZS Niwnica 
Konradowa 4 : 3

Finał
LZS Kępnica - LZS Koperniki Morów   
 4 : 0

Ostateczna kolejność:
1. LZS Kępnica
(Łukasz Jankowicz, Dominik Kowal-
czyk, Dawid Kwaśnik, Paweł Lepak, 
Michał Smerecki, Daniel Kwaśnik, Jan 
Bil, Bartosz Wandas)
2. LZS Koperniki Morów
(Łukasz Martynowicz, Dawid Błachut, 
Patryk Bedinger, Sebastian Byrtek, 

LZS Siestrzechowice

Piotr Adamski, Dawid Szczepaniak, 
Przemysław Kazanowski, Patryk Pfe-
ifer)

3. LZS Domaszkowice
(Dariusz Smyk, Łukasz Dudziak, Pa-

tryk Zalewski, Michał Wiliński, Mate-
usz Gąsiorek, Wojciech Hanuszewski, 
Dominik Mac, Kamil Czenczek)

4. LZS Niwnica Konradowa
(Wojciech Guzowski, Paweł Gurbisz, 
Andrzej Lelek, Paweł Łysy, Dariusz 
Anioł, Wojciech Jakubowski, Bartosz 
Turkiewicz, Tomasz Wójtowicz)
5. LZS Sękowice
(Dawid Wawrzkiewicz, Jakub Rybka, 
Wojciech Cajt, Robert Piwowar, Da-
mian Grochowiecki, Marek Rudnik)
6. LZS Jędrzychów
(Wojciech Gumulak, Dawid Wajzer, 
Łukasz Kimla, Michał Janeczek, Ma-
riusz Wilman, Marcin Żeliszewski, Pa-
tryk Mikołajczyk, Łukasz Matysiok)
7. LKS Biała Nyska
(Tomasz Lewandowski, Piotr Haj-
das, Przemysław Hałat, Artur Wajs, 
Krzysztof Stankiewicz, Grzegorz Uga-
renko, Mateusz Popardowski, Rado-
sław Zarzycki)
8. LZS Siestrzechowice
(Mateusz Olesiak, Tomasz Rabenda, 
Dariusz Kłakowicz, Mariusz Kłako-
wicz, Dawid Pawlik, Adam Rystwej, 
Adam Biedroń, Sebastian Baczyński)

Krzysztof Centner

    Nie udało się siatkarzom AZS 
PWSZ Nysa awansować do fi na-
łowego turnieju Mistrzostw Pol-
ski Juniorów.
    W Warszawie spotkały się czte-
ry zespoły - Energetyk Poznań, 
AZS PWSZ Nysa, AZS UWM 
Olsztyn i MOS Wola Warsza-
wa. W swoim pierwszym meczu 
nyscy akademicy zmierzyli się z 
gospodarzem turnieju - MOS-
em Wola Warszawa i przegrali 
ten mecz wysoko 0:3. W drugim 
swoim meczu przegrali po walce 
z drużyną z Olsztyna i praktycz-
nie stracili szansę na grę w wiel-
kim fi nale. Na pocieszenie nasz 
zespół wygrał swój ostatni mecz 
z Energetykiem Poznań, ale to 
było za mało, żeby awansować do 
fi nałowej ósemki. Skończyło się 
na ostatnim czwartym miejscu, 
ale trudno było oczekiwać cze-
goś więcej.

MOS Wola Warszawa - AZS PWSZ Nysa 
 3 : 0 (25 : 15, 25 : 7, 25 : 9)

Akademicy pożegnali się z rozgrywkami
Mistrzostwa Polski Juniorów         Siatkówka

Energetyk Poznań - AZS UWM Olsztyn 
 3 : 0 (25 : 23, 25 : 22, 25 : 23)
AZS PWSZ Nysa - AZS UWM Olsztyn  
 1 : 3 (22 : 25, 25 : 17, 14 : 25, 23 : 25)
MOS Wola Warszawa - Energetyk Poznań 
3 : 2 (17 : 25, 25 : 12, 19 : 25, 26 : 24, 18 : 16)
Energetyk Poznań - AZS PWSZ Nysa 
 2 : 3 (25 : 19, 22 : 25, 23 : 25, 25 : 18, 10 : 15)
AZS UWM Olsztyn - MOS Wola Warszawa  
 3 : 2 (25 : 21, 23 : 25, 15 : 25, 25 : 23, 15 : 10)

1. MOS Wola Warszawa 3 5 8:5
2. AZS UWM Olsztyn 3 5 6:6
3. Energetyk Poznań 3 4 7:6
4. AZS PWSZ Nysa 3 4 4:8

IV liga

Małapanew Ozimek - Polonia Nysa               2 : 2 (1 : 0)
   1 : 0 Patryk Wojtasik  43. min (karny)
   1 : 1 Adam Setla  78. min
   2 : 1 Kacper Kamiński  81. min
   2 : 2 Adam Setla  85. min (karny)

MAŁAPANEW OZIMEK: Wojciech Noga, Piotr Przezak, Krzysz-
tof Kwiatkowski, Rafał Atroszko, Michael Komor (od 77. min Bruno 
Gos), Bartosz Grześkiewicz (od 87. min Michał Bienias), Tomasz Su-
checki, Patryk Sowiński (od 63. min Krystian Gawlik), Kacper Ka-
miński, Patryk Wojtasik, Sebastian Kuchta (od 46. min Konrad Gór-
niaszek), trener Dariusz Kaniuka.
POLONIA NYSA: Piotr Kowalczyk, Jacek Lenartowicz, Kacper Fe-
dorowicz, Michał Czabanowski, Daniel Golus, Kacper Izydorczyk, 
Łukasz Chodyga (od 60. min Rafał Bobiński), Alan Majerski, Ble 
Dro Narcisse (od 75. min Maciej Pisula), Mateusz Pałach (od 60. min 
Nurudeen Marcelo Oladajo), Kacper Duda (od 46. min Adam Setla), 
trener Arkadiusz Bator.

Polonia Nysa

Dokończenie ze str. 36
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Paulina Buława (M-131), Julia Dudek 
(M-132), Wiktoria Galik (M-133), Jan 
Gorczyński (M-134), Olga Grochalska 
(M-135), Wiktoria Gruszka (M-136), 
Wiktoria Hatala (M-137), Kaja Kła-
dów (M-138), Dominik Kramczyński 
(P-139), Aleksandra Miłek (M-140), 
Klaudia Tokarczyk (M-141), Szymon 
Albrycht (M-142), Tomasz Chudziń-
ski (M-143), Jakub Chwastyk (M-144), 
Wojciech Duran (P-145), Dawid Ja-
nik (M-146), Mateusz Janik (M-147), 
Dominik Kluz (M-148), Dominik 
Kubacki (M-149), Szymon Łojko 
(M-150), Oliwier Łuka (M-151), Da-
niel Ochrymczuk (M-152), Dominik 
Odwrot (M-153), Filip Pęcherczyk 
(M-154), Grzegorz Sobkowicz (M-155), 
Oskar Spychała (M-156), Oskar Sta-
nek (M-157), Dominik Stanisławski 
(M-158), Jakub Szafrański (M-159), 
Jakub Tracz (M-160), Tymoteusz Wal-
czak (M-161), Simon Wałach (M-162), 
Jakub Wąsowicz (M-163), Daniel Wę-
grzyn (M-164), Alan Wolak (M-165), 
Adam Zabłotni (M-166), Mateusz Za-
jąc (M-167), Dominik Zych (M-168)
Strzelectwo
Weronika Dominowska (M-169), Kac-
per Grusza (M-170), Filip Janoszek 
(M-171), Paweł Janoszek (M-172)
Szachy
Karol Grubiak (M-173), Paweł Kocierz 
(M-174), Michał Rząsa (M-175), Kon-
rad Szwec (M-176)
Taekwondo
Michał Sobol (M-177)
Taniec Sportowy
Maja Dumańska (M-178), Julia 
Frankowicz (M-179), Nikola Huczek 
(M-180), Ada Job (M-181), Martyna 
Kołaciak (M-182), Wiktoria Konopka 
(M-183), Matylda Kuźniak (M-184), 
Patrycja Ryszka (M-185), Anna Wyso-
pal (M-186)
Tenis stołowy
Bartłomiej Dołęgowski (M-187), Ma-
teusz Misz (M-188), Michał Olczyk 
(M-189), Bartosz Sulikowski (M-190)
Żeglarstwo
Paweł Szota (M-191)

Sportowcy
(rocz. ur. 1999 i starsi)

Armwrestling
Patryk Bugaj (S-001)
Brazylijskie Jiu Jitsu
Krzysztof Hamerski (P-002), Piotr 
Skrętowicz (P-003)
Brydż sportowy
Ewa Skrzyniarz (S-004), Stanisław 
Graboń (S-005), Grzegorz Kostrzewa 
(S-006), Andrzej Lamla (S-007), Jerzy 
Marszałkowski (S-008), Leon Mucha 
(S-009), Maciej Podgórny (S-010), Jan 
Wajman (S-011), Jerzy Zawór (S-012)
Hokej na trawie
Amelia Katerla (S-013), Dominika 
Nowicka (S-014), Marlena Rybacha 
(S-015), Magdalena Zagajska (S-016)
Karate
Adam Bułka (S-201), Stanisław Kier-
pacz (S-202), Adrian Kowalski (S-017), 
Waldemar Pikor (S-203), Cezary Pryga 
(S-204), Grzegorz Worach (S-205)
Kolarstwo
Paweł Franczak (S-018), Krzysztof 
Maksel (S-019)
Koszykówka
Marlena Deko (S-020), Klaudia Ku-
charska (S-021), Marta Kulak (S-022), 
Mikołaj Barszcz (S-023), Adrian Cho-
dor (S-024), Mirosław Chorostecki 
(S-025), Patryk Garwol (S-026), Mar-
cel Kliniewski (S-027), Bartosz Kłyż 
(S-028), Paweł Kopciński (S-029), 
Michał Krawiec (S-030), Maciej 
Lepczyński (S-031), Rafał Malitka 
(S-032), Mateusz Moczulski (S-033), 
Dawid Pazdur (S-034), Oliwer Topol-
ski (S-035), Krzysztof Wilk (S-036), 
Michał Zygadło (S-037)
Lekkoatletyka
Barbara Bieganowska (S-038), Mar-
cel Chodura (S-039), Paweł Krawczuk 
(S-040)
Łucznictwo
Patryk Pach (S-041), Krzysztof Zaru-
siński (S-042)

Pentaque
Celina Lichnowska (S-043), Patry-
cja Rypień (S-044), Dominik Majda 
(S-045)
Piłka nożna
Anna Dubiel (S-046), Natalia Sa-
miczak (S-047), Paulina Skrzypczyk 
(S-048), Dominika Szal (S-049), San-
dra Złośnik (S-050), Sławomir Ba-
buśka (S-051), Maciej Bajor (S-052), 
Wojciech Bajor (S-053), Dawid Bed-
narz (S-054), Łukasz Birecki (S-055), 
Rafał Bobiński (S-056), Dariusz Brod-
korb (S-057), Mateusz Broniewski 
(S-058), Przemysław Charęza (S-059), 
Paweł Chrobot (S-060), Tomasz Cy-
mara (S-061), Michał Czabanowski 
(S-062), Michał Dańczyszyn (S-063), 
Adrian Dedjo (S-064), Dawid Dul-
ski (S-065), Tomasz Dziwisz (S-066), 
Oleksander Farus (S-067), Dawid 
Gawroński (S-068), Gracjan Gołąbek 
(S-069), Mateusz Gąsiorek (S-070), 
Kewin Gryz (S-071), Wojciech Ilasz 
(S-072), Sebastian Kasprzycki (S-073), 
Grzegorz Kawa (S-074), Łukasz Kim-
la (S-075), Krzysztof Kocoń (S-076), 
Krzysztof Komurek (S-077), Kamil 
Konopski (S-078), Piotr Kowalczyk 
(S-079), Tomasz Kowalczyk (S-080), 
Paweł Kozłowski (S-081), Rafał Kra-
sowski (S-082), Dmytro Kryvoru-
chyshak (S-083), Tomasz Krzystanek 
(S-084), Jacek Lenartowicz (S-085), 
Paweł Lepak (S-086), Damian Ła-
ciak (S-087), Łukasz Maj (S-088), 
Alan Majerski (S-089), Andriy Malyk 
(S-090), Paweł Masternak (S-091), 
Marcin Mazurkiewicz (S-092), Arka-
diusz Michalik (S-093), Łukasz Mi-
chaliszyn (S-094), Marcin Mroziński 
(S-095), Łukasz Mroziński (S-096), 
Ble Dro Narcisse (S-097), Kamil 
Niegel (S-098), Radosław Niemiec 
(S-099), Nurudeen Marcelo Oladoja 
(S-100), Sławomir Padamczyk (S-101), 
Patryk Perkowski (S-102), Kamil Pie-
traszek (S-103), Maciej Pisula (S-104), 
Robert Piwowar (S-105), Szymon Po-
pera (S-106), Łukasz Psiurski (S-107), 
Jakub Pulit (S-108), Piotr Rynkiewicz 
(S-109), Aleksander Rystwej (S-110), 
Bartłomiej Seredyński (S-111), Adam 
Setla (S-112), Kamil Sosna (S-113), Pa-
tryk Stasiak (S-114), Adrian Suszycki 
(S-115), Artur Szeląg (S-116), Marcin 
Ściański (S-117), Adrian Tajs (S-118), 
Marcin Urbaniak (S-119), Kamil Woj-
taszek (S-120), Tomasz Wójtowicz 
(S-121), Bartłomiej Zabłocki (S-122), 
Marcin Żeluk (S-123)
Siatkówka
Barbara Jadach (S-124), Elwira Ja-
dach (S-125), Sara Kasperska (S-126), 
Magdalena Komar (S-127), Małgo-
rzata Marcinków (S-128), Domini-
ka Żulińska (S-129), Bartosz Bućko 
(S-130), Dawid Bułkowski (S-131), 
Mateusz Czunkiewicz (S-132), Kamil 
Dembiec (S-133), Damian Dobosz 
(S-134), Kamil Długosz (S-135), Łu-
kasz Kaczorowski (S-136), Bartosz 
Krzysiek (S-137), Łukasz Łapszyński 
(S-138), Michał Makowski (S-139), 
Sebastian Matula (S-140), Mousta-
pha MBaye (S-141), Jarosław Mucha 
(S-142), Mariusz Schamlewski (S-143), 
Patryk Szczurek (S-144), Maciej Zaj-
der (S-145)
Strzelectwo
Szymon Wojtyna (S-146)
Stunt motocyklowy
Rafał Pasierbek (S-147)
Szachy
Anna Opałka (S-148), Jarosław Czak 
(S-149)
Taniec sportowy
Anna Kołodziej (S-150), Rozalia Wol-
ska (S-151)
Tenis stołowy
Dominika Banaś (S-152), Kinga Falarz 
(S-153), Natalia Kasperowicz (S-154), 
Patrycja Paszek (S-155), Ksenia Włu-
czyńska (S-156), Anna Urbańczyk 
(S-157), Sławomir Adaszyński (S-158), 
Krzysztof Albrycht (S-159), Czesław 
Augustynowicz (S-160), Artur Barty-
zel (S-161), Marcin Bohatczuk (S-162), 

Tomasz Gargol (S-163), Grzegorz Gaw-
lik (S-164), Jarosław Gawlik (S-165), 
Kamil Goliszewski (S-166), Artur Iko-
niak (S-167), Daniel Jendrysik (S-168), 
Daniel Kabza (S-169), Kamil Kanarski 
(S-170), Jerzy Kasperowicz (S-171), 
Mieczysław Klecza (S-172), Mariusz 
Kołodziej (S-173), Paweł Kotylak 
(S-174), Konrad Kula (S-175), Dariusz 
Kumala (S-176), Mariusz Kurowski 
(S-177), Mirosław Lewczuk (S-178), 
Edward Micuń (S-179), Dariusz Nale-
pa (S-180), Andrzej Paliwoda (S-181), 
Przemysław Pasoń (S-182), Jan Patrys 
(S-183), Marcin Patrys (S-184), Ro-
bert Pętal (S-185), Janusz Piaskowski 
(S-186), Jacek Salata (S-187), Mar-
cin Semkowicz (S-188), Adam Siwek 
(S-189), Tadeusz Skorodzień (S-190), 
Andrzej Synowiec (S-191), Tomasz 
Szewczyk (S-192), Zbigniew Szlempo 
(S-193), Jan Tobiasz (S-194), Marcin 
Tomaszewski (S-195), Dawid Trojak 
(S-196), Krzysztof Wala (S-197), Łu-
kasz Wierzbanowski (S-198)
Triathlon
Marcin Konarski (S-199)
Piłkarski freestyle
Dawid Krzyżowski (S-200)

Trenerzy
Brazylijskie Jiu Jitsu
Jarosław Chmiel (T-001)
Gimnastyka sportowa
Agnieszka Arczyńska-Jaseniuk 
(T-002), Ewelina Kowalska-Trela 
(T-003), Paula Kwiczala (T-004), Ma-
ria Ratyńska-Bury (T-005), Bogusław 
Budzeń (T-006), Marcin Dmytrów 
(T-007), Michał Paluch (T-008), Grze-
gorz Trela (T-009), Mariusz Wroński 
(T-010), Artur Zamirski (T-011)
Karate
Agnieszka Maciejczyk (T-012), Arka-
diusz Bukała (T-013), Tadeusz Wójcik 
(T-014), Dariusz Karczmit (T-015)
Kickboxing
Przemysław Kierpacz (T-016)
Koszykówka
Marcin Kołodziej (T-017), Marcin 
Łakis (T-018), Tadeusz Widziszowski 
(T-019)
Lekkoatletyka
Magdalena Wolak (T-020), Tomasz 
Kołodziej (T-021), Stefan Osiewacz 
(T-022), Paweł Pieróg (T-023), Stani-
sław Rosiński (T-024), Jacek Ryszew-
ski (T-025), Mariusz Żabiński (T-026)
Łucznictwo
Zbigniew Hirszfeld (T-027)
Piłka nożna
Arkadiusz Bator (T-028), Robert Buł-
ka (T-029), Wojciech Fułat (T-030), 
Stanisław Kasprzak (T-059), Marcin 
Krótkiewicz (T-031), Grzegorz Krzy-
żanowski (T-032), Grzegorz Kuglarz 
(T-033), Krzysztof Kuśmirek (T-034), 
Grzegorz Kutyła (T-061), Szymon 
Markowski (T-035), Tomasz Nowak 
(T-036), Jan Pietrzak (T-060), Jakub 
Zaczyk (T-037), Grzegorz Żabiński 
(T-058)
Piłka ręczna
Janusz Kobak (T-038), Adam Pestka 
(T-039)
Siatkówka
Bartłomiej Dykta (T-040), Marcin 
Dykta (T-041), Arkadiusz Gaborski 
(T-042), Wojciech Hoszman (T-043), 
Wojciech Janas (T-044), Andrzej Roz-
iewicz (T-045), Krzysztof Stelmach 
(T-046), Jarosław Soszek (T-047)
Szachy
Konrad Szcześniak (T-048)
Strzelectwo
Janusz Fedor (T-049)
Taekwondo
Marek Wyka (T-050)
Taniec sportowy
Aleksandra Król-Kassan (T-051)
Tenis stołowy
Paweł Przeździecki (T-052), Marek 
Skiba (T-053), Piotr Zenowicz (T-054)
Żeglarstwo
Tomasz Michalski (T-055), Marek Mi-
chalski (T-056), Piotr Szczepankiewicz 
(T-057)

Krzysztof Centner

Kupon plebiscytowy
Sportowiec szkół podstawowych

 P-    ............... 3 pkt.

 P-    ............... 2 pkt.

 P-    ............... 1 pkt.
Sportowiec młodzieżowiec

 M-   ............... 3 pkt.

 M-   ............... 2 pkt.

 M-   ............... 1 pkt.
Sportowiec

 S-   ............... 3 pkt.

 S-   ............... 2 pkt.

 S-   ............... 1 pkt.
Trener

 T-   ............... 3 pkt.

 T-   ............... 2 pkt.

 T-   ............... 1 pkt.
Nadawca

 Imię .............................................

 Nazwisko .....................................

 Telefon .........................................

Dokończenie ze str. 37

Nie zmarnuj swojego głosu
XXVI Plebiscyt Nowin Nyskich

1. Sudety Jelenia Góra 23 42 2045:1781

2. Exact Śląsk II Wrocław  22 41 1822:1476

3. BC Swiss Krono Żary 22 39 1861:1676

4. Maximus Kąty Wrocławskie 23 38 1881:1805

5. Tarnovia Tarnowo Podgórne 23 36 1922:1853

6. Kosz Pleszew 22 35 1872:1840

7. BC Obra Kościan  22 33 1854:1863

8. Hes BasketBall Wrocław 24 32 1777:1898

9. AZS Basket Nysa 23 31 1760:1842

10. KKS Tarnowskie Góry 23 30 1810:1916

11. Stal II Ostrów Wielkopolski 23 30 1887:2045

12. Piratesports Szczecin 22 29 1801:1983

13. Röben Gimbasket Wrocław 22 25 1471:1785

Tarnovia Basket Tarnowo Podgórne - Hes Basket-

Ball Wrocław 

 88 : 81 (31 : 27, 23 : 20, 21 : 14, 13 : 20)

Kosz Pleszew - AZS Basket Nysa 

 120 : 113 (26 : 29, 26 : 17, 17 : 23, 19 : 19, 32 : 25)

BC Swiss Krono Żary - BC Obra Kościan

 86 : 80 (28 : 27, 24 : 22, 16 : 17, 18 : 14)

BM Slam Stal II Ostrów Wielkopolski - Dijo Po-

lkąty Maximus Kąty Wrocławskie

 76 : 77 (22 : 27, 14 : 17, 21 : 15, 19 : 18)

Ogniwo Piratesports Szczecin - Sudety Jelenia 

Góra 70 : 124 (17 : 35, 13 : 33, 24 : 35, 16 : 21)

Exact Systems Śląsk II Wrocław - Röben Gimba-

sket Wrocław (mecz odbędzie się 11.03.2020)

KKS Tarnowskie Góry - pauza

II liga mężczyzn

Kosz Pleszew - AZS Basket Nysa 120:113. Marcin Pławucki (numer 4) próbuje 
powstrzymać atak Pawła Kopcińskiego.

Porażka po dwóch dogrywkach
II liga mężczyzn                  Koszykówka

Kosz Pleszew - AZS Basket Nysa
120 : 113 (26 : 29, 26 : 17, 17 : 23, 19 : 19, 14 : 14, 18 : 11)

KOSZ PLESZÓW: Marcin Pławucki (32), Mikołaj Serbakowski (22), 
Grzegorz Małecki (15), Przemysław Galewski, Rafał Kikowski (8), 
Mikołaj Spała (24), Szymon Rosik (16), Patryk Marek (3), trener Alan 
Urbaniak.
AZS BASKET NYSA: Paweł Kopciński (14), Mirosław Chorostecki 
(12), Maciej Poznański (6), Bartosz Kłyż, Michał Zygadło (13), Ma-
ciej Lepczyński (12), Marcel Kliniewski (10), Michał Krawiec (24), 
Rafał Malitka (22), trener Marcin Łakis.

Spotkanie sędziowali: Radosław Zawadzki i Mikołaj Makowski.

    W hali sportowej Zespołu 
Szkół Publicznych w Pleszewie 
rozegrany został mecz piłki ko-
szykowej o mistrzostwo II ligi, w 
którym miejscowy Kosz zmierzył 
się AZS-em Basket Nysa.
   Był to mecz, który dostarczył 
miejscowym kibicom nie lada 
emocje, a co najważniejsze stał 
na bardzo wysokim poziomie. 
Po czterech kwartach był wynik 
remisowy 88:88. Do dogryw-

ki Kosz doprowadził za sprawą 
Marcina Pławcukiego. W decy-
dującym momencie kapitanowi 
Kosza nie zadrżała ręka i trafi ł 
za trzy punkty.
    Pleszewianie na minutę i 44 
sekund przed końcem pierwszej 
dogrywki wyszli na prowadzenie 
102:94. Akademików z Nysy stać 
było jednak na niesamowity zryw 
i znów doprowadzili do remisu. 

To oznaczało kolejne pięć minut 
walki na parkiecie. W drugiej do-
grywce pierwsze punkty rzucili 
goście i objęli trzypunktowe pro-
wadzenie, jak się później okaza-
ło ostatnie w tym meczu. Koszy-
karze z Pleszewa wytrzymali to 
spotkanie kondycyjnie i wygrali 
ten nieco szalony i niezwykle za-
cięty pojedynek 120:113.

Krzysztof Centner
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Zespół Szkół i Placówek Oświatowych w Nysie (Rolnik) 
Klasa IV TI 2 wych. Piotr Razik

Zespół Szkół w Głuchołazach
Klasa IV technikum informatyczno - hotelarskiego wych. Małgorzata Satora
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Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich 
danych osobowych i wizerunku zgodnie 
z REGULAMINEM KONKURSÓW 
I PLEBISCYTÓW „NOWIN NYSKICH” 
(www.nowinynyskie.com.pl)

Imię i nazwisko

Adres

Wśród czytelników, którzy nadeślą prawidłowe 
rozwiązania co najmniej 3 zadań wraz z poniższym 

kuponem rozlosujemy bony do restauracji McDonalds.
Rozwiązania należy dostarczyć do redakcji do 20.03.2020.
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Horoskop

R E K L A M A

NA NOWEJ DRODZE ŻYCIA

Złapałeś wiatr w żagle 
i wzbijasz się na drabi-
nie kariery. Dokucza 
Ci jednak samotność. 
W gronie tylu ludzi 
nie ma nikogo, komu 
mógłbyś się zwierzyć. 

BARAN 21 III - 20 IV

Z radością powitałeś 
nieoczekiwane zmia-
ny. Dodały Ci skrzy-
deł, jesteś niczym 
wulkan energii. Ktoś 
bliski da Ci powód do 
zadowolenia, a nawet 
dumy.

BYK 21 IV - 21 V

Marzysz o roman-
tycznym uczuciu, bo 
miłość, którą masz 
wydaje Ci się zbyt 
szara. Wsyp odrobi-
nę pieprzyku w Wasz 
związek! W pracy 
czeka Cię gorący 
okres. 

BLIŹNIĘTA 22 V - 22 VI

Czeka Cię seria burz i 
godzenia się. Oczysz-
czenie atmosfery 
bardziej zwiąże Wa-
szą rodzinę. W pracy 
przełożony dostrzeże 
Twoje starania. Licz 
na premię. 

RAK 23 VI - 22 VII

Nabierasz pewności 
siebie i znów rzą-
dzisz w pracy. Są już 
wymierne korzyści 
- czeka Cię przypływ 
gotówki. Ostudź nie-
co emocje polityczne, 
bo się spalasz. 

LEW 23 VII - 23 VIII

Twój organizm za-
czyna się buntować. 
Wprowadź dietę 
bogatą w witaminy 
i spacery. Dotknie 
Cię strzała Amora. 
Popatrzysz na świat 
przez różowe oku-
lary. 

PANNA 24 VIII - 23 IX

Ktoś ze znajomych 
pilnie Cię wypatruje. 
Ma wiadomość od 
Waszego wspólnego 
znajomego. Marzysz o 
wielkich pieniądzach. 
Ktoś zaoferuje Ci do-
datkowy zarobek. 

WAGA 24 IX - 23 X

W miłości szczęście 
Ci dopisze. W fi nan-
sach - pieniądze będą 
w ciągłym obrocie. 
Nie zapomnij o obiet-
nicy! Nawet, jeśli Ci to 
nie na rękę musisz ją 
spełnić. 

SKORPION 24 X - 22 XI

Masz prawo być ego-
istą, zwłaszcza po 
tak wyczerpującym 
tygodniu. Teraz po-
zwolisz sobie na sza-
leństwo. Otrzymasz 
sporą gotówkę. Na 
pewno wiesz na co ją 
wydać. 

STRZELEC 23 XI - 22 XII

Ostatnio masz mało 
przyjaciół. Twoja cie-
kawość przerodziła 
się we wścibstwo. W 
pracy nie daj się za-
szufl adkować. Masz 
dużo większe możli-
wości.

KOZIOROŻEC 23 XII - 20 I

Tydzień minie praco-
wicie i wesoło. Czeka 
Cię dom pełen gości. 
Przed Tobą też liczne 
pokusy. Dotyczy to 
zarówno miłości, jak i 
interesów. 

WODNIK 21 I - 19 II

Masz bardzo dobry 
układ gwiazd i szanse 
na sukcesy. Zostaw 
drobnostki na trud-
niejszy okres astro-
logiczny, a zajmij 
się bardzo ważnymi 
sprawami.

RYBY 20 II - 20 III

Kącik literacki 21/2018
„Nowin Nyskich”

Imię i nazwisko

Adres

ARANRAN 2121

Żywica

Sponsorem konkursu
jest wydawnictwo 

„Zysk”

Chcesz wygrać recenzowaną 
książkę? Prześlij kupon 

do naszej redakcji. 
Nagrodę otrzyma autor/-ka 

najlepszej odpowiedzi. 

Ane Riel

Kącik literacki 11/2020
„Nowin Nyskich”

Imię i nazwisko

Adres

Czy silna chęć zatrzymania przy sobie ukochanej osoby jest zawsze dobra? 

Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych i wizerunku 
zgodnie z REGULAMINEM KONKURSÓW I PLEBISCYTÓW 
„NOWIN NYSKICH” (www.nowinynyskie.com.pl)

Nagrodę otrzymuje Pani Agnieszka Wachowska z Nysy
Po odbiór zapraszamy do redakcji.

Rozstrzygnięcie konkursu – z nr 09/2020

To wciągająca książka, na-
wet dla tych, którzy nie lubią 
powieści z pogranicza psycholo-
gii i horroru. Choć jej początek 
zaczyna się zdaniem, od któ-
rego cierpnie skóra: „Gdy tata 
zabijał babcię, w białym pokoju 
panowała ciemność”, to potem 
rozpoczyna się przyjemna opo-
wieść typu saga rodzinna. Nic 
nie zapowiada żadnej tragedii. 
W pewnym momencie czytelnik 
łapie się na tym, że być może 
pierwsze zdanie było pewnego 
rodzaju metaforą i nie oddaje 
rzeczywistości. 

Akcja rozgrywa się na wy-
spie o nazwie Głowa, połą-
czonej przesmykiem ze stałym 
lądem. Tam w sielskiej atmosfe-
rze przyrody zgodnie żyje sobie 
małżeństwo z dwoma synami. 
Obserwujemy, jak ojciec wpro-
wadza chłopaków w życie, uczy 
ciesielki, opowiada o zwycza-
jach zwierząt, historii, a nawet o 
balsamowaniu ludzi w starożyt-
nym Egipcie. Ta wiedza później 
przyda się jednemu z nich, już 
jako dorosłemu człowiekowi – 
mężowi i ojcu kilkuletniej Liv. 
Dowiemy się też, jaką rolę pełni 
w fabule tytułowa „Żywica”.
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Kącik
Literacki

Drogie Młode Pary, jeśli chcecie na naszych łamach 
pochwalić się swoim ślubem prosimy o przesyłanie 

informacji ze zdjęciem lub bez na mail: 
redakcja@nowinynyskie.com.pl
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Kącik literacki 11/2020
„Nowin Nyskich”

KALENDARIUM 
IMPREZ

Zapowiedzi:

12.03.2020 (czwartek), godz. 17.00 – Wykład 
Macieja Krzysika „Działania wojenne na ziemi 
nyskiej pod koniec II wojny światowej” - w ra-
mach „Cyklu wykładów otwartych”.
Wykład będzie jednocześnie otwarciem wystawy 
„Nysa na zdjęciach lotniczych 1927-2006” czyn-
nej do 19.04.2020 r.

Aktualne wystawy czasowe:

•  „Dance” – wystawa malarstwa Moniki Ka-
mińskiej, czynna do 17.05.2020 r.

10 marca, 10.00 – 65 Ogólnopolski Konkurs Recytatorski 
– etap miejsko-gminny, wstęp wolny

11 marca, 17.00 – Piękno jest kobietą – Fit & Beauty 
Day, wstęp wolny

13 marca, 19.30 – Koncert Sławka Uniatowskiego, bilety: 
parter – 120 zł, balkon – 100 zł

14 marca, 18.00 – Nyski Salon Literacki „Jestem każ-
dym” wieczór autorski Anny Zielińskiej, wstęp wolny

16 marca, 10.00 – 65 Ogólnopolski Konkurs Recytatorski 
– etap powiatowy, wstęp wolny

17 marca, 19.00 – Koncert Andrzej Piaseczny Akustycz-
nie, bilety: parter – 129 zł, balkon – 129 zł, 109 zł, 99 zł

19 marca, 18.00 – Funny Balles Show, bilety:  parter – 60 
zł, 50 zł, 45 zł, balkon – 40 zł, 35 zł

27 marca, 10.00 – Piątkowe spacery z przewodnikiem, 
Bastion Św. Jadwigi

27 marca, 17.00 – Międzynarodowy Dzień Teatru Spek-
takl „Ania z Zielonego Wzgórza”, bilety:  parter – 25 zł
29 marca, 19.00 – Spektakl „Rubinowe gody”, bilety: 

parter – 75 zł, balkon – 65 zł

Szczegółowe informacje na stronie: www.ndk.nysa.pl
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Otmuchów, Paczków
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redaktor naczelny
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Rosja po rewolucji. Do rabina przy-
chodzi Srul i pyta:
- Rebe, czy to jest dobrze jak są czyny 
społeczne?
- Dobrze. Ale...
- Rebe, a czy to jest dobrze jak jest 
wspólna własność?
- Dobrze. Ale lepiej wyjechać.

***
Bogaty dziedzic przywołuje handla-
rza Jankiela.
— Słuchaj Jankiel, potrzebne mi dwa 
charty.
— Nic łatwiejszego. Właśnie mam 
dwie sztuki do sprzedania. Ile pan 
dziedzic da?
— 200 rubli.
— 200 rubli? Pan dziedzic chyba żar-
tuje? To niemożliwe. Do widzenia.
— Czekaj Jankiel, ile chcesz?
— Czterysta.
— A ładne są?

— Lepszych pan dziedzic nie znaj-
dzie!
— No to niech ci będzie czterysta.
Jankiel wychodzi, spotyka swojego 
przyjaciela Srula i pyta:
— Nie wiesz czasem, co to takiego 
charty?

***
Dawno temu rosyjski Żyd odwiedził 
swoją rodzinę w Izraelu. Przed po-
wrotem do krainy sierpa i młota umó-
wił się z nimi, że listy pisane przez 
niego niebieskim atramentem będą 
oznaczały, że wszystko w porządku, 
a te pisane zielonym oznaczać będą, 
że ma problemy, lecz boi się o nich 
pisać.
Pierwszy list przychodzi do Izraela już 
po paru tygodniach i jest napisany... 
niebieskim atramentem. Pierwsze 
zdanie brzmi:
„Żyje się tu wspaniale, niczego nam 

nie brakuje i wszystko można kupić. 
No może za wyjątkiem zielonego 
atramentu...”.

***
Jasiu mówi do kolegi: 
- Moja siostra to ma szczęście. 
- Dlaczego? 
- Była na prywatce i tam grali w taką 
grę, że każdy chłopiec musiał pocało-
wać dziewczynę lub dać jej tabliczkę 
czekolady. 
- I co? 
- Przyniosła dwanaście tabliczek... 

***
- Stary, wracam wczoraj wcześniej z 
pracy. Wpadam do domu. Otwieram 
szafę - pusto. Otwieram lodówkę - pu-
sto. Sprawdzam pod łóżkiem - pusto! 
- A co na to żona? 
- Jaka żona? Kawalerem jestem. 
Okradli mnie! 

***
Brunetka wyjmuje torebkę z cukier-
kami i pyta blondynkę: 
- Chcesz krówkę? 
- Nie, dziękuje jestem wegetarianką! 

***
Fąfara spotyka Kubala:
- Panie Kubal, widział pan kiedyś sa-
mochód z drzewa? 
- Nie.
- A chciałby pan zobaczyć?
- No pewnie! 
- To wejdź pan na drzewo i popatrz na 
parking! 

***
W Kole Fortuny uczestnicy przedsta-
wiają się: 
- K jak Krzysztof 
- Proszę pana, dopiero później wy-
bieramy literki, najpierw proszę się 
przedstawić... 
- K jak Krzysztof 
- Proszę pana... 
- Dobrze... Krzysztof Kajak 

***
Pułk francuskiego wojska odbywa 
manewry. Będzie przeprawiał się przez 
rzekę. Generał wysyła zwiadowcę, a 
ten po powrocie melduje: Samoloty 
przelecą, czołgi przejadą, tylko muszą 
zamknąć włazy. A piechota? Dopytuje 
generał. Piechota nie przejdzie - mel-
duje posłusznie zwiadowca - bo przy 
brzegu stoi duży pies i warczy. 

***
Klient w restauracji pyta się kelnera: 
- Te paszteciki z zająca to są naprawdę 
z zająca? 
- Oczywiście, choć z niewielką do-
mieszką koniny dla smaku! 
- A ile jest tego dodatku? 
- No, tak naprawdę to pół na pół: je-
den zając i jeden koń!

***
Przychodzi student na stołówkę: 
- Poproszę dwie parówki. 
Z głębi słychać głosy: bo-ga-ty, bo-ga-
ty, bo-ga-ty! 
- I osiem widelców, dodaje...

***
- Edek, słyszałem, że nadal pracujesz? 
- Pracowałem na pół etatu, ale mnie 
zwolnili. 
- Dlaczego? 
- Bo to była praca na pełny etat.

***
- Dlaczego jeszcze nie wyszłaś za mąż, 
nikt cię nie prosił? 
- Prosili i to nie raz! 
- A kto? 
- Mama z tatą. 

apteki
Całodobowo jest czynna apteka 
„Lekosfera DGA6” w Nysie, 
ul. Piłsudskiego 21 (przy markecie 
Kaufl and), tel. 77 435 25 38.

urzędy
77 408 05 00 - Urząd Miejski
77 408 50 00 - Urząd Powiatowy
77 408 08 00 - Urząd Skarbowy
77 408 77 00 - ZUS
77 400 67 11 - Oddział Celny

ważne numery
997 lub 77 409 09 03-04 
- Policja Nysa
998 lub 77 409 08 03
-Straż Pożarna Nysa
999 lub 77 408 79 70
- Pogotowie ratunkowe Nysa
986 (z tel. kom.) lub 77 408 05 86
- Straż Miejska Nysa
991 - Pogotowie energetyczne
992 - Pogotowie gazowe
994 - Pogotowie wodociągowe

w razie potrzeby dzwoń
703 20 20 20
 - Informacja o rozkładzie jazdy PKP
77 433 90 99 - PKS
77 433 27 62 - Dyspozytor MZK
77 435 88 88 - pomoc drogowa
77 433 30 80 - Ok! Radio Taxi Nysa
792 09 09 09 - Radio Taxi Nysa
88 90 80 700 - Halo Taxi Nysa
606 785 887
- Awaryjne otwieranie aut i mieszkań
77 435 25 53 - sanepid

nocna i świąteczna 
opieka zdrowotna 

Nysa - 77 887 21 26
Głuchołazy - 77 439 14 05

Prudnik - 77 436 26 66

aptekiapteki

Informator

nie brakuje i wszystko
No może za wyjątk
atramentu...”.

***
Jasiu mówi do kolegi: 
- Moja siostra to ma sz
- Dlaczego? 
- Była na prywatce i t
grę, że każdy chłopiec
wać dziewczynę lub d

DowcipyUśmiechnij się...
***

Rysiek do Małgosi: 
- Wiesz, Małgosiu, świata za tobą nie 
widzę! 
Małgosia: 
- Maaaamooo!!! A Rysiek powie-
dział, że jestem gruba!!!

***
Przychodzi facet do dentysty: 
- Dzień dobry, mam pewien pro-
blem. 
- Jaki? 
- Wydaje mi się, że jestem ćmą. 
- Hm, to panu jest potrzebny psychia-
tra a nie dentysta! 
- Wiem... Ale u pana paliło się świa-
tło. 

***
W pociągu jest wielki tłok, pasażero-
wie stoją w przedsionkach. Nagle sły-
chać głos z oddalonego przedziału: 
- Lekarza, czy jest tutaj jakiś lekarz? 
Z końca wagonu przez tłum ludzi 
przeciska się lekarz, po dotarciu na 
miejsce słyszy pytanie: 
- Choroba gardła na sześć liter? 

***
Żona żali się mężowi: 
- Stefan, czemu ja mam ciągle tyle ro-
boty w mieszkaniu!? 
- Śpisz w nocy to ci się zbiera!

R E K L A M A



Przeglądy 

Serwis 
samochodowy

 - Stacja Kontroli Pojazdów 
pn-pt 7:00-19:00, sob. 8:00-13:00

 tel. 77 431 04 34

pn-pt 8:00-16:00 
tel. 77 435 84 17

sp. z o.o.sp. z o.o.
POLMOZBYT-NYSA

ul. Piłsudskiego 1 a, 48-303 Nysa

rejestracyjne 
do 3,5 t
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Krzyżówka nr 11
KUPON KRZYŻÓWKI NR 11

Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych i wizerunku 
zgodnie z REGULAMINEM KONKURSÓW I PLEBISCYTÓW 
„NOWIN NYSKICH” (www.nowinynyskie.com.pl)

Poziomo:
A-1 stan w USA
J-1 wieś w woj. łódzkim pow. Sieradz 
gm. Brzeźnio  
R-1 pienisty ślad za rufą statku 
I-3 dawna nazwa jądra Ziemi 
A-4 brednie 
Q-4 najmniejszy w rodzinie sikor 
G-6 odbicie piłki w locie 
0-6 mały Antek 
A-8 zapowiedź tego, co ma nastąpić  
Q-8 niewielki kafel piecowy o 
skośnych krawędziach 

I-9 rzuca kalumnie 
A-11 narciarskie lądowanie lub skręt 
J-11 uchodzi do Bałtyku w Kołobrzegu 
R-11 robi na drutach 

Pionowo:
A-1 persona 
A-7 cecha cwaniaka 
C-3 badanie problemu 
E-1 przeszkadza w pracy 
E-7 obmierzłość, niesmak 
G-1 czytane w restauracji 

G-8 sześcienny lub kubik 
I-3 przed Białą 
K-1 próżniaczka, birbantka 
O-1 kamień szlachetny 
Q-3 ojczyzna białego niedźwiedzia 
S-1 olejek o zapachu fiołków 
S-8 poręczenie na wekslu lub czeku 
U-1 Kwiczoł z filmu „Janosik” 
U-7 krzykliwy ptak drapieżny 
W-3 kolumna czasopisma 
Y-1 bywa, że wylewa 
Y-7 region z Gliwicami 

Hasło: Y-1; H-6; C-8; K-1; E-11; K-6; Y-3; A-7; V-11; E-8; G-4; M-11; Y-2; Y-9; 
U-1; R-6; C-11; O-7; A-1; Y-7; K-5; S-1.

Hasło krzyżówki nr 9: „BIEG PAMIĘCI TROPEM WILCZYM”

Nagrodę za prawidłowe rozwiązanie otrzymuje Pan Zbigniew Motyka z Nysy.

W dyskusji weźmie udział grupa 
mieszkańców z obszarów wiejskich 
w gminie Nysa. Koordynatorem 
debaty będzie dr Krzysztof Mączka. 
Wycinka drzew dzieli Polaków. Jak 
pokazują badania opinii publicznej, 
połowa z nich popiera ograniczenia 
dotyczące wycinki drzew na tere-
nach prywatnych. Natomiast druga 
połowa mieszkańców naszego kra-
ju chciałaby mieć wolną rękę w tej 
sprawie. Czy w przypadku drzew 
możliwy jest kompromis i co może 

podlegać społecznym negocjacjom? 
- właśnie te zagadnienia zostaną po-
ruszone podczas dwudniowej debaty 
dzięki zastosowaniu Q-deliberacji, 
czyli innowacyjnej metody kon-
sultacji społecznych. - Temat jest 
ważny z punktu widzenia dyskusji o 
ochronie środowiska przyrodnicze-
go oraz zmian klimatycznych. Budzi 
również duże zainteresowanie spo-
łeczne - mówi Marcin Mielewczyk z 
projektu „iTre-es”. Organizatorami 
spotkania są naukowcy z Uniwer-

sytetu im. Adama Mickiewicza w 
Poznaniu i Uniwersytetu Rolnicze-
go im. Hugona Kołłątaja w Krako-
wie. Odbędzie się ono w ramach 
projektu badawczego „iTre-es”, 
dotyczącego znaczenia drzew w ży-
ciu lokalnych społeczności. Projekt 
realizowany jest przy współpracy 
gminy Nysa i Starostwa Powiatowe-
go w Nysie. Szczegółowe informacje 
można znaleźć na stronie interneto-
wej itre-es.com.

wd

Nysa: Innowacyjna metoda konsultacji społecznych

Wycinać drzewa czy nie?
We wtorek i środę, 17-18 marca w Hotelu Gorzelany w Pokrzywnej odbę-
dzie się debata pn. „Wycinać drzewa czy nie?”. Spotkanie adresowane jest 
do mieszkańców gminy Nysa. Poświęcone jest tematyce możliwości wycinki 
drzew na terenach prywatnych.

Konsultacje społeczne dotyczące korzyści jakie dostarczają mieszkańcom Konsultacje społeczne dotyczące korzyści jakie dostarczają mieszkańcom 
drzewa i krzewy, w ramach projektu „iTre-es” dwa lata temu odbyły się drzewa i krzewy, w ramach projektu „iTre-es” dwa lata temu odbyły się 
w Muzeum Powiatowym w Nysiew Muzeum Powiatowym w Nysie


